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روزنامه صبح ایران

غلامرضا ظریفیان: 

امکان شکل گیری جریان سوم وجود دارد

مسعودپزشکیان:

 مقصر دانستن دولت در برابر مشکلات ناجوانمردانه است

عبدالواحد موسوی لاری:

نباید حضور در انتخابات را از دست بدهیم

محکومیت های داخلی و خارجی تحریم ظریف

تحریم ظریف صدای  
دیپلماسی را خاموش نمی کند
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رئیس مجلس در دیدار اعضای خانه صنعت و معدن جوانان ایران: 
استفاده از ظرفیت جوانان نباید شعاری و نمایشی باشدعلی لاریجانی 
روز چهارشنبه در دیدار با اعضای خانه صنعت، معدن و تجارت جوانان 
ایران گفت: باید راه های متعدد توسعه در بخش های مختلف را پیدا 
کرد، چرا که نوآوری در دوران سختی ایجاد می شود.وی با اشاره به 
اینکه نظام اداری کشور بزرگ و مشکل آفرین است، ادامه داد: دولت 

ها باید کمترین دخالت را در اقتصاد داشته باشند...

رئیس جمهور با اشاره به اینکه هنوز توافق برجام هست و اگر تا 
سال آینده باقی بماند، تمام تحریم های تسلیحاتی برداشته می شود 
گفت: آماده خرید و فروش سلاح از سال آینده هستیم.حجت الاسلام 
حسن روحانی عصر پنج شنبه در نشست شورای اداری آذربایجان 
شرقی اظهار داشت:  امروز روز بسیار خوشحال کننده ای بود که در 
خدمت مردم قهرمان آذربایجان و شهر تبریز بودیم و طرح های بسیار 

مهمی که  افتتاح شد که دو پروژه از آن ها 12 هزار میلیارد تومان ...

رئیس مجلس:

استفاده از ظرفیت جوانان 
نباید شعاری باشد 

رئیس جمهور: اگربرجام تا سال آینده باقی بماند

تمام تحریم های تسلیحاتی 
برداشته می شود
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معاون فنی و عمرانی شهرداری قم  گفت: با اتمام عملیات بتن ریزی عرشه های پل روگذر 
تقاطع میدان ولی عصر)عج( و جمع آوری سازه های نگه دارنده قالب های بتن ریزی، مسیر ترافیکی 
در اطراف این میدان به حالت قبل بر می گردد. دکتر علیرضا قاری قرآن با اعلام این خبر افزود: 
عملیات عمرانی تقاطع غیر همسطح میدان ولی عصر)عج( با هدف تسهیل در عبور و مرور وسائط 
نقلیه و بهبود وضعیت ترافیک در این میدان به ویژه در ایام و مناسبت های ویژه از نیمه دوم سال 
139۶ آغاز شده و تاکنون بیش از ۷0 درصد پیشرفت فیزیکی داشته است.وی در خصوص انجام 
عملیات عمرانی این پروژه گفت: به علت نیاز عملیات عمرانی به ایجاد سازه های نگهدارنده قالب ها 
و بتن ریزی سطح عرشه این تقاطع، محور ترافیکی اطراف میدان ولی عصر)عج( از نیمه دوم سال 

139۷ مسدود شده بود که با اتمام این مرحله از پروژه و جمع آوری سازه های نگهدارنده...

استاندار قم گفت: جاری شدن آب در قمرود موجب شادابی و نشاط شهروندان و افزایش نشاط 
اجتماعی در قم شده است. بهرام سرمست روز چهارشنبه در بیست و هفتمین جلسه شورای 
گفت وگوی دولت و بخش خصوصی افزود: شرکت آب منطقه ای در این زمینه خوب عمل کرد و آبی 
که در قمرود جاری است، نه تنها باعث استفاده شهروندان در جوار رودخانه شده، بلکه منافعی برای 
کشاورزان نیز در پی داشته است.وی اضافه کرد: آبی که در قمرود جاری است، حقابه محیط زیست 
است و باعث بهره مندی انسان ها، گیاهان و حیوانات در مسیر آب شده است.وی ادامه داد: از ابتدا 
تاکید کردم زمان و دبی رهاسازی آب به نحوی انجام شود که تا پایان شهریور در داخل قمرود آب 
در جریان باشد که این وعده عملی خواهد شد.45 میلیون مترمکعب حقابه از 2 سد کوچری و 15 

خرداد برای احیای محیط زیست و تقویت کشاورزی استان قم اختصاص یافته که ...

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم :

مسیر اطراف میدان ولی عصر)عج(
به حالت قبل بر می گردد

استاندار قم مطرح کرد

افزایش نشاط اجتماعی 
با جاری شدن آب در قمرود 
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مردم امیدوار 
به اصلاح امور را 
ناامید نکنیم

 : گفت  تهران  موقت  جمعه  امام 
نام  به  چیزی  که  باشید  داشته  توجه 
اسلامی  جمهوری  در  سیستمی  فساد 
ستیز  فساد  اسلامی  نظام  ندارد،  وجود 
در  حاج علی اکبری  است.حجت الاسلام 
خطبه های این هفته نماز جمعه تهران 
اظهار داشت: به لطف امیرالمومنین)ع( فساد 
فراگیر و عمومی در بین همه مردم و فعالان 
بلکه  ندارد،  وجود  و مسئولان  اقتصادی 
اکثریت جامعه و مسئولان ما به خاطر ایمان 
و تعلق خاطر و تعهد خود افرادی پاکدست و 
مومن هستند و از وجود فسادها رنج می برند 
و دل زده هستند. به تعبیر رهبر انقلاب در 
هر رودخانه پاک و تمیزی هم، ممکن است 
چند جریان آلوده از این سو و آن سو وارد 

شود.حجت الاسلام حاج علی اکبری افزود: 
بنابراین فساد موجود تحمیلی و عارضی 
قابل  جدی،  غفلت ها  دلیل  به  و  است 
توجه و خطرناک است.امام جمعه موقت 
تهران گفت: بر اساس مطالعات و پژوهش 
ها شکاف ادراکی بین آنچه که در واقعیت 
و فساد وجود دارد و آنچه مردم احساس 
می کنند قابل توجه است، مثل امنیت و 
احساس امنیت. احساس مردم در مورد 
فراگیری فساد اقتصادی  ناشی از ضعف 
اطلاع رسانی مسئولان از یک سو و عملیات 
برای سیاه نمایی  بسیار سنگین دشمن 
در جامعه برای اینکه ثابت کند در جامعه 
اسلامی فساد فراگیر است، از سوی دیگر 
می باشد.امام جمعه موقت تهران گفت: 

این بیماری و این غده سرطانی وجود دارد، 
خطرناک است و ریشه دوانده است، اما به 
لطف حق قابل ملاحظه و معالجه است. الان 
نوبت اقدام شایسته ای در این عرصه است 
که به صورت همه جانبه و با نگاه پیشگیرانه 
جدی گرفته شود. برای گزینش مدیران 
باید طهارت اخلاقی مورد توجه قرار گیرد و 
فضای اخلاقی، تربیتی، معاد باوری و مرگ 
باوری در بین صاحبنظران و صاحب منصبان 
تقویت شود.وی گفت: ساده زیستی، ارتباط 
با  با مردم، تنظیم روش زندگی مطابق 
عموم مردم باید در دستور کار مسئولان 
باشد و از هرگونه اشرافی گری و تجملات 
در خانواده و محیط کار خودداری کنند.

وی تاکید کرد: باید ساختارهای نظارتی در 

همه قوا و در همه دستگاهها به صورت بسیار 
قوی تعبیه شود و از ورود و نفوذ مرفهان 
در  انحصارطلب  ویژه خواران  و  درد  بی 
دستگاه ها جلوگیری بعمل بیاید.امام جمعه 
موقت تهران تصریح کرد: ساز و کارهای 
شفاف سازی درآمدها در ارتباط با مسئولان 
و خانواده های آنها باید به صورت وسیع و با 
سرعت اجرایی شود.امام جمعه موقت تهران 
با تأکید بر لزوم برخورد قاطع، سریع، بدون 
تبعیض، عادلانه، موثر و بازدارنده نهادهای 
امنیتی و قضایی با مفسدان اقتصادی اظهار 
داشت: مردم عزیز ما باید به این اطمینان 
برسند که با مفسدان در هر سطحی بدون 
اغماض برخورد می شود و تیغ عدالت علوی 

آنها را ادب خواهد کرد.

امام جمعه موقت تهران :

فساد سیستمی در جمهوری اسلامی وجود ندارد

علی صوفی: 

فرشاد مومنی :

حذف صفرها از پول ملی
 اقدامی نمایشی است

جزئیات حقوق و مزایای سربازان متاهل 

یک اقتصاددان گفت: به اعتبار نبود اراده، سیاست 
و برنامه ، این ظرفیت وجود دارد که حذف صفرها یک 
حساسیت زدایی از سیاست های تورم زا کند که یک خطر 

بسیار بزرگ است، از همین روی نمایندگان مجلس تا 
زمانیکه تضمین های کافی نگرفته اند نباید زیر بار این اقدام 

نمایشی بروند. ..

کاخ سفید از توانایی های ظریف واهمه دارد 
مقام های خارجی: 

تحریم ظریف کمکی به صلح در جهان نمی کند
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در نظر دارد فضاهای تبلیغاتی با مشخصات و شرایط کلی زیر را به شرکت های 
واجد شرایط از طریق مزایده عمومی واگذار نمایند.

موضوع : 
1- اجاره  فضای تبلیغات تعداد 1۷0 عدد از سایبان های ایستگاه اتوبوس

2-  اجاره فضای تبلیغات تعداد8 عدد ایستگاه تجمعی مسافر
3-  اجاره فضای تبلیغات تعداد 1۷ عدد باجه فروش کارت بلیط و ثبت ساعت 

 مدت انجام کار: یك سال شمسی
محل تحویل اسناد: سازمان اتوبوسرانی قم و حومه

مبلغ تضمین شرکت در مناقصه تعداد 1۷0 عدد ایستگاه اتوبوس 120.000.000 
ریال و ایستگاه تجمعی مسافر و باجه فروش کارت بلیط و ثبت ساعت 30.000.000 

ریال به صورت ضمانت نامه بانکی، اسناد خزانه و اوراق مشارکت می باشد.
مهلت تحویل اسناد مزایده تا 10 روز پس از انتشار آگهی دوم می باشد.

سایر شرایط  مزایده در اسناد و مدارك درج شده است.
شرکت کنندگان پس از دریافت اسناد و مشخصات معامله کلیه اسناد و مدارك 

را امضاء کرده و به همراه پیشنهاد خودارائه نمایند.
امضاء اسناد و مدارك به منزله قبول تمامی شرایط می باشد .

محل تسلیم پیشنهادها : قم-بلوار شهید خداکرم-جنب ترمینال مسافربری-
سازمان اتوبوسرانی قم و حومه

تلفن:3۶۶41312

سازمان اتوبوسرانی قم و حومه

روابط عمومی سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم

آگهی مزایده عمومی)نوبت دوم(

در نظر دارد یک باب فروشگاه را با مشخصات و شرایط کلی زیر ، از طریق 
برگزاری مزایده عمومی به اشخاص حقیقی و حقوقی واجد شرایط اجاره دهد.

موضوع مزایده :  اجاره عرصه و اعیان فروشگاه همشهری ۶ با کاربری لوازم 
خانگی و  جهیزیه عروس .

مدت قرارداد ، بهای پایه اجاره طبق نظر کارشناس رسمی دادگستری ، 
میزان تضمین شرکت در مزایده و میزان افزایش اجاره بهاء سالیانه به شرح 

ذیل می باشد:

محل دریافت اسناد : قم- جاده قدیم قم تهران- روبروی بهشت معصومه - بلوار 
شهید رجایی میدان بزرگ میوه و تره بار شهید رجایی- ساختمان اداری سازمان 

میادین- واحد درآمد  ، تلفن 3۶۶411۷4 .
نوع تضمین شرکت در مزایده: به صورت ضمانتنامه بانکی در وجه سازمان )با 
حداقل اعتبار 3ماه( یا واریز وجه نقد به حساب بانک انصار شعبه مرکزی  به 
شماره 351082491518231 بنام سازمان میادین  می باشد که باید به ضمیمه  

پیشنهاد تسلیم گردد. 
مهلت تحویل اسناد و ارائه پیشنهادات: تا  پایان وقت اداری 98/05/2۶ می باشد.

-سایر شرایط مزایده در اسناد و مدارک درج شده است. شرکت کنندگان مکلف 
اند کلیه اسناد و مدارک را مهر و امضاء کرده و به همراه پیشنهاد خود ارائه نمایند. 

مهر و امضاء اسناد و مدارک به منزله قبول تمامی شرایط می باشد.
محل تسلیم پیشنهادها: قم- بلوار امام موسی صدر- ساختمان شهرداری مرکز 

طبقه 4 - معاونت خدمات شهری و امور اجتماعی - واحد حراست. 
تاریخ آگهی نوبت دوم 98/05/14

سازمان میادین میوه و تره بار و 
ساماندهی مشاغل شهری شهرداری قم

روابط عمومی سازمان میادین شهرداری قم

آگهی مزایده )نوبت اول(

 
 

مساحت تقریبی  آدرس مکان موضوع مزایده
 متر مربع

مدت 
 قرارداد

 

 اجاره بهاء پایه ماهیانه
 )ریال(

مبلغ تضمین شرکت در 
 مزایده به )ریال(

افزایش اجاره بهاء ماهیانه طبق 
  مبلغ پیشنهادی در سال های بعد

واقع در انتهای شهرک فاطمیه  6همشهری 
 بلوار همت جنب کارواش .

 0011عرصه 
  001اعیانی 

% افزایش نسبت به  00هر سال  111/111/50 111/111/30 سال 0
 سال قبل
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تحریم ظریف 
نشانه چیست؟

تحریم ظریف قبل از هرچیز نشانه دیگری از نابخردی 
دولت ترامپ است ولی باید پرسید کسانی که تاکنون به 
شدیدترین وجه ممکن در جهت تخریب جبهه سیاست 

خارجی دولت تلاش کرده اند اکنون خوشحالند؟ 
۱-    تحریم ظریف را باید قبل از هر چیز نشانه دیگری حاکی از نابخردی و نیز 
جبن دولت ترامپ دانست. تحریم یک وزیر خارجه تا کنون سابقه نداشته و حتی دولت 
ها در زمان جنگ نیز به امید باز نگه داشتن راه مصالحه دست به چنین اقدامی علیه 
دیپلماتهای کشور دشمن نمی زنند. این اقدام را باید ناشی از جبن دولت ترامپ نیز 
دانست؛ چرا که آنها همیشه نگران تاثیر اقدامات و سخنان ظریف بر افکار عمومی در 

داخل و خارج آمریکا بوده اند.  
۲-    تحریم ظریف می تواند حاکی از تعلیق تلاش ها برای یافتن راه حلی برای 
عبور از بحران باشد. همزمان با صدور یک فرمانی اجرایی ترامپ در ۲۴ ژوئن در ارتباط 
با تحریم بیت رهبری، از تحریم ظریف نیز سخن رفت. اما اقدامی در این مورد صورت 
نگرفت.  در شرایطی که طرح موضوع در فاصله بین سفر شینزو آبه نخست وزیر ژآپن 
به تهران و تلاشهای ماکرون، رئیس جمهور فرانسه، برای نوعی میانجیگری بین ایران 
و آمریکا انجام شد، حدس غالب این بود که تعویق اقدام در مورد تحریم ظریف در 
ارتباط با این تلاش ها و امکان شکل گیری نوعی گفتگو بین طرفین بود. با توجه به بی 
سرانجامی سفر آبه و گذشت بیش از سه هفته از تلاش های ماکرون می توان گفت 
که ترامپ دورنمای موافقت مقامات ایران با مذاکره را تیره دیده و دست به عملی کردن 

تهدید تحریم وزیر خارجه زده است.
۳-    عامل دیگری که می تواند موجب تحریم ظریف شده باشد، کشمکش ها در 
داخل تیم امنیتی ترامپ در مورد ادامه تعلیق تحریم برخی پروژه هسته ای در ایران 
است. واشنگتن پست دو روز قبل از اختلاف شدید در داخل دولت ترامپ در مورد 
توقف یا ادامه تعلیق این تحریمها نوشته و خبر داده بود که ترامپ نهایتا طرف وزیر 
خزانه داری را که مخالف توقف تعلیق بوده گرفته و با نظر بولتون و پمپئو که خواستار 
توقف تعلیق ها بودند مخالفت کرده است. می توان احتمال داد که موافقت ترامپ با 
تحریم ظریف مابه ازایی است که جناح تندرو توانسته در برابر عقب نشینی از خواسته 
اش در مورد تعلیق تحریم ها به دست آورد. عدم انجام اقدامی از سوی آمریکا در قبال 
سرنگونی پهباد آمریکایی و برخی حوادث دیگر در تنگه هرمز طی دو ماه گذشته را نیز 
باید در رابطه با تحریم ظریف در نظر گرفت. احتمالا تیم ترامپ خواسته با این نمایش، 

پرده ای بر ناتوانی هایی خود در موارد مورد اشاره بیافکند.
۴-    سوالی که اکنون مطرح است این است که آیا تحریم ظریف شامل صدور 
ویزا برای ایشان جهت حضور در سازمان ملل نیز خواهد شد یا خیر. مقامات آمریکایی 
بدون ذکر نام سخنان ضد و نقیضی در این مورد گفته اند و نهایتا یکی از آنها گفته که 
درخواست برای ویزا را مورد به مورد بررسی و تصمیم خواهند گرفت. در حالیکه قرار 
گرفتن روی لیست SDN  با عدم صدور ویزای آمریکا نیز همراه است، در این مورد 
خاص مسئله این است که آمریکا مطابق موافقتنامه مقر سازمان ملل، به عنوان دولت 
میزبان ملزم به صدور ویزا برای مقامات کشورهای عضو سازمان است. با این حال، 
سوابق نشان می دهد که به برخی از مقامات مربوطه ایرانی هیچگاه برای شرکت در 

نشست های سازمان ملل ویزا داده نشده است.  
۵-    اقدامات آمریکا به کنار، آنچه مهم است اینکه ما باید بالاخره روزی بتوانیم 
در داخل خانه خود نظم و نسقی برقرار کنیم. چه برخی بخواهند چه نخواهند، دکتر 
ظریف به هر حال وزیر خارجه این کشور است و همه صرفنظر از هر اختلاف نظری 
وظیفه دارند، پشت جبهه ایشان را محکم کنند. متاسفانه و در میان بهت و حیرت 
همگان، نه تنها چنین نبوده بلکه محافلی هیچ حد و مرزی را در تخریب و توهین در 
حق ایشان در برابر خود ندیده و طی ۶ سال گذشته بدون هر مانع یا مشکلی و بطور 

سیستماتیک در این جهت جهد بسیار کرده اند. 
سریال گاندو تنها وجهی فرعی از این تلاش های گسترده بوده است. کسانی که تا 
کنون به شدیدترین وجه ممکن در جهت تخریب پشت جبهه سیاست خارجی دولت 
تلاش کرده اند، باید اکنون قاعدتا خوشحال باشند. چرا که مقامات آمریکایی اعلام 
کرده اند که می خواهند با "یک تصمیم گیر موثر" در ایران مذاکره کنند و ظریف را 

یک تصمیم گیر موثر نمی دانند. 
بی شک، تلاش در داخل برای تخریب وزیر خارجه در تصمیم آمریکا به تحریم 
ایشان و تهدید به تحریم دیگر مقامات وزارت خارجه به اتهام "هماهنگی با نیروی 
قدس" و این تصور که بهایی برای این کار خود نخواهند پرداخت موثر بوده است. تصور 
آمریکا این است که از این طریق حداقل یک سخنگوی توانا برای نظامی سیاسی ایران 

را محدود می کند.
* دیپلمات پیشین و کارشناس مسائل آمریکا

باید از سیاست خارجی 
خود امنیت زدایی کنیم

چند روز پیش گزیده ای از فرمایشات سابق رهبری 
معظم انقلاب بازپخش شد که فرمودند نظام سازی و تمدن 

سازی مد نظر ما محقق نشده است. همین امر، موجب نگارش یادداشت حاضر شد: 
۱-یکی از بزرگترین عوامل امتناع نظام سازی و بخش اعظم آرمان های ما ؛ سنت 
سیاست خارجی ما است. سیاست خارجی مولفه و حوزه بسیار مهمی است. به نظرم 
اهمیت آن حتی فراتر از اندیشه ها و تصورات زوج روحانی- ظریف است. امیدوارم 
که سطح نخبگی روزی واقف شود که بخشی از آرمان های اصیل انقلاب و شهدا با 
سیاست خارجی کنونی، خیلی محقق نخواهد شد  و این سیاست خارجی نیازمند یک 
بازتعریف اصول گرایانه روشی )نه سکولار و نه محافظه کارانه( و آرایش مجدد ارزشی 

است که نوعی اصلاح بزرگ و احیاگری محسوب می شود. 
۲- یا باید آرمان ها را تغییر دهیم یا روش ها و الگوهای پایه سیاست خارجی را 
اصلاح کنیم. مثلا ما در عین دستاوردهای بزرگ به ویژه در گسترش عمق استراتژیک؛ 
شاهد زوال اندیشه سیاسی در داخل و ضعف تحزب و ضعف آرمان های اصیل انقلاب 
اسلامی مانند مکارم اخلاق، نظام سازی و تمدن سازی و آزادی، حتی استقلال و 

نیز اقتصاد و مدنیت، قانون  و جنبش نرم افزاری و کرسی های آزاد اندیشی هستیم.
۳- اما نکته اینکه معتقدم این زوال، بیشتر معلول سیاست خارجی تنش دار و امنیتی 
شدن مفرط محیط بیرونی و داخل ما است. مثلا اعتقاد راسخ دارم که ما دیرزمانی است 
تقریبا جناحی به نام اصول گرا در داخل نداریم بلکه این جناح محافظه کار شده است. این 
محافظه کاری نیز تا حدی معلول سیاست خارجی کنونی است. تصلب امنیت و تنش در 
بیرون باعث می شود جناح قدرتمند محافظه کار به جای اصرار بر »اصول« مانند عدالت، 
آزادی و قانون و حقوق؛ بر رفع و رجوع معضله امنیت وغمگین کردن دشمن و در نتیجه 
تقدم سیستماتیک »مصلحت« بر »حقیقت« به ویژه عدالت و آزادی و در نتیجه خاک 
دادن روی اصول به بهانه غمگین کردن دشمن اصرار کند. )تصور  ساده لوحانه و عوامانه 
ای است( این رویکرد به نوعی نااصول گرایی است و همه زمینه های اصلاح و ارتقای 
ملی را کور می کند. تکرار می کنم ما دیگر جناح سیاسیی به نام اصول گرایی در داخل 
نداریم. امپراتوری عثمانی و شوروی این گونه و با سلب حق حیات مدنیت و اندیشه و 
حقوق، توسط اژدهای امنیت و محافظه کاری مفرط و رادیکالیسم، مضمحل شدند. هدف 
کودتای ترکیه نیز همین بود. قابل ذکر اینکه الگوهای پایه غربی ها در مقابله با دشمنان 
تقریبا ثابت مانده و اکنون هم در حال اجرا هستند. خانم آلبرایت به درستی می گوید که 

سیاست خارجی امریکا در طول دویست سال ثابت مانده است.
۴- در سیاست خارجی کنونی و تصلب معضله امنیت، ما نمی توانیم شعایر دینی 
را نیز در داخل محقق کنیم. نمی توان در درون تنور داغ امنیت و تنش، جنبش نرم 
افزاری رهبری معظم را محقق کرد. نمی توان حتی امر به معروف و نهی از منکر کرد 
و حقوق بشر را توسعه داد. چون امنیت، همه اینها را درو می کند. امر به معروف و نقد، 

نیازمند فضای مدنی است و در فضای امنیتی مفرط، ذاتا ممتنع است. 
۵- می دانم که قدرت های بزرگ امنیتی شدن را به ما تحمیل می کنند، اما نباید 
از آن استقبال کنیم و بدانیم که این کار انفعال است و قدرت نرم نظام اسلامی را زائل 
می کند. هدف امنیتی سازی دشمن، دچار کردن ایران به بیماریی است که من از 
آن به »بیماری شیلی« )کشور شیلی که تعادل بین عرض و  طول آن حاکم نیست( 
تعبیر می کنم. فیثاغورث و افلاطون عدالت را منوط به همزیستی قوای عقلی و فکری، 
نظامی و اقتصادی می دانند و امنیتی سازی، این تناسب را مختل می کند. حیات 

جمهوری اسلامی بدین تناسب بستگی دارد.
۶- اعتدال و برجام باید از این منظر دفاع می شد. مقاومت نیز باید بدین نکات توجه 
کند و گرنه بر خلاف تصور مدعیان، انفعال و رویکردی پارتیزانی است. جهاد فقط یکی 
از ابعاد مقاومت است. مقاومت و نفی سبیل یک اصل مفروض است اما این که چه 
رویکردی مقاومت است، فرضیه قابل بحثی است که شایسته گفت وگوی ملی است.

۷- نتیجه اینکه انقلاب اسلامی نیز از این سکوی زیربنایی نظام سازی و مردم 
سالاری با مختصات فوق می تواند به منطقه پرتاب شود که در نوشته های دو سال 

اخیر به ویژه یادداشت »رسالت تاریخی شیعیان در خاورمیانه« بدانها اشاره کرده ام.
۸- ما باید برای نیل به اهداف مزبور امنیتی زدایی کنیم. تنش زدایی اگر برای هدف 
مقدس باشد، کرداری انقلابی است. در این صورت هر کس هر چقدر تنش زداتر، 

انقلابی تر و اصول گراتر.
* پژوهشگر حوزه فلسفه سیاسی و دیپلماسی

جزییات دیدار گروه های جهادی با حضرت آیت الله خامنه ای؛

رهبر انقلاب: کاری کنیم گفتمان جهادی 
به گفتمان عمومی تبدیل شود

 یک عضو دفتر حفظ و نشر آثار حضرت آیت الله خامنه ای گفت در دیدار اعضای 
گروه های جهادی با رهبر انقلاب ایشان بر ضرورت تبدیل گفتمان حرکت جهادی به 
گفتمان عمومی جامعه تاکید کردند. به گزارش خبرگزاری مهر، ۴۲نفر از اعضای گروه های 
جهادی پنجشنبه شب -۱۰/۵/۹۸- در دیدار صمیمانه با رهبرانقلاب گزارش اقدامات خود 
را در مناطق محروم ارائه کردند.علی عسگری عضو دفتر حفظ و نشر آثار حضرت آیت الله 
خامنه ای درباره جزییات این دیدار در توییتر نوشت: معظم له ضمن تقدیر از این جوانان 
مومن انقلابی فرمودند »هرچه ممکن است تلاش کنید و پیش بروید. هرچه ممکن است 
فکر کنید و این فکر را به مرحله عمل دربیاورید«. وی ادامه داد: در تایید این حرکت های 
انقلابی، رهبرانقلاب فرمودند »بگذارید ما مجموعه عظیمی از نسل انقلاب اسلامی را در 
کشورمان شاهد باشیم که ازلحاظ سطح فهم، مسائل مدیریتی، خدمت رسانی، ایجاد 
عدالت و قیام به قسط، به جایی رسیده باشد که ذهن های معمولی بشر به آنجا نرسیده 
وباید از او الگو بگیرند«. به نوشته این عضو دفتر حفظ و نشر آثار رهبر انقلاب ایشان در 
ضرورت گفتمان سازی این گونه فعالیت ها فرمودند »گفتمان حرکت جهادی، شماها را به 
وجود آورده. ما بایستی کاری کنیم که این گفتمان به یک گفتمان عمومی تبدیل شود... 
عده ای هستند که محرومیت زندگی و جسمانی ندارند اما از خدمتگذاری ]به محرومان[ 

محرومند. به آنها هم خدمت کنید«.

رئیس مجلس:

استفاده از ظرفیت جوانان نباید شعاری باشد 
رئیس مجلس در دیدار اعضای خانه صنعت و معدن جوانان ایران: استفاده از ظرفیت 
جوانان نباید شعاری و نمایشی باشدعلی لاریجانی روز چهارشنبه در دیدار با اعضای خانه 
صنعت، معدن و تجارت جوانان ایران گفت: باید راه های متعدد توسعه در بخش های 
مختلف را پیدا کرد، چرا که نوآوری در دوران سختی ایجاد می شود.وی با اشاره به اینکه 
نظام اداری کشور بزرگ و مشکل آفرین است، ادامه داد: دولت ها باید کمترین دخالت را 
در اقتصاد داشته باشند، تنها بسترها را فراهم و از بخش خصوصی حمایت کنند.رئیس قوه 
مقننه با بیان اینکه باید از مشارکت بخش خصوصی در تدوین قوانین و سیاستگذاری ها 
استفاده شود، تاکید کرد: مجلس شورای اسلامی در کمیسیون ها و جلسات صحن علنی 
مجلس در کنار نماینده دولت، از نماینده بخش خصوصی برای اظهارنظر درباره طرح ها و 
لوایح استفاده می کند.لاریجانی با تاکید بر اینکه در شرایط فعلی کشور باید راه حل های 
اصولی و قابل اجرا ارائه شود، تصریح کرد: یکی از اهداف ایجاد تالار گفت وگو بین بخش 
خصوصی و دولتی این بود که هر دو بخش مشکلات یکدیگر را درک و برای رفع آن به 
هم کمک کنند.رئیس نهاد قانونگذاری کشور با تاکید بر اینکه کارهای نمایشی و شعاری 
در استفاده از ظرفیت جوانان دردی از کشور دوا نمی کند، افزود: باور به استفاده از ظرفیت 
جوانان باید در حوزه های مختلف ایجاد شود.وی با اشاره به اینکه در تصمیم گیری 
های نظام جمهوری اسلامی ایران در بخش های مختلف، پختگی و تعمق وجود دارد، 
اظهار داشت: درهای کشور برای توافق بسته نبود، اما آمریکایی ها گستاخی و بدعهدی 
کردند که باید در برابر زیاده گویی های آنان ایستادگی کرد.لاریجانی با بیان اینکه مسائل 
راهبردی کشور با دوراندیشی و تعمق عملیاتی می شود، افزود: نظام جمهوری اسلامی 
ایران با برخی حرف های وسوسه آمیز و صوری دشمن فریب نخورده و پخته و سنجیده 
عمل می کند.وی ادامه داد: نظام جمهوری اسلامی ایران به فکر حل مشکلات مردم است 
و در عین حال برای آنکه منافع کشور حفظ شود و دشمنان بر سر جای خود نشانده 
شوند، مقاومت باید به تفکر راهبردی در کشور تبدیل شود.رئیس مجلس شورای اسلامی 
با بیان اینکه زمینه برای قدرتمند کردن ایران بیش از پیش فراهم است، تصریح کرد: همه 
بخش های کشور به دنبال این هستند که بسترهای سرمایه گذاری را فراهم کرده و فضا 

را برای سرمایه گذاران باز کنند.

 قائم مقام شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی:

 وظیفه همه ما حرکت کردن 
در راه گام دوم انقلاب است

قائم مقام شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی گفت: ماموریت همه ما عمل به اقدامات 
انقلابی است، وظیفه همه ما حرکت کردن در راه گام دوم انقلاب است.نصرت الله لطفی 
در سخنرانی پیش خطبه نماز جمعه این هفته تهران با اشاره به سالگرد تاسیس این نهاد 
انقلابی اظهار کرد: این نهاد در مناسبت های تقویمی مثل روز قدس، یوم الله نهم دی و ... 
فعال است و همواره همانند یک قله  استثنایی در بزنگاه های تاریخی که اهمیت مضاعفی 
داشته فعال بوده است.وی ادامه داد: وقتی در سال ۱۳۷۸ قائله ای در تهران ایجاد شد 
حضور شما مردم وظیفه شناس در راهپیمایی ۲۳ تیرماه باعث برهم چیده  شدن آن 
قائله بود.لطفی افزود: اگر در سال ۱۳۸۸ یک فتنه پیچیده با دشمنان خارجی و نا اهلان 
داخلی ایجاد شد حماسه شما در یوم الله نهم دی آن را در هم پیچید.قائم مقام شورای 
هماهنگی تبلیغات اسلامی سپس گفت: در اغتشاشات دی ۱۳۹۶ حضور به موقع شما 
مردم آن فتنه را در هم پیچید. در سال ۹۶ اغتشاشگران شهرهای ما را گرفته بودند و 
راهپیمایی خودجوش شما آن ها را در هم شکست.وی خاطر نشان کرد:حضرت آقا گفتند 
هنورباید آماده باشید، لذا همواره گوش بزنگ هستیم.لطفی گفت: به عنوان افتخار عرض 
کنم حضرت آقا گفتند شورای هماهنگی یکی از نهادهایی است که مسئولیت مهمی دارد. 
این نهاد تشکیل شده از حرکت عظیم تبلیغاتی مردم است و در راس این نهاد حضور 
عمار انقلاب حضرت آیت الله جنتی است.وی همچنین گفت: اگر استقلال و غیر دولتی 
بودن و حضور آیت الله جنتی نبود، بسیاری از این برنامه ها را نمی گذاشتند، اجرا کنیم. 
وقت نیست که توضیح دهم و تبیین کنم در سال های  ۷۸ و ۹۶ با چه سختی هایی این 
راهپیمایی ها برگزار شد.لطفی ادامه داد: کار اصلی را شما انجام دادید. ماموریت همه ما 
عمل به اقدات انقلابی است. وظیفه همه ما حرکت کردن در راه گام دوم انقلاب است.  

محمد مهاجری:

 جریان تندرو با اصولگرایی نسبتی ندارد
 روزنامه نگار اصولگرا با بیان اینکه بخش مهمی از جریان اصولگرایی مقهور جریان 
تندرو است، گفت: آنچه امروز به اسم جریان تندرو وجود دارد با اصولگرایی که مدنظر 
اصولگرایان واقعی و استخوان خرد کرده انقلاب است، نسبتی ندارد. »محمد مهاجری« با 
اشاره به اینکه علی لاریجانی علاقه ای به شرکت در انتخابات مجلس ندارد؛ گفت: عدم 
تمایل لاریجانی به حضور در انتخابات مجلس آینده برخی تحلیل های غیردقیق را از 
سوی جریان اصولگرا و اصلاح طلب در پی داشته است.وی افزود: عملکرد لاریجانی طی 
چند سال گذشته نشان از موضع فراجناحی او دارد و چندان در قالب دو جریان سیاسی 
کشور نمی گنجد.این فعال سیاسی تصریح کرد: جمنا )جبهه مردمی نیروهای انقلاب 
اسلامی( میان اصولگرایان محلی از اعراب ندارد، مغازه ای بود که برای مدتی کرکره آن 
بالا کشیده شد و غیر از چند نفر در اعضای هیات موسس، بقیه شخصیت های ورشکسته 
مطلق سیاسی هستند.مهاجری درباره شورای وحدت اصولگرایان هم گفت: اینکه شما 
شورایی درست کنید که کسی نداند چیست و اعضای آن چه کسانی هستند؛  یا وجود 
خارجی ندارد و اگر وجود هم داشته باشد تشکیلاتی بدتر از جمنا و با حضور چهره های 
ورشکسته خواهد بود.وی خاطرنشان کرد: اینکه یک تشکلی که وجود خارجی ندارد یا 
در فضای سیاسی ایران محلی از اعراب نخواهد داشت؛  لاریجانی را دعوت کند یا نه؛ چه 
ارزشی خواهد داشت  و اساسا شورای وحدت کیلویی چند؟این فعال رسانه ای در پاسخ به 
اینکه آیا عدم حضور و مشارکت طیف نزدیک به رییس مجلس در تشکیلات اصولگرایان، 
موضع آن ها را تندتر نخواهد کرد؛ گفت: این مشکل بقیه طیف های اصولگراست تا 
طرفداران طیف فکری لاریجانی و این جریان ها باید تکلیف خود را با مسائل سیاسی 
کشور روشن کنند.مهاجری با اشاره به اینکه بخش مهمی از جریان اصولگرایی مقهور 
جریان تندرو هستند، گفت: به نظر می رسد اصولگرایان در زمین تندروها بازی می کنند 
و تلاش های سیاسی خود را معطوف به خواست این طیف کرده اند اما این نوع بازی از 
قبل شکست خورده است و نام آن دیگر اصولگرایی نیست.این روزنامه نگار اصولگرا تاکید 
کرد: آنچه امروز به اسم جریان تندرو وجود دارد نسبتی با اصولگرایی که مدنظر اصولگرایان 

واقعی و استخوان خرد کرده انقلاب است، ندارد.

مسعودپزشکیان:

 مقصر دانستن دولت در برابر 
مشکلات ناجوانمردانه است

 نائب رئیس اول مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه مشکلات کنونی کشور زائیده 
تحریم هاست، گفت: مقصر دانستن دولت در ارتباط با این مشکلات ناجوانمردانه است. 

مسعود پزشکیان روز پنجشنبه در جلسه شورای اداری استان آذربایجان شرقی با 
حضور رئیس جمهوری افزود: مشکلات کنونی جامعه را دشمنان برای ما ایجاد کرده اند 
و دولت در آن نقشی ندارد.وی با اشاره به الگوی حکومتی حضرت علی )ع( و نامه ایشان 
به مالک اشتر، اظهار داشت: اگر بتوانیم الگوی حکومتی ایشان را برای تعیین استاندار 
اجرا کنیم توان و شکوفایی استان ها خیلی بالا می رود و استاندار اختیارات تعیین قاضی 
القضات،  رئیس لشکر و سایر منصب ها را بر عهده می گیرد.نائب رئیس اول مجلس 
شورای اسلامی گفت: اگر چنین اتفاقی در ساختار حکومتی کشور رخ دهد استان ها با 
جهش بالایی مواجه می شوند و در چنین حکومتی سیاست ها از بالا روشن می شود و 

مسئولان رده پائین براساس آن سیاست تصمیم گرفته و آن ها را اجرا می کنند.   

با  اصلاحات  پیشرو  حزب  کل  دبیر 
تاکید بر حضور در انتخابات، یادآور شد: 
انحلال  یعنی  انتخابات  عدم شرکت در 
مردم و حق نداریم مردمی را که به اصلاح 
امور امیدوار هستند را ناامید کنیم. »علی 
صوفی« روز پنجشنبه در دومین مجمع 
که  اصلاحات«  »پیشرو  حزب  عمومی 
درکانون توحید برگزار شد، با تشریح سابقه 
حزب پیشرو اصلاحات، گفت: سابقه این 
حزب به سال ۷۶ برمی گردد حزب پیشرو 
ادامه انجمن اصلاحات است، بعد از سالها 
و با توجه به قانون جدید احزاب و از اخذ 
مجوز از وزارت کشور نخستین کنگره را 
در سال ۹۶ برگزار کردیم.دبیر کل حزب 
پیشرو اصلاحات ادامه داد: سال گذشته 

را اخذ کردیم و در  فعالیت خود  پروانه 
حال حاضر فعالیت حزبی ما یکساله شده 
و  طی این مدت در یک سوم استان های 
کشور دفتر تاسیس کرده ایم.وی با بیان 
اینکه حال حاضر حزب پیشرو اصلاحات 
در ۲۴ استان کشور نماینده و دفتر دارد، 
خاطرنشان کرد: با توجه به اینکه باید بعد از 
اخذ پروانه فعالیت، شورای استانی تشکیل 
می شد، این شورا در ۱۵ استان تشکیل 
شد که با شورای مرکزی حزب متناظر 
است، یعنی همان ساختاری که بر شورای 
مرکزی حزب حاکم است در شوراهای 
استانی نیز اجرا می شود.صوفی با تاکید 
بر اینکه شاید شوراهای استانی ما فربه تر 
و قوی تر از شورای مرکزی باشند، اضافه 

کرد: به دلیل علاقه مندی فعالان حزب 
در استان ها، دفاتر و شوراهای حزب در 
سطح کشور همتراز با مرکز بوده و امیدوار 
کننده است.وی با اشاره به سخنرانی رئیس 
دولت اصلاحات در جمع شورای مرکزی 
این تشکل، خاطرنشان کرد: در این جلسه 
سخنان بسیار مهمی از طرف وی ایراد 
دولت  رئیس  کرد:  نشان  خاطر  شد.وی 
اصلاحات در دیدار شورای مرکزی حزب 
پیشرو اصلاحات با تأکید بر اینکه »انتخابات 
نباید تحریم شود« از حاکمیت، رواداری 
بیشتر و فراهم کردن زمینه حضور مردم و از 
گروه ها و جریان های اصلاح طلب، شفافیت 
با مردم، ارائه گزارش عملکرد و بیان دقیق 
برنامه های آینده در حدود توانمندی هایشان 

را خواستار شد.صوفی در ادامه به قرائت 
سخنان رئیس دولت اصلاحات پرداخت 
و  عقلا  »همه  گفت:  وی  از  نقل  به  و 
صلح طلبان عالم باید در مقابل خطر جنگ 
متحد شوند«،   »تعارض قوا مشکلات 
بزرگی فراهم می کند«، »امروز مصالح و 
منافع ملی مورد غفلت واقع شده است«، 
»ما اندک اندک باید با تحمل پیش رویم«، 
»نباید اصل انتخابات را زیر سوال بُرد« و 
»قهر کردن با صندوق رای، انحلال مردم 
است«. دبیر کل حزب پیشرو اصلاحات با 
تاکید بر اینکه باید در انتخابات شرکت کرد، 
یادآور شد: عدم شرکت در انتخابات یعنی 
انحلال مردم و ما حق نداریم مردمی را که 
به اصلاح امور امیدوار هستند را ناامید کنیم.

علی صوفی: 

مردم امیدوار به اصلاح امور را ناامید نکنیم

رئیس جمهور با اشاره به اینکه هنوز 
توافق برجام هست و اگر تا سال آینده باقی 
بماند، تمام تحریم های تسلیحاتی برداشته 
می شود گفت: آماده خرید و فروش سلاح 

از سال آینده هستیم.
عصر  روحانی  حسن  حجت الاسلام 
اداری  شورای  نشست  در  پنج شنبه 
آذربایجان شرقی اظهار داشت:  امروز روز 
بسیار خوشحال کننده ای بود که در خدمت 
مردم قهرمان آذربایجان و شهر تبریز بودیم 
و طرح های بسیار مهمی که  افتتاح شد که 
دو پروژه از آن ها ۱۲ هزار میلیارد تومان 
هزینه در برداشت که کار عظیم و بزرگی در 
یک روز و در یک استان  انجام گرفته و این 
به معنای حضور مردم درصحنه و فداکاری 

آنان است.  
روحانی ابراز داشت: از آغاز دولت یازدهم 
شعارمان این بود که ایرانی ها و مردم ایران 
تنها در دفاع مقدس پیروز میدان نیستند 
و بلکه در سایر زمینه ها اگر وارد شوند این 
مردم هوشیار و خردمند می توانند پیروز 
میدان باشند و به مردم اعلام کردیم که 
مشکلات پیچیده سیاسی را  دیپلمات های 
ما قادر به حل وفصل آن هستند. وی افزود: 
ما انسان های شایسته ای داریم که در برابر 
کشورهای بزرگ می توانند بحث کرده و با 
منطق حق مردم ایران را به کرسی  بنشانند 

و به موفقیت دست یابند. 
* برجام توافقی بود که همه نظام 

قبول کرد
 رئیس جمهور ادامه داد: کار بزرگی انجام 
گرفت و در مرحله اول که در خصوص 
مسائل هسته ای مذاکره می کردیم مقام 
مقطعی  همه  یک  در  رهبری  معظم 
اختیارات را به ما سپردند و همه اختیارات 
بر عهده من بود که در کمتر از ۱۰۰ روز در 
توافق ژنو به پیروزی بزرگ و  توافق موقت 
دست یابیم که این کار انجام گرفت که کار 
بزرگی بود و همه دشمنان به توان هسته ای 
و حقوق هسته ای ما احترام  گذاشتند و از 
آن تاریخ پول های ما که قفل شده بود هرماه 
۷۰۰ میلیون دلار آزاد می شود و در ۱۰۰ 

روز اول موفقیت بزرگی  کسب کردیم. 

یک  در  نهایی  توافق  در  گفت:  وی 
مقطعی خدمت رهبری پیشنهاد شد که 
همه مسئولیت ها بر عهده من که ایشان 
فرمودند که من مصلحت  شما نمی دانم 
چون این بار سنگینی بوده و عده ای ممکن 
است ایراد بگیرند بگذار کل نظام بر عهده 
افزود:  هم  برود. وی  مجلس  به  و  گیرند 
نصیحت های ایشان حساب شده و دقیق 
بود.  ما توافقی را قبول کردیم که مجلس 
و شورای نگهبان و رهبری قبول کرد و 
همه نظام پذیرفتند.  ما در شورای امنیت 
ملی هفت جلسه فوق العاده گذاشته و همه 
جزئیات را  به تصویب رساندیم.  لازم بود 
این کار تاریخی همه مردم ایران و مسئولان 
بار آن را بر دوش بگیرند. روحانی گفت: ما 
در ۲۳ تیر سال ۹۴ این توافق را با شش 
قدرت بزرگ امضا کنیم و در دی ماه ۹۴ 
اجرایی شد و بعدازآن شاهد تحول بزرگ 
 در سطح جهان ازلحاظ سیاسی بودیم و 
همه حرف هایی که در مورد حکومت و 
نظام ایران می زدند و می گفتند که این ها 
با  قانون و نهادهای بین المللی کاری ندارند 

معلوم شد که این ها اتهام است.
وی ابراز داشت: ایران هراسی نباید در 
دنیا وجود داشته باشد و همه دنیا باید بدانند 
این ملت بزرگ و مقتدر است و پیشنهادی 
که رئیس جمهور شما  به سازمان ملل برای 
جلوگیری از خشونت داده شد، به اتفاق آرا، 
قطعنامه عاری از خشونت به نام ایران ثبت 
شد و معلوم شد  ایران تهدید برای کسی 

نیست و پیشتاز امنیت جهان و مبارزه با 
خشونت است. 

روحانی گفت: بسیاری از سرمایه داران 
ایران شده و چه توافق هایی  بزرگ وارد 
ایجاد شد و حتی نیروگاه هایی که امروز 
افتتاح شد تکنولوژی  آن مربوط به برجام 
می شود.  این توافق تحول بزرگی ایجاد کرد 
و آن ها که ضد ایران بودند نتوانستند تحمل 
کنند همچون عربستان و تندروهای آمریکا 
و  اسرائیل و چرا این افراد مخالفت می کردند 
چون آن را مطابق با نفع ایران می دانستند. 

تا  اگر  برجام  توافق  وی گفت: طبق 
سال آینده باقی بماند تمامی تحریم های 
تسلیحاتی لغو می شود و هر سلاحی را 
می توانیم بخریم و  بفروشیم و آماده برای 
این کار هستیم و این را برای این می گوییم 
که برخی ها خواستار تمام شدن این برجام 
ازلحاظ  برجام  درحالی که  این  هستند 
حقوقی و سیاسی و موارد دیگر بسیار مهم 
است.  درعین حال فشار عظیمی بر مردم 
وارد کردند و خروج آمریکا از این توافق 

برخلاف تمامی مقررات بین المللی بود.  
روحانی ابراز داشت: در دنیای تجارت، 
ریسک بالا معنی نمی دهد و آمریکایی ها 
کاری که کردند برای شرکت های اروپایی یا 
جاهای دیگر ریسک را  بالا بردند و به همین 
دلیل این شرکت ها وارد ایران نمی شوند 
این  ایجاد  و  است  ریسک  دارای  چراکه 

ریسک کار آمریکا است. 
وی گفت: وقتی ما دیدیم که کشورهای 

دیگر آماده نیستند که ریسک های دیگر را 
بپذیرند، چندراه پیش رو داشتیم یکی اینکه 
مذاکره کرده و  به توافق برسیم و توافق ما با 
مذاکره با کشورهای باقی مانده، باقی بمانند 
که این کشورها قول هایی داده و بر آن 

تأکید کردند اما در  مقام عمل ناتوان بودند. 
* توافقات خودمان را قدم به قدم 

کاهش می دهیم
روحانی اظهار داشت: ما در این مقطع 
آمده و اقدامات خودمان را آغاز کردیم و 
به دنیا گفتیم اگر ما نتوانیم از این توافق بر 
مبنای آنچه توافق کردیم، ما  هم توافقات 
خودمان را قدم به قدم کاهش می دهیم که 
این کاهش تعهدات برای این است که دنیا 
بفهمد که دست ما بسته نیست و اگر  آن ها 
به تعهدات عمل نکنند ما هم راهکارهای 
فراوانی پیش روداریم و ما می توانیم از کشور 
و اقتصاد خود دفاع کنیم و درعین حال 
توافقات یک جانبه خود را کاهش دهیم 
که این کار در مرحله اول دو توافق را کنار 
گذاشته و در مرحله دوم هم همچنین و 

درعین حال مشغول مذاکره هم هستیم. 
روحانی ادامه داد: ما بر مبنای اینکه در 
این مذاکرات به این نتیجه می رسیم عمل 
نمی کنیم بلکه بر مبنای اینکه به نتیجه 
نمی رسیم عملی می کنیم.  ما می توانیم 
قیمت دلار را همین الان پایین آوریم اما 
آینده  برای  احتیاطات موجود  به خاطر 
این کار را نمی کنیم و حتی این امر  برای 
کالاهای دیگر هم صادق است. ملت ما در 
طول انقلاب و دفاع مقدس فداکاری کردند 
و با موفقیت آن را پشت سر گذاشتند امروز 
نیز مردم ما بسیار شریف هستند. حقوق 
کارمندان را امسال بالا بردیم که بیشتر از 
این توان نداشتیم اما قدم لازم را برداشتیم.

در  که  هرروز  من  داد:  ادامه  روحانی 
دولت کارم را پیش می برم، احساس امید 
بیشتری نسبت به ماه های قبل می کنیم.  
دولت امروز باروحیه بهتری نسبت به شش 
ماه پیش عمل می کنند پس ما مردم ما 
امروز نسبت به شش ماه قبل ثبات بیشتری 
در بازار مشاهده می کنند و امید بیشتری 

دارند.

رئیس جمهور: اگربرجام تا سال آینده باقی بماند

تمامتحریمهایتسلیحاتیبرداشتهمیشود
اخبــار سرمقاله

یادداشت

نایب رئیس جبهه اصلاح طلبان ایران اسلامی، با بیان اینکه حضور در پای صندوق 
رای یک اصل است، گفت: شرکت در انتخابات و تلاش برای ساماندهی امور جامعه بر 

اساس خروجی صندوق رای را نباید از دست بدهیم. 
»حجت الاسلام والمسلمین عبدالواحد موسوی لاری« روز پنج شنبه در دومین 
کنگره حزب پیشرو اصلاحات که در کانون توحید برگزار شد با طرح این پرسش که آیا 
شکل گیری احزاب متعدد به معنای عمیق شدن نگاه مردم سالاری در جامعه است؟ 
اظها ر کرد: در تعریف حزب گفته می شود مجموعه ای از نیروهای همفکر دور هم جمع 
شده اند که تشکلی را با مرام مستقل سامان دهند، پیام دوم تاسیس هر حزب این است 

که تفاوت، اختلاف سلیقه و مرز هایی با دیگر احزاب دارد.
این فعال اصلاح طلب خاطرنشان کرد: ما وظیفه داریم در شفاف سازی سلایق و 
دیدگاه های خودمان تلاش کنیم و در عین حال در کنار هم قرار گرفتن این سلایق تحت 
مجموعه ای واحد را هم یک وظیفه تلقی کنیم اما این هم کافی نیست، ما برای رسیدن 

به هدف که اصلاح امور کشور است، راهی جز تشکیل یک جبهه نداریم.
وی ادامه داد: اگر احزاب اصلاح طلب و اصولگرا به سمت ایجاد جبهه ای منسجم 

نروند، به معنای تشتت، از هم پاشیدگی و نداشتن برنامه است.
موسوی لاری با بیان اینکه راه اصلی ایجاد جبهه واحد است، یادآور شد: اگر می 
خواهید به نتیجه برسید ایجاد ائتلاف و ایجاد جبهه واحد اصلاح طلبی یک فریضه و امری 

الزامی است. حرکت احزاب به صورت انفرادی به نتیجه نمی رسد.
نائب رییس شورای عالی سیاستگذاری اصلاح طلبان خاطرنشان کرد: تولد احزاب 
جدید در درون جریان اصلاحات به جهت جمع کردن سلاق متفرق فردی باید به 
فال نیک گرفت، ولی اگر این احزاب دور خود حصار بکشند و باید و نبایدهای جریان 

اصلاحات را مد نظر قرار ندهند به مثابه درجا زدن است.
وی تصریح کرد: بنابراین به همه احزاب اصلاح طلب می گویم، ضمن اینکه مسیر خود 
را برای رسیدن به آرمان های حزبی دنبال می کنید، مسیر رسیدن به یک جبهه واحد 

اصلاح طلبانه نیز باید هم زمان دنبال شود و علیه همدیگر موضع نگیرید.
موسوی لاری با بیان اینکه شاخصه های وجه تمایز جریان اصلاح طلب و اصولگرا 
چیست؛ افزود: چه عواملی مرز این دو جریان را مشخص می کند؟ ما در اصول و باورهای 

دینی، جمهوری اسلامی و اعتقاد و التزام به قانون اساسی با هم مشترکیم.
این فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: مرز و وجه تمایز میان اصلاح طلب و اصولگرا 
رفتارها و روش ها و نوع نگاه به اداره جامعه است. مردم رعیت هایی هستند که فقط باید 
اطاعت کنند یا ولی نعمت، و مدیران اجرایی خدمت گذار آنها هستند؛ این مرز بین دو 
جریان است.وی ادامه داد: نوع نگاه به اداره جامعه باعث ایجاد مرز میان دو جریان قالب 
کشور است، البته علی رغم اختلاف در رفتارها و دیدگاه ها با جریان رقیب نباید مرز میان 
جریان ها را هر روز پررنگ کنیم.وزیر کشور دولت اصلاحات خاطرنشان کرد: تعریف 
اصلاح طلبی و اصولگرایی در مقطع اول نگاه به نقش مردم در پیشبرد اهداف است. توجه 

به رای مردم و احترام به آن یکی دیگر از ارکان اساسی جمهوری اسلامی است.
وی تاکید کرد: برای جریان اصلاحات که پایبند به رای مردم است و میزان را رای 
مردم می داند قطعا حضور پای صندوق های رای یک اصل است. بی تعارف می گویم اینکه 
برخی بگویند شرکت در انتخابات مشروط شود یا امثال این حرفا، ما توجهی به این گونه 
اظهار نظرات نخواهیم کرد. شرکت در انتخابات و  تلاش برای ساماندهی امور جامعه 
بر اساس خروجی های صندوق رای تلاشی است که ما نباید از دست بدهیم. پس ما 

هیچوقت نمی توانیم انتخابات را کنار بگذاریم.

عبدالواحد موسوی لاری:

نباید حضور در انتخابات را از دست بدهیم

کوروش احمدی

فرمانده کل سپاه گفت:نیروی زمینی سپاه از قابلیت ها 
و ظرفیت های لازم برای تبدیل شدن به قدرت برتر در تراز 

جهانی برخوردار است.
سردار سرلشکر پاسدار حسین سلامی فرمانده کل سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی با عزیمت به استان سیستان و 
بلوچستان از میزان آمادگی های دفاعی-امنیتی یگان های  
نیروی زمینی سپاه مستقر در مرزهای مشترک ایران و 
پاکستان و افغانستان بازدید کرد.سرلشکر سلامی در جمع 
فرماندهان و مسئولین ستاد فرماندهی نیروی زمینی سپاه، 
قرارگاه قدس و سپاه سلمان استان سیستان و بلوچستان با 

قدردانی از تلاش های خستگی ناپذیر و مجاهدانه فرماندهان 
و رزمندگان و اظهار خرسندی از به ثمر نشستن اقدامات 
آنان در برقراری امنیت پایدار مردمی در استان سیستان و 
بلوچستان و خنثی سازی تهدیدات و باطل کردن خواب 
های آشفته دشمنان گفت: نیروی زمینی سپاه به عنوان 
خط و صف مقدم نیروهای مسلح و مدافعان میهن اسلامی 
در این منطقه، با مجموعه کاملی از دشمنان انقلاب و نظام 
مواجه است که به گونه ای تمام عیار در سطوح راهبردی، 
تاکتیکی و عملیاتی علیه ملت ایران به صحنه آمده اند، در 
واقع سیستان و بلوچستان نقطه کانونی و تلاقی توطئه های 

دشمنان منطقه ای، فرامنطقه ای، محلی و نقطه ای در نبرد 
نگرش ها و جنگ اراده ها و ادراک ها برای به مخاطره 

انداختن امنیت و آرامش مردم ما به شمار می رود.
فرمانده کل سپاه با بیان اینکه امنیت به خودی خود به 
وجود نمی آید اما به خودی خود از بین می رود ، تصریح 
کرد: ما باید هر روز به طراحی و انجام تلاش جدید روی 
بیاوریم، دشمن روش های خود در دشمنی با ملت ایران 
را هر روز تغییر می دهد و ما باید با هوشمندی و اشراف 
اطلاعاتی و تسلط بر رویکردها و رفتارهای آن، جلوتر از آنها 

عمل کنیم.

یک فعال سیاسی با بیان اینکه امکان شکل گیری جریان 
سوم بدون تابلو و شناسنامه در ایام نزدیک به انتخابات وجود 
دارد، گفت: بعید می دانم جریان احمدی نژاد بتواند به 

جریان سوم در انتخابات تبدیل شود.
با بیان اینکه همواره در شرایط  غلامرضا ظریفیان 
کاهش سرمایه اجتماعی جریان های سیاسی شناسنامه 
دار، احتمال شکل گیری جریان های دیگر در عرصه سیاسی 
وجود دارد، اظهار کرد: این احتمال در کشورهایی که هنوز 
در آنها تحزب نهادینه نشده است، بیشتر وجود دارد؛ در 
واقع وقتی امکان اقناع هواداران جریان های اصلی سیاسی 
کاهش می یابد، عرصه برای ظهور و رشد جریان های کمتر 

شناخته شده یا بدون تابلو فراهم می شود.
وی ادامه داد: جریان های بی تابلو بر موج ناکامی ها، 
شکست ها و ناامیدی ها سوار شده و براساس مقتضیات 
شرایط عمل می کنند، مثلا اگر مشکلات اقتصادی عمیق تر 
باشد، آنها شعار اقتصادی می دهند. اگر رانت و فساد افزایش 

پیدا کند، شعارها به سمت مبارزه با فساد می رود و اگر 
سرخوردگی ایجاد شود یا  غرور ملی آسب ببیند، شعارها 
به سمت احیای غرور ملی می رود؛ در واقع جریان های بی 
تابلو از شکاف های جامعه بهره برده و حتی این شکاف ها 

را گسترش می دهند.
این فعال سیاسی با بیان اینکه در حال حاضر کاهش 
اقتدار دولت، یکی از شکاف هایی است که به آن دامن 
زده اند، تصریح کرد: این شکاف هم به دلیل ضعف عملکرد 
دولت و هم به دلیل بزرگنمایی این مساله توسط مخالفان 
دولت شکل گرفته است. در این شرایط عده ای می توانند 
شعار افزایش اقتدار دولت سر داده و وارد انتخابات شوند و با 

همین شعار، جریان های اصلی را به عقب برانند.
ظریفیان خاطرنشان کرد: جریان احمدی نژاد در سال 
۸۴،  بر اساس شکاف های جامعه شعارهایی را سر داد و 
بخش هایی از جامعه هم از این شعارها استقبال کرد. از 
سویی درست است که اصولگرایان از این جریان حمایت 

کردند اما بعدها همین جریان مدعی شد که جریان سومی 
بوده و از جریان اصولگرایی برنخواسته اند.

این فعال سیاسی با بیان اینکه در حال حاضر شاهد 
شکل گیری جریان سوم نیستیم، گفت: البته این چنین 
جریان هایی معمولا در ایام نزدیک به انتخابات ظهور می 
یابند. آسیب دیدن جایگاه گروه های مرجع هم فرصت 
خوبی برای شکل گیری جریان های بی شناسنامه را فراهم 

کرده است.
وی در پایان گفت: البته جریان احمدی نژاد معتقد است 
فرصت دارد که از شرایط کشور بهره ببرد که من تردید دارم. 
با این وجود، شعارهای جریان احمدی نژاد این ظرفیت را 
دارد تا افراد دیگری از آنها استفاده کرده و جریان سومی 
را ایجاد کنند؛ البته جامعه هم تجربه دوران هشت ساله 
احمدی نژاد را دارد که چنگ زدن به جریان های بی تابلو 
در عرصه سیاست ورزی تا چه حد می تواند هزینه های 

سنگینی برای کشور داشته باشد.

سرلشکر سلامی: 

نیروی زمینی سپاه ظرفیت تبدیل شدن به قدرت برتر جهانی را دارد

غلامرضا ظریفیان: 

امکان شکل گیری جریان سوم وجود دارد

نعمت اله مظفرپور 
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به طور کلی، یک ابرماده غذایی به محصولی سرشار از مواد مغذی مختلف، از جمله 
آنتی اکسیدان ها، مواد شیمیایی گیاهی، چربی های سالم، اسید آمینه ها، ویتامین ها، 

مواد معدنی و فیبر گفته می شود.
به  یا  کرده  استفاده  وعده سالم  میان  عنوان یک  به  مواد غذایی  این  از  که  زمانی 
دستورالعمل های غذایی اضافه می شوند، در واقع، به بدن خود برای تقویت سیستم 

ایمنی و مبارزه علیه بیماری ها کمک می کنید.
اگرچه امکان دسترسی به ابرمواد غذایی در تمام طول سال فراهم است، اما برخی 
از آنها ویژه فصل تابستان هستند. پس زمانی که دمای هوا افزایش می یابد می توانید 

از این میوه ها و سبزی های مغذی تابستانی برای تقویت سلامت خود استفاده کنید.
بلوبری

از  این میوه سرشار  ویتامین های مختلف است.  و  از مواد معدنی  بلوبری سرشار 
آنتوسیانین ها است که به گروهی از مولکول های گیاهی به نام فلاونوئیدها تعلق داشته 

و توانایی مبارزه با التهاب و به حداقل رساندن رادیکال های آزاد را دارند.
افزون بر این، بلوبری برای سلامت قلب مفید است. طی یک مطالعه، زنانی که بیشترین 
میزان مصرف بلوبری و توت فرنگی را داشتند، نسبت به آنهایی که زیاد از این مواد غذایی 

مصرف نمی کردند، 34 درصد احتمال کمتری داشت یک حمله قلبی را تجربه کنند.
بلوبری سرشار از فیبر محلول نیز است. فیبر محلول به کاهش هوس های غذایی و 

بهبود گوارش کمک می کند.
هندوانه

هندوانه یکی از میوه های محبوب تابستانی است. در ماه های گرم تابستان احتمال 
مواجهه با کم آبی بدن افزایش می یابد و هندوانه میوه ای فوق العاده برای مقابل با این 

شرایط است زیرا بیش از 90 درصد آن از آب تشکیل شده است.
همچنین، هندوانه سرشار از ویتامین های A و C و لیکوپن است که به تقویت سیستم 
ایمنی و بهبود شرایط پوست کمک می کنند. افزون بر این، قندهای طبیعی موجود در 
هندوانه همراه با پتاسیم به جایگزینی الکترولیت های از دست رفته به واسطه تعریق 
کمک می کنند. هندوانه برای سلامت قلب نیز مفید است زیرا یکی از بهترین منابع 
غذایی برای ال-سیترولین محسوب می شود که این اسید آمینه ممکن است به مدیریت 

سطوح فشار خون کمک کند.
چغندر

چغندر فواید سلامت مختلفی را ارائه می کند. این سبزی یکی از بهترین ابرمواد غذایی 
تابستانی است، به ویژه این که به روش های مختلف می توان از آن استفاده کرد.

چغندر سرشار از فولات است که این عضور خانواده ویتامین های B ممکن است خطر 
سرطان، افسردگی و بیماری قلبی را کاهش دهد. همچنین، این سبزی منبع خوبی 

برای منگنز و مس است که به حفظ سلامت سیستم ایمنی کمک می کنند.
اگر به دویدن در فضای آزاد علاقمند هستید، چغندر می تواند همراهی خوب برای 
کاهش دمای بدن در فصل تابستان باشد. چغندر سرشار از نیترات غذایی است که به 
تبدیل اکسید نیتریک کمک می کند و تقویت گردش خون را در پی دارد. مطالعه ای در 
سال 2015 نشان داد که مصرف چغندر می تواند عملکرد ورزشی افراد را تقویت کرده 
و ممکن است فشار خون و التهاب را کاهش دهد. همچنین، این مطالعه نشان داد که 

چغندر ممکن است به مدیریت بهتر بیماری قلبی و سرطان کمک کند.
فلفل دلمه ای قرمز

فلفل دلمه ای قرمز یک نیروگاه مغذی است. یک فلفل دلمه ای قرمز اندازه متوسط 
تنها 31 کالری دارد و می تواند 170 درصد از ارزش توصیه شده روزانه ویتامین C را تامین 
کند. افزون بر تقویت سیستم ایمنی و تقویت بدن در برابر سرماخوردگی های تابستانی، 

ویتامین C از سلامت پوست پشتیبانی کرده زیرا به تولید کلاژن کمک می کند.
 A افزون بر این، فلفل دلمه ای قرمز حاوی بتا-کاروتن است که بدن آن را به ویتامین
تبدیل می کند و این ماده مغذی از سلامت چشم ها پشتبیانی می کند. این در شرایطی 
است که محتوای لیکوپن فلفل دلمه ای قرمز ممکن است آثار ضد سرطان داشته باشد.

آووکادو
آووکادو یک ابرماده غذایی خوشمزه با قابلیت استفاده به روش های مختلف است. 
این میوه سرشار از اسید اولئیک تک غیر اشباع است که یک اسید چرب دوستدار قلب 
محسوب می شود و به تقویت سلامت قلبی عروقی، تنظیم سطوح قند خون، و کاهش 
التهاب کمک می کند. چربی های سالم موجود در آووکادو به جذب بهتر مواد مغذی 

محلول در چربی، از جمله ویتامین های A، D، E و K کمک می کنند.
شاه توت

شاه توت سرشار از ویتامین های  Aو C است. همچنین، این میوه منبع خوبی برای 
ویتامین K است که به تقویت استخوان ها کمک می کند.

آنتوسیانین که رنگدانه ای گیاهی است، عامل رنگ تیره شاه توت محسوب می شود. 
این ماده مغذی ممکن است به پیشگیری از بیماری قلبی، برخی انواع سرطان، دیابت، 

برخی بیماری های متابولیک و حتی عفونت های میکروبی کمک کند.
تمشک

بنابر مطالعه ای که در سال 2016 در نشریه Advances in Nutrition منتشر شد، 
تمشک ممکن است به کاهش فشار خون، کلسترول، پیشگیری از بیماری قلبی، کنترل 
قند خون و مبارزه با التهاب کمک کند. تمشک منبع فوق العاده ای برای فیبر است، از 

این رو، به تنظیم دستگاه گوارش نیز کمک می کند.
کدوی تابستانی

کدوی تابستانی سرشار از ویتامین B6، پتاسیم و مواد شیمیایی گیاهی است.
هلو

هلو از جمله میوه های خوشمزه و آبدار تابستانی است. این میوه حاوی ویتامین C و 
سرشار از پتاسیم است که به حفظ سطوح سالم فشار خون به واسطه دفع سدیم اضافه از 

بدن از طریق ادرار و کاهش تنش در رگ های خونی کمک می کند.
همچنین، هلو سرشار از فیبر است که به پشتیبانی از سلامت دستگاه گوارش کمک 
می کند. محتوای ویتامین C هلو می تواند به بهبود شرایط پوست و تقویت سیستم 

ایمنی برای مبارزه با میکروب های تابستانی کمک کند.

یک متخصص دندان پزشکی کودکان :

پوسیدگی »دندان شیری« را جدی بگیرید
متخصص دندان پزشکی کودکان با بیان اینکه زمان رویش دندان شیری از 5 تا 29 

ماهگی است، گفت: مواظب دندان شیری فرزندان خود باشید.
عبدالمجید ظفرمند متخصص دندان پزشکی کودکان »زمان ویزیت دندان های شیری 
کودکان«، اظهار داشت:  زمان رویش دندان شیری از 5  تا 29 ماهگی اتفاق می افتد و از 
ابتدا باید رویش دندان با دقت کنترل شود.  وی ادامه داد:گاهی اوقات همزمان مشکلات 
دندانی وجود دارد که کودکان را در این سنین  اذیت می کند و ممکن است کودکی که از 
شیر مادر تغذیه می کند، سینه مادر را اذیت کند و این موضوع نیاز به رسیدگی دارد.  این 
متخصص دندان پزشکی کودکان اضافه کرد: دندان شیری علی رغم اینکه دوازده سال در 
دهان کودکان است و برخلاف دندان های دائمی کوتاه مدت است، نقش بسیار مهمی 
دارد که این نقش شامل دو موضوع است؛ اول سلامت دندان شیری مهم است و دوم 
اینکه سلامت دندان های دائمی که زیر دندان های شیری هستند نیز قابل توجه است.  
ظفرمند افزود: این در شرایطی است که در خصوص دندان های دایمی فقط سلامت آنها 
مطرح است و زیر دندان دایمی دندان دیگری وجود ندارد؛ ضمن اینکه همزمان با رویش 
دندان شیری تا زمان افتادن آخرین دندان شیری، تغییرات در ابعاد فکی اتفاق می افتد و 
استخوان فک در این زمان دچار تغییراتی می شود.  این متخصص دندان پزشکی کودکان 
گفت: این تغییرات استخوانی )فکی( همزمان با تغییرات و جایگزینی دندان های دایمی 
می تواند یک روند خوب و طبیعی داشته یا می تواند در مسیری حرکت کند که مشکلات 
دندانی وجود داشته باشد.   وی بیان داشت: آن چیزی که بسیار مهم است، این است 
که باید به دندان شیری توجه خاص کنیم؛ ضمن اینکه دندان شیری به دلیل جثه خیلی 
کوچکی که دارد خیلی زود پوسیدگی کم عمق آن تبدیل به مشکل جدی می شود؛ در 

نتیجه پیشگیری از هرگونه ایجاد مشکلات در دندان های شیری در  اولویت قرار دارد.

معرض  در  را  نوشیدنی  بطری های  فروشگاه ها  از  برخی 
شدن  آزاد  می کنندکه  نگهداری  فریزر  داخل  یا  خورشید  نور 

رادیکال های آزاد را به همراه دارد.
با توجه به رسیدن روز های اوج گرما، استفاده از آب های بسته 
بندی در سطح کشور افزایش پیدا می کند؛ قطعا همه شما بار ها 
و بار ها با ولع خوردن آب خنک بطری های پلاستیکی آب را داخل 
فریزر قرار داده اید یا حداقل شاهد چیدن بسته های آب معدنی 

جلوی در مغازه  ها و زیر آفتاب بوده اید.
اتفاقاتی که از آن صحبت کردیم در نگاه اول بسیار ساده و معمول 
به  نظر می رسد اما شما با جرعه جرعه آبی که از این بطری ها 
می خورید شانس ابتلا به سرطان را در وجودتان افزایش می دهید؛ 
بطری های پلاستیکی نباید در معرض نور خورشید یا داخل فریزر 

قرار بگیرند.
مهران ولایی معاون غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی ایران 
درباره عوارض قرار گرفتن بطری های آب معدنی در معرض آفتاب 
اظهار کرد: با توجه به افزایش دمای هوا و بالا رفتن میزان استفاده 
از آب معدنی، خطرات حول این استفاده و احتمال قرار گرفتن 

بطری ها در معرض آفتاب افزایش می یابد.
وی تشریح کرد: بطری های آب معدنی از ساختاری به نام پلی 
پروپیل ساخته می شود که باید برای استفاده در صنایع غذایی 
استانداردهای لازم را داشته باشد؛ در اغلب ظرف های آب معدنی 
تولید شده،  از این جنس برای پوشش استفاده می شود که باید 
تحت آزمایش مداوم قرار بگیرد و شاخصه های لازم را برای استفاده 

داشته باشد.
ولایی ادامه داد:  این بطری ها بعد از تولید و پیش از پر شدن با آب 
به طور مداوم تحت آزمایش  قرار می گیرند تا از بروز مشکل و ایجاد 
بیماری در افراد جامعه جلوگیری کند؛ انجام این آزمایش ها بسیار 
ضروری است و حتما باید بطری ها پیش از استفاده مورد بررسی 

قرار بگیرد.
معاون غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی ایران تصریح کرد: با 
بالا رفتن دمای هوا اغلب شاهد هستیم فروشگاه هایی که فضای 
کمتری برای نگهداری دارند بطری های آب معدنی را جلوی مغازه 
یا در محیط باز در معرض نور خورشید نگهداری می کنند که این 
امر باعث تغییر در ساختار بطری و آزاد شدن رادیکال های آزاد در 

آن می شود که از عوامل سرطان زا محسوب می شوند.

وی افزود: قرار گرفتن بطری ها در معرض نور خورشید و برای 
مدت زمان طولانی باعث آزاد شدن مونومر آزاد که یکی از عوامل 

اصلی بروز بیماری هایی مثل سرطان است، در آب می شود.
ولایی بیان کرد:  تأثیر مقدار گرما و فضایی که بطری ها در آن 
قرار می گیرند،  متفاوت است برای مثال قرار گرفتن بطری ها در 
فضای آزاد در محل هایی مثل جنوب و شمال کشور که هوا رطوبت 
بیشتری داشته و دمای هوا بسیار بالاتر است می تواند خطرناک تر 
هم باشد؛ تاریخ تولید و مدت زمان باقی ماندن این بطری ها در 

معرض آفتاب هم بر مقدار آزاد شدن این مواد تأثیر دارد.
کرد:  تأکید  ایران  پزشکی  علوم  دانشگاه  داروی  و  معاون غذا 
عوارض ذکر شده صرفا برای قرار گرفتن بطری های آب معدنی در 
معرض آفتاب نیست چراکه  عادت غلطی در بین مردم کشور ما 
قرار دارد که بطری های آب معدنی را برای خنک شدن داخل فریزر 
قرار می دهند در حالی که یخ زدن آب و افزایش حجم آن همان 
تأثیری را در بطری دارد که قرار گرفتن در معرض نور خورشید ایجاد 
می کند. وی اظهار کرد:  از دیگر عادات غلطی که بیشتر مردم آن 

را تکرار می کنند قرار دادن بطری ها در داخل ماشین است، قرار 
گرفتن ماشین در مقابل آفتاب باعث می شود دمای داخل فضای 
خودرو بیشتر از دمای بیرون باشد و گاهی این اختلاف دما به 
10 درجه می رسد، این گرمای بیش از حد باعث تشدید اثر نور 

خورشید بر بطری های آب معدنی می شود.
جای  در  باید  معدنی  آب  بطری های  اینکه  بر  تأکید  با  ولایی 
خشک و خنک و دور از برخورد اشعه خورشید قرار بگیرد،  بیان 
کرد: بنا بر قوانین اداره استاندارد باید مقدار مونومرهای موجود 
در مواد غذایی کمتر از 10ppm باشد؛ علاوه بر مونومرهای  آزاد 
وجود فلزات سنگین هم بر قوانین استاندارد مواد غذایی اهمیت 
دارد که گاهی در نمونه های غیراستاندارد شاهد بالا بودن مقدار 
آن هستیم. معاون غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی ایران اظهار 
کرد: از دیگر موضوعات با اهمیتی که در حال حاضر نه تنها در 
کشور ما بلکه در همه دنیا در حال بررسی و تعیین استاندارد است 
مقدار دی اکسین موجود در مواد غذایی است، بررسی های انجام 
شده نشان می دهد که این ماده هم آثار سوء زیادی بر سلامت ما 

دارد.
وی تصریح کرد: در حال حاضر استاندارد مشخصی برای مقدار 
این ماده در مواد غذایی تعیین نشده اما در حال تحقیق و بررسی 
برای تعیین استاندارد لازم برای دی اکسین موجود در مواد غذایی 
هستیم؛ حضور این ماده می تواند آثار زیان باری مانند افزایش 
ریسک ابتلا به سرطان به همراه داشته باشد و از نظر عوارض 

خواصی شبیه به مونومرهای آزاد دارد.
ولایی بیان کرد: موارد ذکر شده صرفا به آب های معدنی مربوط 
نمی شود بلکه هر نوع نوشیدنی یا غذای دیگری مثل آبمیوه ها که 

از ظرف های پلی پروپیل استفاده می کنند، شامل می شود.
راست و دروغ بطری های مقاوم در برابر خورشید

معاون غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی ایران درباره ادعای 
برخی کارخانه های روغن مبنی بر بطری های محافظ در برابر 
نور خوشید، تصریح کرد: تاکنون مدرک علمی درباره محافظت 
این بطری ها از مواد غذایی موجود در آنها در برابر نور خورشید به 
دست ما نرسیده است اما امکان آن وجود دارد که با استفاده از 
لایه های محافظ تأثیر نور خورشید را کاهش دهند اما قطعا به طور 
کامل قابل کنترل نبوده و این گونه بطری ها باید از خورشید دور 

نگه داشته شوند.
وی با اشاره به تأثیر برخورد نور خورشید بر ماهیت مواد غذایی 
گفت: تمام مواد غذایی در صورتی که در معرض نور خورشید 
قرار بگیرند احتمال فساد آنها افزایش پیدا می کند حتی اگر مواد 
غذایی در بسته  بندی های مناسب قرار بگیرند نور خورشید تأثیر 

زیادی بر سرعت فساد آنها دارد.
معاون غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی ایران گفت: تاریخ  
انقضای درج شده روی بسته بندی های غذاها مربوط به شرایط 
استاندارد نگهداری است و در صورتی که در شرایط نامتعارف 
قرار بگیرند امکان فساد ماده غذایی بیشتر می شود. ولایی درباره 
تأثیر نور خورشید بر بطری های روغن یادآوری کرد:  بطری های 
روغنی که از جنس پلی پروپیل ساخته می شوند عملکرد مشابهی 
با بطری های آب معدنی دارند اما خود مواد غذایی کمی متفاوت 
هستند روغن های سرخ کردنی مقاومت بیشتری نسبت به گرما 
مقاومت  زیتون  روغن  و  کنجد  روغن  مثل  روغن هایی  اما  دارند 
کمتری دارند پس بهتر است این دو نوع در شرایط مناسب تری 

مثل فضاهای تاریک و خنک نگهداری شوند.

خنک و گوارا اما سرطان زا؛ 

خطرات استفاده از آب معدنی های آفتاب دیده

 

آزمایش موفقیت آمیز بالگرد بدون سرنشین 
کره جنوبی

 
بالگرد بدون سرنشین کره جنوبی برای نخستین بار به طور آزمایشی موفق شد 30 

دقیقه در ارتفاع 10 متری زمین پرواز کند.
به گزارش خبر گزاری مهر به نقل از دیلی میل، نیروی هوایی کره جنوبی اعلام کرد 
بالگرد بی سرنشین این کشور به نام KUS-VH500MD برای نخستین بار به طور 

موفقیت آمیز پرواز کرده است.
 این پرواز که 30 دقیقه طول کشیده کاملا بدون سرنشین و در مرکز تحقیقات هوافضای 

کره جنوبی انجام شده است.
به گفته  پرواز کرد.  از زمین  متر  ارتفاع حدود 10  با  بالگرد مذکور  این عملیات  در 
کارشناسان این آزمایش نشان دهنده عملکرد و ایمنی سیستم کنترل پرواز بدون سرنشین 
است.  نیروی هوایی کره جنوبی از سال 2014 میلادی مشغول توسعه این بالگرد بوده 
است. بالگرد مذکور مجهز به سیستم های خلبانی پیشرفته از جمله رایانه کنترل  پرواز، 

سیستم یکپارچه مسیریابی ، سوخت و کنترل کننده پروانه های الکترومکانیکی است.
KUS-VH500MD  پس از تکمیل می تواند به مدت 6 ساعت در آسمان بماند و 440 
کیلوگرم بار حمل کند. بالگردهای بدون سرنشین قابلیت انجام ماموریت های نظامی و 

غیرنظامی را دارند و حتی می توانند محموله به میدان های جنگ ارسال کنند.
از سوی دیگر مدل های قدیمی را می توان به راحتی به تسلیحات  مجهز کرد. نیروی 
هوایی کره جنوبی اعلام کرده با توسعه بیشتر این بالگردها  می توان ماموریت هایی مانند 

نظارت های روزانه و شبانه انجام داد.

طراحی گوشی تاشوی هواوی به طور کامل 
تغییر کرد

هواوی که در زمینه تولید گوشی تاشو در حال رقابت با سامسونگ است، چند هفته 
قبل از عرضه میت ایکس تغییراتی اساسی در آن ایجاد کرده است.

ریچارد یو مدیرعامل هواوی اخیرا در یک فرودگاه با نمونه ای اولیه از گوشی میت ایکس 
که دارای نمایشگر تاشو می باشد، دیده شده است. عکس هایی که از این گوشی گرفته 
شده، نشان می دهد طراحی جدید میت ایکس با طراحی اولیه آن تفاوت هایی اساسی 
دارد و لذا احتمالا در شهریور ماه نمونه ای کاملا متفاوت از میت ایکس در دسترس 
علاقمندان قرار می گیرد. بر همین اساس، در پشت گوشی میت ایکس جدید از یک 
حسگر تازه و اضافی استفاده شده که قابلیت هایی همچون تصویربرداری سه بعدی، 
فاصله یابی دقیق و غیره را در این گوشی هوشمند تقویت می کند. بر طبق اطلاعات 
موجود تغییراتی نیز در ابعاد نمایشگر دوم میت ایکس ایجاد شده تا تاکردن و باز کردن 
این نمایشگر ساده تر شود. همچنین به نظر می رسد مفاصل لولای نمایشگر تاشوی این 

گوشی تقویت شده و در تولید آن از موادی همچون فیبر کربن استفاده شده است.

تولیدکنندگان  به   PVD پوشش دهی  دستگاه  سه 
شیرآلات و محصولات لوازم خانگی، طی یک سال گذشته 

توسط یک شرکت دانش بنیان فروخته شد.
به گزاش خبرگزاری مهر به نقل از ستاد توسعه فناوری 
نانو، مهدی هاشمی، مدیرعامل شرکت دانش بنیان تولید 
کننده دستگاههای پوشش دهی خلا با فناوری قوس 
کاتدی گفت: این دستگاه ها به شرکت های فعال در حوزه 

شیرآلات و لوازم خانگی فروخته شده است.
 هاشمی افزود: چسبندگی بالای پوشش، سرعت بالا 
ایجاد خلاء، کاربری ساده و خودکار بودن مراحل انجام 
از  تا این دستگاه مورد توجه بسیاری  کار موجب شده 
تولیدکنندگان قرار گیرد به طوری که طی دو سال گذشته 
5 دستگاه از این سامانه ها به تولیدکنندگان ایرانی در 

حوزه های مختلف تحویل داده شده است.

بهداشتی  لوازم  سرامیک،  و  کاشی  داد:  ادامه  وی  
آرایشی  لوازم  صنعت  خودرو،  قطعات  ساختمانی،  و 
جمله  از  تزئینی  لوازم  و  پنجره  و  در  یراق  بهداشتی،  و 
کاربردهای دستگاه لایه نشانی شرکت خلاء پوشان فلز 

است.
شیرآلات  روی  پوشش دهی  گفت:  شرکت  این  مدیر 
دستگاه  این  کاربردهای  مهم ترین  از  یکی  ساختمانی 
است. به دلیل تحریم ها، برخی از محصولات به سختی 
از این رو تولیدکنندگان شیرآلات و  ایران می شوند  وارد 
لوازم ساختمانی تلاش دارند تا با بومی سازی فناوری و 
با  را  بتوانند جای خالی محصولات وارداتی  محصولات 
فناوری داخلی پر کنند. از این رو  اقبال زیادی به سوی 
دستگاه های لایه نشانی وجود دارد چرا که این تجهیزات 
می توانند بسیاری از پوشش های تزیینی و لوکس را که 
پیش از این به صورت وارداتی تامین می شدند را در داخل 
کسب وکار  توسعه  درباره  هاشمی  کنند.   ایجاد  کشور 
راه اندازی  حال  در  ما  گفت:  فلز  پوشان  خلاء  شرکت 
بخش خدماتی هستیم تا دستگاهی برای ارائه خدمات به 
مشتریان ارائه کنیم. در این بخش، کسانی که نمونه هایی 
برای پوشش دهی دارند می توانند از دستگاه پوشش دهی 
همچنین  کنند.  استفاده  فلز  پوشان  خلاء  شرکت 
مشتریانی که علاقه مند به خرید دستگاه هستند با بازدید 
و استفاده از این دستگاه می توانند نسبت به عملکرد این 

سامانه اطمینان حاصل کنند.

استفاده از دستگاه های ایرانی برای پوشش دهی نانویی شیرآالات

حساسیت فصلی یا آلرژی فصلی مانند دیگر حساسیت ها زمانی بروز می کند که 
سیستم ایمنی بدن در مقابل برخی عوامل موجود در محیط اطراف حساس شده و 

واکنش نشان می دهد. غالباً این حساسیت ها مشکل خاصی ایجاد نمی کنند.

دکتر محمد اسماعیل حجازی، متخصص ریه در خصوص حساسیت ها و علل آن ها، 
گفت: آلرژی )حساسیت( و تحریک پذیری بیش از حد اعضای مختلف بدن به مواد 
آلرژن بوده و با تماس این مواد با پوست، چشم ها، ناحیه بینی، ریه و مجاری هوایی و 
همچنین دستگاه گوارش ایجاد می شود؛ مواد حساسیت زا می توانند یک یا چند عضو 

را هم زمان درگیر کنند.
با بیان اینکه آلرژی های فصلی شایع ترین آلرژی ها در جامعه ما هستند، گفت: در 
فصول مختلف، آلرژی نسبت به مواد مختلف، متفاوت است؛ در فصل بهار تغییرات جوی 
و گرده های موجود در هوا به علت گرده افشانی گل ها و گیاهان، در فصل تابستان گرد 

و خاک و در فصول سرد آلرژی می تواند نسبت به سرما ایجاد شود.
وی در خصوص علائم این بیماری، بیان کرد: علائم در قسمت های مختلف به شکل 
های مختلف بروز کرده و قرمزی و خارش پوست، قرمزی، خارش و آبریزش چشم، 
آبریزش، خارش و گرفتگی ناحیه بینی، سرفه های تحریکی به ویژه به هنگام شب، 

عطسه های مکرر و تنگی نفس از علائم آلرژی در ارگان های مختلف بدن است.
حجازی افزود: این علائم می توانند به تنهایی و یا چند مورد به طور هم زمان شخص 

را درگیر کنند.
این متخصص ریه با اشاره به روش های درمان حساسیت های فصلی اظهار کرد: 
درمان اولیه آلرژی پرهیز از تماس با مواد حساسیت زا و در مرحله بعدی کنترل آن با 

استفاده از آنتی هیستامین ها و داروهای موضعی همچون قطره های بینی و چشم 
است.

وی افزود: در صورت تاثیر نداشتن یک نوع آنتی هیستامین با مراجعه به پزشک، 
استفاده از داروها و مکمل های دیگر و همچنین تغییر دستور دارویی می توان حساسیت 
ها را کنترل کرد، چرا که داروهای آنتی هیستامینی محدود نبوده و دسته های مختلفی 

را شامل می شوند.
حجازی با اشاره به تزریقات کورتونی به عنوان یکی از روش های درمان گفت: از 
تزریقات کورتونی می توان در صورت مصرف نکردن آنتی هیستامین های خوراکی برای 
کوتاه مدت استفاده کرد؛ توصیه می شود فرد این کار را به طور خود سرانه انجام نداده و 

تزریق دارو با تجویز پزشک انجام شود.
این متخصص ریه با بیان راهکارهای جلوگیری از حساسیت، اظهار کرد: ابتدا فرد باید 
فاکتورهای تحریک کننده را شناسایی کرده و از آن ها پرهیز کند، همچنین استفاده 
از ماسک و رعایت نکات تغذیه ای همچون پرهیز از خوردن گردو، انگور، طالبی و توت 

فرنگی از راهکارهای دیگر برای پیشگیری از این بیماری است.
وی در پایان خاطرنشان کرد: توجه به این بیماری و درمان آن بسیار دارای اهمیت بوده 
و در صورت بهبود نیافتن در دراز مدت وسعتش افزایش یافته و منجر به بیماری هایی 

همچون آسم می شود.

 نکاتی برای درمان آلرژی

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمانشاه 
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه دو 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 
اگهی موضوع ماده3 قانون و ماده 13ایین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختما نهای فاقد سند رسمی 

  برابر رای شماره 139860316014000705مورخ 1398/04/23هیات اول / دوم  موضوع قانون تعیین  تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه دو تصرف مالکانه بلامعارض متقاضی خانم فخر التاج جلیلیان فرزند نریمان ش ش 577 صادره از کرمانشاه در ششدانگ  
ساختمان به مساحت 200.42 متر مربع در تمامی پلاک شماره 2669 فرعی از 1974 فرعی از 123 اصلی واقع در بخش 3 حومه کرمانشاه به ادرس میدان جمهوری خریداری 
از مالک رسمی خانم شهناز اشجاری و فاطمه اشجاری و مهری اشجاری محرز گردید لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود و در صورتی 
که اشخاص  نسبت به صدور سند  مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند  می توانند از تاریخ انتشار اولین اگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به این اداره  تسلیم  و پس از اخذ 
رسید , ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض , دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدهی است در صورت انقضای مدت مذ کور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 98/05/12
فرهاد نوری رئیس ثبت اسناد واملاک 

-----------------------------------------------------
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابر رای شماره 139860331057000388 هیات اول / دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک کرج – ناحیه دو تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم بی بی حیدرخانی فرزند حسین بشماره شناسنامه 43 صادره از شهریار در ششدانگ یکباب ساختمان  به 
مساحت 384/64 مترمربع از پلاک 1986 فرعی از 9 اصلی واقع در ماهدشت خریداری از مالک رسمی آقای محمد عشقی  محرز گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی است در صورت 

انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد . م/98/78608/ف 
تاریخ انتشار نوبت اول : 98/05/12  تاریخ انتشار نوبت دوم : 98/05/27 
ایرج فهیمی – رئیس ثبت اسناد و املاک

-----------------------------------------------------
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

جلسه هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مصوب 1390/09/20 با حضور امضاء کنندگان زیر در وقت مقرر / فوق العاده 
در دبیرخانه هیات تشکیل، رای شماره 139660330002023816 پرونده کلاسه 1391114430002009277 مربوط به تقاضای آقای رجبعلی پیرنظر مبنی بر صدور سند 

مالکیت ششدانگ / قسمتی از پلاک شماره فرعی از پلاک 2281/2  اصلی واقع تحت بررسی است.
پس از مطالعه پرونده و ملاحظه سوابق مشخص شد در رای صادره شماره 139660330002023816 اشتباهاتی به شرح زیر صورت گرفته است: 

رای اصلاحی
در خصوص کلاسه 9277-1391 بنام رجبعلی پیرنظر مالک رسمی به صورت مالکیت مشاع متقاضی آمده که صحیح آن به صورت محمد دارابی است و محمد دارابی مالک 

رسمی و اولیه است. 
عباس پورحسنی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم
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مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان خبرداد

گازرسانی به واحدهای صنعتی فاقد گاز
 تا پایان سال 

مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان گفت :در صورت تامین منابع و اخذ مجوزات 
قانونی، عملیات گازرسانی به واحدهای صنعتی فاقد گاز تا پایان سال ۹۸ اجرایی خواهد 

شد.
استاندار اصفهان با همراهی جمعی از مدیران کل استانی و مسوولین شهرستان شاهین 
شهر و میمه از شهرک صنعتی بزرگ شمال اصفهان بازدید و از نزدیک در جریان مسائل 
و مشکلات واحدهای تولیدی این شهرک قرار گرفت. در این بازدید استاندار و همراهان 
پس از سرکشی به واحدهای تولیدی در جلسه ای با حضور مسوولین و فعالان اقتصادی 
به تبادل نظر در خصوص مسائل ومشکلات پیش روی این شهرک صنعتی پرداختند و پس 
از پاسخگویی مدیران استانی، مقرر گردید پیگیری لازم بر اساس تصمیمات اتخاذ شده به 
عمل آید. سید مصطفی علوی، مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان در حاشیه این دیدار در 
خصوص وضعیت گازرسانی به صنایع استان گفت:درحال حاضر بیش از۸ هزار و۶۰۰واحد 
صنعتی استان، از نعمت گاز طبیعی برخوردار هستند. وی، برضرورت شتاب در گازرسانی 
به صنایع، با هدف تقویت چرخه ی تولید و در جهت کاهش مصرف سوخت های فسیلی 
بویژه درسال رونق تولید تاکید کرد و اظهار داشت: در صورت تامین منابع و اخذ مجوزات 
قانونی، عملیات گازرسانی به واحدهای صنعتی فاقد گاز تا پایان سال ۹۸ اجرایی خواهد 
شد. مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان، افزود: کمک به چرخه ی تولید و اقتصاد یک 
وظیفه مهم است و اینگونه بازدیدها و ارتباطات نزدیک مسئولین و صاحبان صنایع به حل و 
فصل مسایل و مشکلات بخش صنعت کمک شایانی خواهد کرد. علوی، افزود: هر چقدر 
در فضای کاری حس صمیمیت و کار تیمی بیشتر باشد کارها با سرعت بیشتری به ثمر 

خواهد رسید و از تلاش در جهت حل مشکلات مردم عزیز، لذت بیشتری خواهیم برد.

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم :

مسیر اطراف میدان ولی عصر)عج(به حالت قبل 
بر می گردد

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم  گفت :با اتمام عملیات بتن ریزی عرشه های پل 
روگذر تقاطع میدان ولی عصر)عج( و جمع آوری سازه های نگه دارنده قالب های بتن ریزی، 
مسیر ترافیکی در اطراف این میدان به حالت قبل بر می گردد.  دکتر علیرضا قاری قرآن با 
اعلام این خبر افزود: عملیات عمرانی تقاطع غیر همسطح میدان ولی عصر)عج( با هدف 
تسهیل در عبور و مرور وسائط نقلیه و بهبود وضعیت ترافیک در این میدان به ویژه در ایام و 
مناسبت های ویژه از نیمه دوم سال ۱۳۹۶ آغاز شده و تاکنون بیش از ۷۰ درصد پیشرفت 
فیزیکی داشته است. وی در خصوص انجام عملیات عمرانی این پروژه گفت: به علت نیاز 
عملیات عمرانی به ایجاد سازه های نگهدارنده قالب ها و بتن ریزی سطح عرشه این تقاطع، 
محور ترافیکی اطراف میدان ولی عصر)عج( از نیمه دوم سال ۱۳۹۷ مسدود شده بود که 
با اتمام این مرحله از پروژه و جمع آوری سازه های نگهدارنده، این مسیر بازگشایی شده و 
زیربار ترافیک خواهد رفت. قاری قرآن پروژه تقاطع غیر همسطح میدان ولی عصر)عج( 
قم را شامل ۲ پل در روی سطح میدان تشریح کرد و گفت: با بهره برداری از این پروژه، 
بزرگراه امام علی)ع( به صورت مستقیم به بلوار خلیج فارس متصل خواهد شد و علاوه بر آن 
حلقه ترافیکی سوم شهر قم به صورت مستقیم از میدان مرجعیت تا بزرگراه امام علی)ع( نیز 
تکمیل خواهد شد. معاون فنی و عمرانی شهرداری قم ایستگاه مترو میدان ولی عصر)عج( 
که در سطح زیرین این میدان واقع شده است را از ویژگی های این پروژه دانست و گفت: به 
همین دلیل اجرای این طرح به صورت روگذر بوده است که برای نخستین بار در شهر قم 
به اجرا در آمده است. وی همچنین در تشریح ابعاد فنی این پروژه گفت: ارتفاع بتن ریزی 
برخی از عرشه های این تقاطع حدود ۲۶ متر بوده و همچنین طول دهانه های بتن ریزی 
نیز نزدیک به ۱۵۰ متر است که این شرایط در نوع خود خاص و منحصر به فرد کرده 
است. قاری قرآن اعتبار اجرایی این پروژه را بالغ بر ۴۶۰ میلیارد ریال عنوان نمود و گفت: 

پیش بینی می گردد تا پایان سال شاهد بهره برداری کامل این تقاطع باشیم.

قائم مقام شهردار قم در امور سرمایه گذاری  خبرداد

احداث هتل  بیمارستان با سرمایه گذاری
 ۱۵۰۰ میلیارد ریال

قائم مقام شهردار قم در امور سرمایه گذاری از احداث هتل بیمارستان با سرمایه گذاری 
۱۵۰۰ میلیارد ریالی در بلوار پیامبر اعظم خبر داد. محمدرضا معرفت با اشاره به فعالیت هایی 
که طی سال های اخیر در حوزه سرمایه گذاری شهرداری قم صورت گرفته است اظهار کرد: 
یکی از مباحثی که جزو اولویت های مدیریت شهری بوده تقویت بحث گردشگری در قم 
و زیرساخت های این حوزه بوده است. وی با بیان اینکه با حمایت شهردار قم و اعضای 
شورای اسلامی شهر تسهیلات ویژه ای برای سرمایه گذاران در این شهر پیش بینی شده 
است تصریح کرد: در همین راستا با مصوبه شورای اسلامی شهر مقرر شد تخفیفات و 
بخشودگی های ویژه برای سرمایه گذاران در قم خصوصا در حوزه هتل سازی پیش بینی 
شود. قائم مقام شهردار قم در امور سرمایه گذاری با اشاره به انعقاد تفاهم نامه مشارکت در 
احداث هتل بیمارستان و مجتمع تجاری اداری در بلوک NE۳۱ بلوار پیامبر اعظم)ص( 
گفت: حجم سرمایه گذاری این پروژه بالغ بر هزار و ۵۰۰ میلیارد ریال است. وی با تاکید 
بر اینکه این تفاهم نامه با سپاه استان قم منعقد شده است، افزود: این پروژه قرار است با 
زیربنای تقریبی ۳۷ هزار و ۵۰۰ مترمربع در هشت طبقه در بلوار پیامبر اعظم احداث شود.

معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم :

سرانه فضاهای فرهنگی هنری در قم۱.۶۷ 
مترمربع می باشد

معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم گفت: سرانه زیرساخت های فرهنگی 
هنری به ازای هر هزار نفر یکی از شاخص هایی است که می تواند در زمینه تحقق پذیری 
گزاره ها تعیین کننده باشد که در حال حاضر در قم ۱.۶۷ مترمربع است.  محسن رنجبر 
با بیان اینکه ۶ گزاره برای چشم انداز شهر قم در نظر گرفته شده است، گفت: جهان شهر 
دینی، پایگاه تولید و نشر فرهنگ شیعی، تفکر و معارف اهل بیت)ع(، سرشار از هویت 
اسلامی و انقلابی، الهام بخش و الگوی تمدن نوین ایرانی اسلامی یکی از این گزاره ها 
هستند. معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم با بیان اینکه سرانه زیرساخت های 
فرهنگی هنری به ازای هر هزار نفر یکی از شاخص هایی است که می تواند در زمینه تحقق 
پذیری گزاره ها تعیین کننده باشد، اظهار کرد: هدفگذاری ما این است که سرانه به ۲۵ 
مترمربع برسد؛ متاسفانه شهر پایگاه انقلاب به دلایل مختلف که توجه به آن کم شده است 
در این زمینه ضعیف است و در سال ۹۶ بالغ بر ۱.۰۳۸ مترمربع سرانه بوده است در حالی 
که در تهران این سرانه حدود ۱۷ مترمربع است. رنجبر اضافه کرد: هدفگذاری ما این است 
که در افق چشم انداز برنامه پنج ساله به ۲۵ مترمربع برسیم. وی با تاکید بر اینکه در سال 
۹۷ این سرانه به ۱.۶۷ مترمربع رسیده است، خاطرنشان کرد: برقراری توازن سرانه های 

فرهنگی هنری در مناطق مختلف یکی از نکات قابل توجه این مساله است.

عضو کمیسیون شوراها و امورداخلی کشوردرمجلس :

بدون استفاده از تکنولوژی های نوین توسعه 
غیر ممکن است

عضو کمیسیون شوراها و امورداخلی کشوردرمجلس شورای اسلامی گفت : دولت ها 
نوین شرایط توسعه در  از تکنولوژی های  و استفاده  نمی توانند بدون اصلاح فرآیندها 
بخشهای خدماتی، تولیدی و اداری را فراهم کنند. محمودی شاه نشین  اظهارداشت 
:امروزه توجه موضوع شهر های هوشمند، ارائه خدمات الکترونیک و استفاده از فضای 
اینترنت اشیاء، نرم افزارهای خدمات مالی، کنترل ترافیک، حمل و نقل، بانک داری و 
سلامت، از ضرورت های انکار ناپذیر است . نماینده شهریار،قدس و ملارد  افزود: دولت ها 
نوین شرایط توسعه در  از تکنولوژی های  و استفاده  نمی توانند بدون اصلاح فرآیندها 
بخشهای خدماتی، تولیدی و اداری را فراهم کنند، اگر حاکمیت برای حمل و نقل، حفظ 
محیط زیست، بهداشت محیط، بهسازی انرژی مصرفی، جلوگیری از تخریب جنگلها یارانه 
پرداخت می کند و میلیون ها دلار صرف واردات کاغذ و قطعات ماشین آلات کشاورزی 
را می کند، باید بداند که می تواند با تغییر رویکرد و استفاده از خدمات های الکترونیکی و 

نوین، خدمات شایسته تری را به جامعه ارائه کند.

فرماندار شهرستان رباط کریم:
تکریم ارباب رجوع، اولویت اصلی فرمانداری می باشد

فرماندار شهرستان رباط کریم در دیدار مردمی گفت: تکریم ارباب رجوع اولویت اصلی 
فرمانداری است و باید سرلوحه کار همه مسئولین و کارکنان قرار گیرد. وی در این خصوص 
بیان کرد: بحث طرح تکریم و جلب رضایت ارباب رجوع، یکی از هفت برنامه تحول کشور 
است که به منظور ایجاد تحول در نظام اداری کشور به تصویب شورای عالی اداری رسیده 
و در حال اجراست. مردم به عنوان ولی نعمتان اصلی نظام مقدس جمهوری اسلامی 
هستند و رسیدگی به مراجعات و حذف بروکراسی های زائد از وظایف اصلی همه مدیران 
است. مقام عالی دولت با اشاره به مهم خواندن تکریم ارباب رجوع  در شهرستان رباط 
کریم ادامه داد: مدیران و پرسنل فرمانداری و ارگان های تابعه باید توجه خاصی به ارباب 
رجوع و تکریم آنها داشته باشند و اگر مدیری نمی تواند در قطار مدیریتی ما بماند باید از 
این شهرستان برود زیرا کسب رضایتمندی و آرامش مردم، اولویت اصلی ما محسوب می 
شود و برای رسیدن به این مهم، بر همه مدیران واجب است شبانه روز تلاش کنند. فرماندار 
شهرستان رباط کریم در پایان افزود: رضایتمندي مردم و رعایت انتظارات موجه آنها و تلاش 
نظام اداری براي تامین مطالبات به حق و قانوني آنان، از مباحث مهم حقوق شهروندی 

است که بر تارک فرمانداری نقش بسته است.

تاریخ اسلام از ازدواج امام علی)ع( و حضرت فاطمه)س( به عنوان یکی از شایسته 
ترین و مستحکم ترین پیوندها یاد می کند. الگوی موفقی که جوانان در هر عصر 
و دوره ای می توانند با الهام گرفتن از ساده زیستی آنان ازدواجی آسان را سرلوحه 

زندگی خود قرار دهند. 
فریضه ازدواج نه تنها در دین اسلام که در دین های دیگر نیز مورد ستایش قرار 
پیامبر  حدیث  این  که  کرد  مشاهده  توان  می  را  مسلمانی  کمتر  و  است  گرفته 
اسلام)ص( »ازدواج سنت من است پس هر که از سنت من روی بر گرداند از من 

نیست.«را نشنیده باشد. 
پیامبر اسلام)ص( خودشان نیز تلاش کردند، نه در سطح شعار بلکه در عرصه 
عمل نیز این سنت نیکو را گرامی دارند و با پیوند یگانه دختر خود با حضرت علی)ع( 
الگویی شایسته برای ازدواج امت خود به یادگار بگذارند. فاطمه)س( دختر پیامبر 
اسلام)ع( و از اصیل ترین خانواده های طایفه قریش به شمار می رفتند و این بانوی 
نمونه به »ام ابیها« مشهور و در همه حال یار و همدم پدر بزرگوار بودند و در کمالات 

اخلاقی و معنویات در عالی ترین مرتبه انسانیت قرار داشتند. 
حال این بانوی بزرگ جهان اسلام با شخصیتی ازدواج می کنند که از تمام دارایی 
های دنیا تنها یك شمشیر، زره و شتر در اختیار دارد. آنچه برای فاطمه)س( و پدر 
مهم است نه دارایی بلکه هم ترازی در ایمان و تقوا است؛ شرایطی که علی)ع( در 
حد کمال از آن بهره برده بود. علی)ع( به دستور پیامبر)ص( با فروختن زره )پیراهن 
جنگی( خود توانست ۵۰۰ درهم به دست آورد و مهریه همسر خود را پرداخت کند؛ 
مهریه ای اندك و ناچیز برای یکی از ماندگارترین پیوندهای تاریخ، بی شك بدون 

حکمت نیست. 
با چنین پیوند ساده اما مستحکمی فرزندان پاکی همچون امام حسن)ع(، امام 
حسین)ع( و سپس دیگر امامان معصوم)علیهم السلام( پا به عرصه گیتی گذاشتند 

و هر یك با ماموریت خود در تاریخ جاودانه شدند. 
بی تردید پیوند زناشویی هر چه به این الگوی موفق تاریخی نزدیگ تر باشد از گزند 
مصون خواهد ماند و دور شدن از آن می تواند به گسست و فروپاشی بنیان خانواده 
بیانجامد. اهمیت الگوگیری از ازدواج علی)ع( و فاطمه)س( با هدف تحکیم کانون 

خانواده سبب شد تا سالروز ازدواج آنها را به عنوان »روز ازدواج« نامگذاری کنند. 
مناسبت اول ذی الحجه سالروز ازدواج حضرت علی)ع( و حضرت فاطمه)س( ایرنا  
با »حجت الاسلام محمدباقر نادم« پژوهشگر امور دینی به گفت وگو پرداخته است. 

- در ادامه متن این گفت و گو را می خوانیم: 
*ازدواج امام علی)ع( و حضرت فاطمه)س( در چه شرایطی و چگونه انجام 

گرفت؟ 
پیوند آسمانی امام علی)ع( و حضرت زهرا)س( درحالی انجام گرفت که حضرت 
فاطمه)س( خواستگارهای فراوانی داشت و بیشتر آنها از سرشناسان و ثروتمندان 
زمان خود بودند، اما با پیشنهاد حضرت رسول)ص( دختر بزرگوار ایشان)س( تنها به 
حضرت علی)ع( پاسخ مثبت داد و میان دنیا و جاذبه هایش، با خدا و آخرت معامله 

کردند. 
*چگونه جوانان امروزی می توانند با الگو قرار دادن زندگی شایسته حضرت 

علی)ع( و فاطمه)س( ازدواج موفقی را تجربه کنند؟ 
موفقیت و خوشبختی در زندگی به تفاهم همه جانبه میان زوج ها بستگی دارد 
که در دین از آن به »هم کفو بودن« تعبیر شده است. برخی به اشتباه این همسانی 
و کفویت را فقط در همدلی می دانند در حالی که همدلی و علاقه و عادت به هم، 
در زندگی همه موجودات به صورت غریزی و جود دارد و آن چه از همدلی مهم تر 
است، همانا همدلی است. یعنی همسانی و کفویت درون و سرشت انسانی زوجین 

که موجب مدارا و تفاهم همه جانبه در زندگی می شود. 
*ساده زیستی و درك طرف مقابل با الگوگیری از زندگی حضرت علی)ع( 
و فاطمه)س( چه تاثیری می تواند بر زندگی های زوج های امروزی بر جای 

گذارد؟ 
به یقین تشریفات،  همانند تارهای عنکبوت است هر چه بیشتر باشد انسان را 
گرفتارتر می کند و به جان انسان قید و بند می زند، تا جایی که او را خفه می کند و 
هستی اش را تباه می سازد. این محدودیت ها هر چه کمتر باشد، انسان راحت تر 
زندگی می کند. متاسفانه رشد فزاینده عوامل قدرت و ثروت و ترویج مصرف گرایی در 
عصر حاضر، خطر روی آوردن به زندگی تجملاتی و فرو رفتن در مرداب دنیا و گرفتار 

شدن در گرداب قرض و بدهکاری را افزایش داده است. 
پیامبر گرامی اسلام)ص(، ازدواج دخترش را به ساده ترین و راحت ترین شیوه 
انجام دادند تا برای همه جوانانی که در آستانه زندگی مشترك هستند، سرمشق 
نیکویی باقی بماند. چه زیباست که جوانان، خانه گلی و ساده حضرت علی)ع( را 
که امیر مؤمنان و فاطمه زهرا )س( که سرور زنان تاریخ بشریت است با کاخ های سر 
به فلك کشیده مقایسه کنند و ببینند کدام بهتر و محبوب تر است؟ به یقین امروز 
موثرترین راهکار برای حل مشکل مالی و اقتصادی ازدواج، کم کردن تشریفات، خرج 
های اضافی، قناعت و رضایت دو طرف به یك زندگی ساده در حد ضرورت های اولیه 

زندگی به شمار می رود. 
*برخورد پیامبر)ص( با حضرت علی)ع( به عنوان فردی که حتی هزینه 
تاثیری بر رفتار والدین برای انجام دادن  پرداخت جهیزیه را نداشت، چه 

ازدواجی راحت و آسان دارد؟ 
بی تردید هیچ پدر و مادری نیست که به دنبال خوشبختی فرزندان خود نباشد و 
اگر از آنها سوال کنید، خواهند گفت که بالاترین آرزوی آنها خوشبختی و سعادت 
فرزندانشان است که ثمره و حاصل زندگی آنها محسوب می شوند. از طرفی بهترین 
الگو برای سعادت و موفقیت ما مسلمانان و شیعیان، سیره و زندگی اهل بیت)ع( و 
سفارش های نورانی آنان به شمار می رود که همواره ما را به ساده زیستی، رهایی از 
دل بستگی به دنیا، نداشتن تجملات و تشریفات زاید زندگی سفارش می کنند، پس 
بجاست که والدین با الهام از داستان ازدواج حضرت علی)ع( و حضرت زهرا)س( 
نگاه و بینش خود را نسبت به مقوله ازدواج عوض کنند و با نگاهی بی پیرایه و آسمانی 
به این سنت آسمانی بنگرند. آنگاه دیگر قناعت و ساده زیست را بی کلاسی و تحجر 
نمی انگارند و فرار از تجمل و اسراف برایشان یك هدف مقدس و حرکتی مجاهدانه 
جلوه می کند و می توانند یك مراسم آسان و پرمعنویت را جایگزین جشن های 
سنگین، سخت و پرهزینه کنند. فقط باید نگاه خانواده ها تبدیل شود به اینکه 
نخست، ساده زیستی منافاتی با آراستگی ندارد، شاید بعضی این تصور را داشته 
باشند، ساده زیستی با آراستگی ظاهری، در تضاد است، در حالی که میان این دو 
هیچ گونه منافاتی وجود ندارد. می توان هم ساده بود و هم آراسته. اسلام بر لزوم 
آراستگی مسلمانان تأکید کرده است. چنان که پیامبر اکرم)ص( همراه با سادگی و 
دوری از تجملات دنیایی، پاك و پاکیزه، خوش بو و معطر بودند؛ چنان که وقتی از 
مسیری می گذشت، رهگذرانی که پس از وی از آن جا می گذشتند، از بوی خوش 
آن حضرت می فهمیدند که پیامبر از آن جا عبور کرده است و دوم ساده زیستی 
تضادی با مد و عصر تکنولوژی ندارد. ممکن است، این توهم پیش آید، در این زمانه 
که عصر تکنولوژی و پیشرفت است، ساده زیستی ممکن نیست چون تکنولوژی در 
ذات با فزون خواهی و گسترش همراه است و یکی از اقتضاهای آن، ترویج مصرف 
گرایی و ارزش بودن آن محسوب می شود؛ اما باید گفت، تکنولوژی، محصول 
اندیشه و عمل انسان است و پدیده ای خود مختار نیست و نمی تواند انسان را به 
دنبال خود بکشاند. البته در این که یکی از ویژگی های تکنولوژی، ترویج مصرف 
گرایی است، تردیدی نیست، اما این خواست انسان است که اگر به دنیا روی آورد، 

برای خود مصرف های نو می آفریند و در پی ایجاد نیازهای دروغین می افتد. انسان 
می تواند از فایده های تکنولوژی بهره بجوید ولی اسیر آن نباشد. 

*رفتار و برخورد آن دو بزرگوار با یكدیگر چگونه بود و چه درس هایی را می 
توان از آنان در ارتباط با نوع برخورد با همسر اموخت؟ 

***حجت الاسلام نادم: همسرداری امری دو جانبه است که با الهام گرفتن از 
زندگی امام علی)ع( و فاطمه زهرا )س( می توان بهترین الگوها را گرفت. بی شك 
در ازدواج این دو نور الهی ویژگی ها و درس هایی نهفته که برای زندگی همه ما لازم 
و ضروری است. نسل جوان و خانواده هایشان با اطلاع از نحوه ی ازدواج این دو 
بزرگوار می توانند در بسیاری از توقع ها و آداب و رسوم اشتباه و دست و پاگیرشان 

بازنگری کرده و زندگی آنها را الگو قرار دهند. 
قرآن در سوره» نساء« آیه ۳۴ درباره ویژگی های همسر خوب چنین توصیه می 
کند: »همسری را اختیار کنید که صالح و درستکار )در قبال همسرانشان( مطیع و 
متواضع باشند و همچنین در غیاب )همسرانشان( در قبال آن چه خدا برای آنان قرار 
داده است، حفظ کننده خودشان و اسرار و اموال شوهرشان باشند«. با نگاهی به 
زندگی حضرت زهرا)س( و علی)ع( به روشنی مشاهده می شودکه فرمان های الهی 

کلام وحی در زندگی آنها تجلی دارد. 
به عنوان مثال در شب ازدواج، امام علی )ع( فاطمه زهرا)س( را نگران و گریان دید، 
فرمود: »چرا ناراحتی ؟ پاسخ داد: »پیرامون حال و رفتار خویش فکر کردم، به یاد 
پایان عمرم و منزلگاه دیگر به نام قبر افتادم که امروز از خانه پدر به خانه شما منتقل 
شدم و روزی دیگر از این جا به طرف قبر و قیامت خواهم رفت، در این آغازین لحظه 
های زندگی، تو را به خدا سوگند می دهم که بیا تا به نماز بایستیم تا باهم در این 
شب خدا را عبادت کنیم«. این پرهیز از خواسته های مادی و تلاش در جهت جلب 
رضایت الهی و در پس آن رضایت همسر نشان از فضای سراسر نور و معنویت خانه 
این نوعروس و داماد در نخستین شب زندگیشان دارد که اگر جوانان ما از این روحیه 
ها الهام بگیرند می توانند، زندگی خود را با عبادت، بندگی و یاد معاد و قیامت آغاز 

کنند تا خدای ناخواسته زندگی ایشان بستر گناه و غفلت نشود. 
*یكی از مسایل مهم در هر خانواده ای تربیت درست فرزندان است. آن دو 

بزرگوار چگونه به تربیت فرزندان خود همت گماشتند؟ 
اسلام، شخصیت آینده کودك را مرهون تربیت و پرورش و مراقبت پدر و مادر می 
داند. تمام حرکات و کردار و گفتار پدر و مادر بر روح حساس و لطیف فرزند تأثیر می 

گذارد. 
بی شك توفیق بی مانندی که اهل بیت)ع( و به ویژه حضرت زهرا )س(، به عنوان 
الگوی مادر مسلمان، در تربیت کودکان داشتند، ناشی از معرفت عمیق و صحیح 
ایشان از دستوراتی بود که اسلام درباره انسان ارایه کرده است و روش تربیتی و 
اخلاقی حضرت فاطمه)س( بهترین شیوه و تجربه برای ساختن نسلی پاك و 
سعادتمند محسوب می شود. این بانوی برجسته تاریخ اسلام که خود، تربیت یافته 
دامان وحی بود، به خوبی می دانستند که در تربیت اسلامی از چگونگی شیر دادن 
به کودك، نگاه های محبت آمیز مادر و بوسه زدن بر لب های معصوم کودکان گرفته تا 

تمام حرکات و اعمال و گفتارش، بر روحیه حساس آنها تأثیر می گذارد. 
امامانی چون  و  تاریخ هدیه  به  را  پاکیزه  نسلی  او  آلایش  بی  روح  و  پاك  وجود 
حسن)ع( و حسین)ع( و شیر زنانی چون زینب)س( و ام کلثوم)س( را تربیت کرد که 
به حق آینه و نمایانگر حقیقت روح اسلام شدند و حقایق و معارف قرآن در وجودشان 
جلوه گر بود. این وظیفه بر دوش والدین است که با به کار بستن شیوه های تربیتی 
آن حضرت، در تربیت و پرورش نسلی پاك همت گمارند تا از این رهگذر، سعادت 

جاودان خود و فرزندانشان را تأمین کنند. 
مجموعه خصلت های روحی و روانی مادر، عامل مؤثری در شکل گیری شخصیت 
کودك است. برتری و شایستگی های روحی و روانی حضرت زهرا)س( عامل مهمی 
زیارت حضرت  در  که  بود، چنان  بزرگوارش  کودکان  در شکل گیری شخصیت 
سیدالشهدا)ع( می خوانیم: »اشهد انك کنت نورا فی الاصحاب الشامخه والارحام 

المطهره لم تنجسك الجاهلیه بانجاسها و لم تلبسك من مدلهمات ثیابها«. 
*پیامبر)ص( چه ویژگی هایی را در حضرت علی)ع( دیدند که موجب شد با 

وجود تهیدستی ایشان، این بزرگوار را به دامادی برگزینند؟ 
امام علی)ع( با توکل به خدا با دستی خالی از مال دنیا اما قلبی سرشار از محبت 
الهی قدم در مسیر خانه ای گذاشت که هزاران تن از مشهورترین افراد از خواستگاری 
آن جواب رد شنیده بودند اما توکل امیرالمومنین او را در راه هدفش استوار کرد و برای 
عمل به سنت الهی و جلب رضایت خداوند از این اقدام نهراسید. ایمان و تقوای 
الهی بالاترین سرمایه حضرت علی)ع( بود که از همه بیشتر وجود نازنین پیامبر 
اسلام)ص( به این حقیقت واقف بودند و علی)ع( را بهترین هم تراز و همسر برای 
دختر خود یافتند. از طرفی، اخلاص و یکرنگی علی)ع( از همان نخستین برخورد با 
خانواده همسرش آشکار بود، آنگاه که پیامبر)ص( سوال کردند سرمایه ات چیست؟ 

پاسخ داد از این دنیا یك شمشیر و زره و شتر دارم. 
با صداقت،  ترین شرایط  اگر در سخت  برای جوانان عزیز درس است که  این 
اخلاص و با هدف جلب رضایت خدا به او توکل کنند و دل به دریا بزنند خداوند هم 
ضمانت می کند که آنها را سرمایه دار و بهرمند سازد آنچنان که خداوند در سوره 
نور آیه ۳۲ می فرماید: »و زنان و مردان مجرد خود و بردگان و کنیزان درستکارتان 
را همسر دهید. اگر تنگدست باشند، خداوند آنها را به فضل خویش بی نیاز خواهد 

کرد، و خدا گشایشگر داناست«. 
*چه دلایلی موجب شده است که امروز ساده زیستی از زندگی جوانان خارج 

شود و مسایل مادی جای معنویات را پر کند؟ 
جوانان باید باور داشته باشند که سادگی در امر ازدواج به معنای ساده لوحی و 
سطحی نگری نیست بلکه صداقت و کمال محسوب می شود و رافت و بخشش 
موجب پرهیز از قید و بندهای دست و پاگیر و تشریفات اشتباه و تجملات در زندگی 

است. 
*راهكار شما برای ترویج فرهنگ ساده زیستی و ازدواج آسان چیست؟ 

عروس و داماد شایسته آنهایی هستند که ارزش های دینی را سرلوحه زندگی خود 
قرار می دهند، در زندگی به عقاید و نظرات طرف مقابل ارزش می گذارند و تفاوت 
های فردی یکدیگر را می پذیرند. آنهایی که با صداقت و پاکدامنی به یکدیگر عشق 
می ورزند، اهل گذشت و مدارا هستند و به داشته های هم می اندیشند به یقین 
زندگی ایده آلی خواهند داشت.  بنابراین آنهایی که مهریه زیاد و خرج و تجمل فراوان 
را عامل خوشبختی می دانند به طور قطع به سعادت مورد توجه دین دست نخواهند 
یافت. کمی مهریه موجب برکت و معنویت در زندگی می شود و قید و بندهای دست و 
پاگیر را در مسیر تشکیل خانواده کوتاه می کند، اعتماد همسران را به همدیگر بیشتر 

می کند و موجب تحکیم بنیان خانواده با تکیه بر معنویات و اخلاقیات می شود. 
مهریه تجلی فطرت و طبیعت است و هدیه دادن به محبوب به عنوان اظهار محبت 
و علاقه از طرف فردی که پیشقدم شده صورت می گیرد. پس با این نگاه فلسفه 
تعیین مهریه از نگاه اسلام تنها جنبه مادی و اقتصادی ندارد بلکه بسیاری از بعدهای 
معنوی و تربیتی لطیفی که حاکی از پیوند محبت و عشق و تکامل است مد نظر 
اسلام قرار دارد. از طرفی مهریه کم ضمانت اجرایی بالاتری دارد، زیادی مهریه 
موجب به وجود آمدن تشریفات خاص و طولانی در مجامع قضایی می شود و بیشتر 
مواقع زیادی مهریه موجب بروز مشکلات بی شماری در دو طرف شده است که این 
خود عاملی برای به تعویق افتادن سن ازدواج و سخت شدن شرایط خواستگاری به 

شمار می رود. 

شهردار بندرعباس:

حفظ جان مردم در اولویت طرح های 
ترافیکی شهر است
بندرعباس - پرویزی

شهردار بندرعباس گفت: حفظ جان مردم در 
اولویت طرح های ترافیکی این شهر قرار دارد.

عباس امینی زاده در نشست مدیران سازمانها 
تحلیل  و  بررسی  پیرامون  مناطق  شهرداران  و 
تصادفات و ترافیک شهری، اظهار کرد: نظارت  
مستمر بر معابر شهر جزو برنامه های روزانه مناطق 
سه گانه و نواحی شهرداری بندر عباس باید باشد.

وی با تاکید بر اینکه حفظ جان مردم در اولویت 
طرح های ترافیکی شهر  است، افزود: شناسایی 
اقدامی  را  ترافیکی  خطر  پر  و  خیز  حادثه  نقاط 
مثبت بوده و ایمن سازی این مناطق را در دستور کار معاون حمل و نقل و ترافیک 
شهرداری بندر عباس قرار دارد.  وی عنوان کرد: تلاش و کوشش برای پایین آوردن آمار 
تصادفات خیابان های شهر بندرعباس با فرهنگ سازی و آموزش شهروندان همچنین 
ایمن سازی و پیشگیری امکان پذیر است.  شهردار بندرعباس در بخش دیگری از 
سخنان خود  پلن ایمنی و رعایت نکات ایمنی را در انجام پروژه ها الزامی دانست. وی 
تاکید کرد: هماهنگی سازمان ها و دستگاه ها برای رعایت اصول ایمنی برای انجام پروژه 
های شهری لازم و ضروری است.  در ادامه این نشست، بابک هاشمی معاون حمل و 
نقل و ترافیک شهرداری بندر عباس گفت: با توجه به آمار و ارقام و مطالعات انجام شده 
در حوزه تصادفات و ترافیک شهری، درصد تصادفات شهری بندر عباس نسبت به خیلی 
از مراکز استانها کمتر است و وضعیت مطلوب تری را داریم. هاشمی آموزش همگانی در 
بحث ترافیک و پیشگیری از تصادفات شهری را  مهم و الزامی دانست و افزود: رسانه ها و 

صدا و سیما  می تواند در این بخش اثر گذار باشند.
*لزوم کاهش مصرف آب شرب در آبیاری فضای سبز

امینی زاده هم چنین  در جلسه رسیدگی به آخرین وضعیت فضای سبز شهر که با 
محوریت کاهش میزان مصرف آب شرب برگزار شد، اظهار کرد: توسعه فضای سبز بلوار 
امام حسین)ع( همزمان با توسعه شبکه آبیاری غیر شرب در دستور کار جدی قرار دارد.
وی با تاکید بر تامین لوازم مورد نیاز به منظور توسعه شبکه آبیاری فضای سبز با آب غیر 
شرب، خاطرنشان کرد: افزایش ظرفیت آبیاری با آب غیر شرب یکی از برنامه های جاری 
شهرداری بندرعباس است. شهردار بندرعباس از اضافه شدن ظرفیت تولید ۲۰۰ متر 
مکعب بر ثانیه آب غیر شرب در پارک داماهی خبر داد و خاطرنشان کرد: امیدواریم در 
سال جاری بتوانیم تغییرات خوبی در حوزه فضای سبز شهری ایجاد کنیم. امینی زاده در 
ادامه سخنانش نیز عنوان کرد: بهسازی میادین شهر نیز به عنوان یکی دیگر از برنامه های 
در دستور کار شهرداری بندرعباس است. شهردار بندرعباس بیان کرد: حذف آب شرب از 
چرخه آبیاری فضای سبز باید با سرعت بیشتری دنبال شود. هومن رفیعی بندری، شهردار 
منطقه یک بندرعباس نیز در ادامه این جلسه گفت: با اولویت قرار دادن توسعه فضای 
سبز، در صدد ایجاد تغییرات قابل توجه هستیم. وی خاطرنشان کرد: توسعه شبکه آب 

غیر شرب در بلوار امامت خلیج فارس، داماهی و بلوار گاز در دستور کار قرار دارد.
 

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق هرمزگان  خبرداد
پایش همه روزه میزان مصرف برق دستگاه های دولتی
با توجه به ضرورت رعایت الگوی بهینه 
دولتی،  اماکن  و  ادارات  توسط  مصرف 
همه  ها  ارگان  و  ادارات  ممیزی  و  پایش 
روزه در دستور کار شرکت توزیع نیروی برق 

استان هرمزگان قرار گرفته است.
برق  نیروی  توزیع  شرکت  مدیرعامل 
گفت:  مطلب  این  اعلام  با  هرمزگان 
همکاران شرکت توزیع نیروی برق استان 
از خرداد ماه نسبت به پایش میزان مصرف 
انرژی برق در ادارات و مراکز دولتی و بانکها 
و همچنین بررسی ساعات شروع و خاتمه 
کار آنها اقدام کردند. مهندس محمد ذاکری افزود: از تعداد ۷۹۴ اداره، بانك و ارگان 
مشمول ممیزی انرژی برق، تاکنون همه آنها مورد پایش کامل قرار گرفته اند که از این 
تعداد ۴۸۴  اداره عملکرد مطلوب و تعداد ۳۱۰  اداره و بانك عملکرد نامطلوب داشتند که 
علاوه بر تذکر به مدیران و روسای آن ادارات، مراتب به اطلاع فرمانداران همان شهرستان 
و در نهایت استاندار خواهد رسید.این در حالیست که ادارات موظف به کاهش ۸۰ 
درصدی مصرف انرژی برق پس از پایان ساعت اداری هستند. ذاکری اضافه کرد: بار 
مصرفی اماکن دولتی در ساعات ۱۰ تا ۱۲ به میزان ۳۲ مگاوات است که پس از ساعت 
۱۲ و آغاز ساعت اوج بار ۱۰ مگاوات کاهش می یابد. علت اصلی کاهش بار این اماکن را 

استفاده از دیزل ژنراتور و خاموش نمودن لوازم سرمایشی پس از ساعت است.
وی افزود: مدیران و روسای ادارت، ارگانها و بانکها می توانند با کاهش میزان روشنایی 
و همچنین استفاده از لوازم سرمایشی در حد دمای آسایش )بین ۲۳ تا ۲۵ درجه 
سانتیگراد(، استفاده از  دیزل ژنراتور در ساعات پیك مصرف، و خاموش کردن لوازم 
سرمایشی پس از پایان ساعات اداری صنعت برق را در گذر از پیك بار تابستان و ارائه 

خدمات مطلوب به مشترکان یاری رسانند.

معاون عملیات شرکت پالایش گاز سرخون و قشم  خبرداد
اتمام تعمیرات اساسی واحد۶۰۰ پالایشگاه گاز سرخون

باهمت و تلاش متخصصان داخلی و بومی تعمیرات اساسی واحد۶۰۰ مربوطه به ذخیره 
سازی و احیاء گلایکول پالایشگاه گاز سرخون در عرصه استمرار تولید پایدار و خودکفایی به 
اتمام رسید.  مهندس سیف اله بازرگانی معاون عملیات شرکت پالایش گاز سرخون و قشم 
از اتمام تعمیرات اساسی مخازن ذخیره سازی گلایکول ۶۰۱A&B-TKو مبدل های 
خنك کننده E-۶۰۳&۴ و ریبویلر ۶۰۲XB-E توسط کارشناسان و متخصصین واحد 
تعمیرات خبر داد. به گزارش خبرنگار روابط عمومی شرکت پالایش گاز سرخون و قشم ، 
مهندس بازرگانی معاون عملیات این شرکت افزود : مخازن ذخیره سازی و همچنین مبدل 
های حرارتی و مجموعه ریبویلر ۶۰۲XB-E در واحد ۶۰۰ مطابق با برنامه سالانه مورد 
بازدید ، بازرسی و تعمیرات اساسی گردید. وی در ادامه بیان داشت : |با توجه به اهمیت 
این واحد در کیفیت گاز خروجی به جهت اینکه گلایکول وظیفه جذب آب همراه گاز و 
همچنین جلوگیری از تشکیل هیدرات را برعهده داشته، از این رو انجام تعمیرات اساسی 
تجهیزات این واحد دارای اهمیت و حساسیت بالایی بوده و بدنبال آن باتوجه به حساسیت 
موجود در این تاسیسات بابرنامه ریزی کارشناسنان و متخصصان توانمند و با بکار گیری 
نیروهای بومی و تامل گرمای طاقت فرسای جنوب کشور تعمیرات این واحد با موفقیت 
کامل به اتمام رسید. بازرگانی درادامه بیان داشت: در راستای خوداتکایی هرچه بیشتر، 
تمامی کارکنان شرکت شامل واحدهای : تعمیرات مکانیك و کارگاه مرکزی و ابزار دقیق و 
برق و بهره برداری و واحد بازرسی فنی و HSE و واحد حمل و نقل عزم خود را جزم نموده اند 
تا با برنامه ریزی دقیق ، و رعایت تمامی اصول ایمنی و استانداردهای کاری نسبت به اتمام 
به موقع تعمیرات اساسی طبق برنامه  زمانبندی و متعاقباً در چرخه قرار گرفتن مجدد این 
واحد در صنعت پاك، گامی مطمئن در تحقق فرمایشات مقام معظم رهبری برداشته و 

همچون گذشته برگی زرین در کارنامه خود به ثبت برسانند.
 

مدیر روابط عمومی و آموزش همگانی شرکت آبفای اصفهان  خبرداد

آغاز پویش ملی بانوی آب با بازدید بانوان از 
تصفیه خانه آب اصفهان

مدیر روابط عمومی و آموزش همگانی شرکت آب وفاضلاب استان اصفهان گفت:از 
تمامی ظرفیت های اطلاع رسانی و فرهنگ سازی استان در راستای اجرای برنامه های 
عملیاتی پویش بانوی آب استفاده می گردد.سید اکبر بنی طباءپیرامون برگزاری پویش 
ملی بانوی آب افزود:در این پویش برنامه ریزی شده که حداقل ۲۰ هزار نفر از بانوان شاغل 
وخانه دار در سال ۹۸ با راهکارهای تامین،تصفیه و مصرف بهینه آب آشنا شوندزیرا نقش 
بانوان در مدیریت مصرف بهینه آب بسیار مهم و حائز اهمیت است. سخنگوی شرکت آب 
و فاضلاب استان اصفهان ادامه داد:در این پویش ، بازدید بانوان از تصفیه خانه آب ،حضور 
در خانه فرهنگ آب ، همکاری و تعامل با فرهنگسراهای شهرداری جهت حضور در جمع 
بانوان و آموزشهای لازم ،دعوت و اجتماع بانوان در شهر های استان،حضور در تجمعات 
بانوان دستگاههای اجرایی استان از جمله محورهای عملیاتی پویش ملی بانوی آب در 
استان اصفهان می باشدبیش از ۸۰ نفر از همسران شاغل در شرکت  برق منطقه ایی استان 
اصفهان از تصفیه خانه باباشیخعلی دیدن کردند که در این بازدید از نزدیک با فرایند تصفیه 
آب آشنا شدنددر این بازدید کارشناس تصفیه خانه آب اصفهان  پیرامون چگونگی فرایند 
تصفیه گفت: تا کنون یک لیتر آب غیراستاندارد از این تصفیه خانه به سمت خانه های مردم 
روانه نشده است. فاز اول این تصفیه خانه درسال ۶۸ با ورودی ۵ متر مکعب بر ثانیه به 
بهره برداری رسیده است. وی با بیان اینکه فاز دوم تصفیه خانه بزرگ آب اصفهان در سال 
۸۶ و با ظرفیت ورودی ۷.۵ متر مکعب بر ثانیه راه اندازی شده است، افزود: در این تصفیه 
خانه آب به دو روش فیزیکی و شیمیایی تصفیه می شود. وی با اشاره به مراحل تصفیه 
آب در این تصفیه خانه اظهار داشت: آشغالگیری، تزریق و اختلاط مواد منعقد کننده، 
گندزدایی با ازن، دو مرحله ته نشینی و فیلتراسیون و ضد عفونی با کلر از مراحل تصفیه 
آب در این تصفیه خانه است که فعالیت های صورت گرفته برابر با آخرین استانداردهای 
روز دنیاست..این کارشناس تصفیه خانه آب  فاصله سد چم آسمان تا تصفیه خانه بزرگ 
اصفهان را ۸ کیلومتر عنوان کرد و ابراز داشت: به دلیل اختلاف ارتفاع سد تا این تصفیه 
خانه برخلاف بسیاری از تصفیه خانه ها آب به بالا پمپاژ نمی شود و این امتیاز بزرگی برای 

این تصفیه خانه است و این فرایند ثقلی صورت می گیرد .

چرا ازدواج علی)ع( و فاطمه)س( پیوند آسمانی است؟
ازدواج امام علی)ع( و حضرت فاطمه)س(

نماد ساده زیستی و همدلی
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اقتصادی

لایحه اصلاح چهار صفر در راه بهارستان

آیامجلسبهحذفچهارصفررایمیدهد؟

ممکن است لایحه حذف چهار صفر در مجلس رای نیاورد. این نکته را پور ابراهیمی 
نماینده مجلس و رییس سابق کمیسیون اقتصادی اعلام کرده است.

حالا از پس مدتها بحث و بررسی بر سر حذف چهار صفر از پول ایران، بالاخره لایحه 
حذف چهار صفر به تصویب رسید و شمارش معکوس برای بررسی این لایحه در مجلس 

شورای اسلامی آغاز شده است.
 به نظر می رسد این لایحه یکی از مهمترین و فراگیرترین برنامه های اقتصاد را در بردارد 
چرا که تغییر واحد پولی ایران را در اواخر قرن جاری اجرایی می کند. واحد پولی ایران 

اوایل قرن حاضر به ریال تبدیل شد.
 با این حال ریال هیچ گاه جای خود را به درستی در ابیات محاوره ای مردم باز نکرد. 
تومان این واحد غیر رسمی پول ایران، از پس رشد تورم و از میان رفتن ارزش واحدهای 
خردتر از تومان کم کم به فراموشی سپرده شد و ریال ایران تنها در اسناد رسمی و 

حسابرسی کاربرد دارند.
 پورابراهیمی، نماینده مجلس شورای اسلامی حالا در واکنش به تصویب لایحه حذف 
چهار صفر، در برنامه یا تلویزیونی گفته است: موضوع حذف ۴ صفر اولویت اقتصادی 

کشور نیست، اما اینکه می تواند آثار مثبتی داشته باشد قابل قبول است.
وی معتقد است: با توجه به اینکه برای مسائل مهم و کلان اقتصادی از جمله فرمان 
اجرایی مقام معظم رهبری در طرح اصلاح ساختار بودجه کشور بعداز ۴ ماه هنوز مدل 
عملیاتی مشخصی تعریف و اجرایی نشده است لذا "حذف ۴ صفر" از نظر ما )مجلس( 
اولویت نیست، اما اینکه این موضوع به طور اساسی کار درستی است مجلس معتقد 
است که درست است. وی تاکید کردافزود: اساس این کار از نظر مجلس مورد تائید 

است، اما اولویت مجلس نیست.
پورابراهیمی تاکید کرد: ضعف نظارتی بانک مرکزی و حجم نقدینگی به اقتصاد کشور 
صدمه زده است بنابراین انتظار از دولت این است که اولویت ها باید مبنا باشد و بر اساس 
آن تصمیم گیری شود و ساختارهایی که لازم است اصلاح شود که در صورت انجام این 

کارها حذف ۴ صفر دیگر مطرح نخواهد بود.
وی گفت: حذف ۴ صفر حتی ممکن است در صحن علنی مجلس حذف شود و به 

تصویب هم نرسد.
*حذف صفر آخرین مرحله از اصلاحات اقتصادی

 در عین حال حیدر مستخدمین حسینی می گوید حذف چهار صفر آخرین مرحله 
از اصلاحات اقتصادی است و نباید در اولین مرحله این ابزار مورد استفاده قرار گیرد.

 وی با اشاره به اینکه حذف صفرها در دوران ثبات اقتصادی باید صورت گیرد، به 
خبرآنلاین گفت: بنده مقطع زمانی انجام این کار را مناسب و مساعد نمی دانم حتی 

برای تغییر ریال به تومان.
او با اشاره به اینکه اگر بخواهیم این کار را کنیم در اصل باید پشتوانه پول ایران را اصلاح 
کنیم، توضیح داد: بنده به هیچ عنوان ورود به این بحث را به صلاح کشور و دولت و مردم 
نمی دانم. هرچند بحث درستی است و جایگاه خاص خود را دارد اما ساختار اقتصاد ما 
اصلا آمادگی این کار را ندارد.   او ادامه داد: فعلا در شرایط تحریم این اقدام نمی تواند 
مفید واقع شود، برخی کشورها چون ونزوئلا و روسیه نیز که در دوران بحرانی اقتصاد و 

تورم این اقدام را کردند نتوانستند موفقیتی به دست بیاورند.

فرشاد مومنی :

حذفصفرهاازپولملی،اقدامینمایشیاست
یک اقتصاددان گفت: به اعتبار نبود اراده، سیاست و برنامه ، این ظرفیت وجود دارد که 
حذف صفرها یک حساسیت زدایی از سیاست های تورم زا کند که یک خطر بسیار بزرگ 
است، از همین روی نمایندگان مجلس تا زمانیکه تضمین های کافی نگرفته اند نباید زیر 

بار این اقدام نمایشی بروند. 
فرشاد مومنی در نشست هفتگی موسسه دین و اقتصاد در مورد حذف چهار صفر 
از پول ملی که اخیرا در هیات دولت تصویب شده است اظهارداشت : این یک اقدام 
نمادین است و گویی در کشور ما تسهیلات بیشتری به اقدامات نمایشی و بی ثمر 
تخصیص می یابد. ویژگی مشترک ماجرای حذف صفر از پول ملی در تمام تجربه های 
موفق این است که یک اقدام پسینی و نمادین است یعنی به خودی خود فاقد اعتبار و 
ارزش است. مثلا در ترکیه از سال های ۱۹۸۰ تا ۱۹۹۹ سیاست های خصوصی سازی، 
آزادسازی افراطی و تضعیف ارزش پول ملی دنبال شد و نتیجه آن بن بست و تزلزل در 
امنیت ملی بود بطوریکه یک دلار آمریکا در سال ۱۹۸۰ برابر با ۳۵ لیر ترک بود و این 

برابری در سال ۱۹۹۹ به یک میلیون و ۶۵۰ هزار لیر ترک رسیده بود. 
وی ادامه داد: در اقتصادسیاسی تضعیف ارزش پول ملی در واقع پیشروی در باتلاق 
بر علیه منافع ملی است، به همین خاطر ترکیه در سال ۱۹۹۹ ترمز سیاست های تعدیل 
ساختاری را کشید  و آن را متوقف کرد و با حذف نمادین پنج صفر خواستند بگویند 
که دیگر به سمت سیاست های تورم زا نخواهند رفت. در حالیکه در ایران، این موضوع 
بدون ارایه کوچکترین برنامه ای مطرح می شود و در شرایطی که اقتصاد کشور با طیف 
گسترده ای از بحران های بزرگ و کوچک روبه رو است، در غیاب برنامه، سیاست و تعهد 
جدی برای مهار سیاست های ضدتوسعه ای، ناهماهنگی در عرصه سیاست گذاری، 
مهار آزمندی ها، مهار سلطه بلامنازع دلال ها، جنبه نمایشی این موضوع در اولویت 

خواهد بود.
*نمایندگان قبل از تصویب، از دولت تضمین بگیرند 

 وی خطاب به نمایندگان مجلس گفت: به اعتبار اینکه اراده، سیاست و برنامه ای 
یک  صفرها  حذف  که  دارد  وجود  ظرفیت  این  بنابراین  ندارد  وجود  زمینه  این  در 
حساسیت زدایی از سیاست های تورم زا کند که یک خطر بسیار بزرگ است، از همین روی 
نمایندگان مجلس تا زمانیکه تضمین های کافی نگرفته اند نباید زیر بار این اقدام نمایشی 
بروند. برای رسیدن به تضمین ها باید برنامه های مانند حمایت از بخش تولید و زیر فشار 
گذاشتن غیرمولدها از سوی دولت ارایه شود و این برنامه ها قبل از نهایی شدن از طریق 
کانال های تخصصی مدنی و  افراد صلاحیت دار تایید شوند. وی افزود: همچنین این 
اقدام یک حساسیت زدایی غیرعادی نسبت به اختلاس ها و دزدی ها ایجاد می کند و 
نمایندگان نباید آن را تصویب کنند مگر اینکه قبل از آن یک برنامه ملی سه فوریتی در 
راستای مبارزه با فساد بر محور پیشگیری ارایه شود. در غیر این صورت حذف صفرها 
سوبسید غیرمتعارف به دزدها، فاسدها و اختلاس گرها است. البته خود دولت نیز قبل 
از مجلس باید دست به کار شود و احساس آرامش و اعتماد عمومی در سطح ملی ایجاد 
کند و پس از اینکه چند سال در این روند ثبات قدم داشت، به سمت حذف  صفرها 

حرکت کند وگرنه با این کار نمایشی وقت نظام بدون هیچ دستاوردی هدر خواهد رفت.

قائم مقام وزیر صنعت:

وزارتکشاورزیدرتنظیمبازار
موفقعملنکرد

قائم مقام بازرگانی وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت که وزارت جهاد کشاورزی در 
تنظیم بازار موفق عمل نکرد.

حسین مدرس خیابانی در همایش معاونین امور بازرگانی و توسعه تجارت سازمان 
صنعت، معدن و تجارت استانها، اظهار کرد: وزارت جهاد کشاورزی در تنظیم بازار موفق 
عمل نکرد چون هم خود متولی بخش تولید بود و هم برخی ابزارهای تنظیم بازار را در 

اختیار نداشت.
وی اظهار کرد: پراکندگی مسئولیت ها سبب شد تا هفته قبل دولت وظایف تنظیم 
بازاری را که در قانون انتزاع به وزارت جهاد سپرده شده بود، دوباره به وزارت صمت 
بازگرداند. او تصریح کرد: تهیه نقشه راه برای تنظیم بازار که از تاکیدات مقام معظم 
رهبری نیز هست را در این حوزه دنبال می کنیم. در حوزه بازرگانی دو بخش داخلی و 
بازرگانی خارجی را دنبال می کنیم که تنظیم بازار و توسعه صادرات دو محور این برنامه ها 

است.
*اعلام قیمت ۱۰۰ قلم کالای اساسی

مدرس خیابانی گفت: اطلاع رسانی قیمت از اولویتهای کاری ما در حوزه تنظیم بازار 
است که اپلیکیشنی برای اعلام و رصد قیمت ۱۰۰ قلم کالای مصرفی و مورد نیاز مردم 
در حال راه اندازی است. وی ادامه داد: در تنظیم بازار، رسانه و تعامل با رسانه جهت 
اعتمادسازی و اطلاع رسانی درست و به موقع خیلی مهم است ضمن آنکه وفور کالا 
و فراوانی کالا در تنظیم بازار، مقدم بر قیمت است که این مورد باید لحاظ شود. قائم 
مقام وزیر صنعت، معدن و تجارت در امور بازرگانی افزود: در تنظیم بازار ضروری است که 
قدرت پیش بینی خود را بالا ببریم تا افزایش قیمت ناگهانی کالاها را بتوانیم پیش بینی 
و مدیریت کنیم. فروشگاه های زنجیره ای یکی از جاهایی است که افزایش ناگهانی 

قیمت ها را می تواند به ما هشدار دهد تا بتوانیم سریع مدیریت کنیم.
*قیمت ۱۲ هزار و ۹۰۰ تومانی مرغ مناسب است

وی گفت: تامین معیشت مردم موضوع و مساله مهم کشور است و مشارکت حداکثری 
همه دستگاه ها در تنظیم بازار ضروری است. تنظیم بازار و سیاستهای آن به هیچ وجه 

نباید به تولید ضرر و خللی وارد کند و چرخ تولید نباید برای تنظیم بازار متوقف شود.
او خاطرنشان کرد: در برخی موارد نباید با ایجاد سرکوب قیمتی به سمت تعطیلی 
تولید برویم. برای تنظیم بازار، هم مصرف کننده و هم تولیدکننده هر دو توامان و در 
کنار هم در نظر گرفته شوند و ما باید هر دو را در نظر بگیریم تا آسیب نبینند. به عنوان 
مثال قیمت مصرف کننده ۱۲ هزار و ۹۰۰ تومان برای مرغ، قیمتی است متعادل که نه 

مصرف کننده آسیب می بیند و نه تولیدکننده متضرر می شود.

این روزها تعداد افرادی که با تعجب از مقابل نمایشگاه های خودرو عبور می کنند و 
تصمیم می گیرند بیشتر مراقب خودروی خود باشند، بیشتر می شود. قیمت ها آنقدر 
بالا رفته که به راحتی نمی توان خودروی جدیدی جایگزین کرد. افرادی هم که خودروی 
شخصی ندارند، همچنان منتظر کاهش قیمت ها هستند تا شاید در موقعیت مناسب 

بتوانند خرید کنند.
دلایل زیادی برای افزایش قیمت خودرو مطرح می شود و با این افزایش قیمت ها، 
برخی نگران قدرت خرید از دست رفته مردم هستند و برخی دیگر می گویند بازار خودرو 
با وجود زیان انباشته خودروسازان و افزایش هزینه تولید، هنوز جای رشد دارد. ایرناپلاس 
در گفت وگو با کارشناسان صنعت خودرو، عوامل مؤثر بر قیمت و راهکارهای کاهش آن 

را بررسی کرده است.
بهرام شهریاری، کارشناس صنعت خودرو و قطعه سازی درباره عوامل مؤثر بر قیمت 
خودرو به خبرنگار ایرناپلاس گفت: در بحث قیمت گذاری خودرو نیز مانند هر کالای 

دیگری، قیمت تمام شده و عوامل تعین کننده آن نقش دارند.
وی در ادامه، با تحلیل این عوامل در صنعت خودروسازی گفت: مواد اولیه، یکی از 
عوامل تأثیرگذار بر قیمت تمام شده است که از نرخ ارز تأثیر می گیرد. با اینکه مواد اولیه 
مانند فولاد، مس، آلومینیوم و محصولات پتروشیمی که در تولید خودرو مورد استفاده 
هستند، در داخل تولید می شود، اما تولید آنها دولتی است و نهادهای مختلفی به صورت 
جزیره ای درباره آن تصمیم گیری می کنند. قیمت این مواد اولیه داخلی، با قیمت های 
جهانی مقایسه می شود و تمایل بخش دولتی برای صادرات خام، موجب شده فروش 
آنها به صنایع و شرکت های تولیدی، بر اساس قیمت های جهانی و در نتیجه، تحت تأثیر 

نرخ ارز باشد.
*چهار میلیون تومان سود بانکی، برای تولید هر دستگاه پراید

شهریاری هزینه دستمزد را به عنوان عامل دیگری در تعیین قیمت تمام  شده معرفی 
کرد و گفت: هزینه دستمزد در ایران پایین است، اما به دلیل وجود نیروی مازاد در بخش 

خودروسازی، این هزینه موجب افزایش قیمت محصولات می شود.
به گفته این کارشناس صنعت خودرو و قطعه سازی، سود بانکی عامل دیگر تعیین قیمت 
تمام شده است که در حال حاضر سهم قابل توجهی در افزایش قیمت خودرو دارد. وی 
در این رابطه اضافه کرد: در حال حاضر سود بانکی، هزینه بالایی برای خودروسازها ایجاد 
کرده و به عنوان مثال به طور میانگین به ازای تولید هر دستگاه پراید، چهار میلیون تومان 

سود بانکی پرداخت می شود.
*سیاست های نادرست و افزایش وابستگی

شهریاری حجم تولید را به عنوان دیگر عامل مؤثر بر قیمت معرفی کرد و گفت: بیشترین 
آمار تولید خودرو مربوط به دولت  هفتم و هشتم است که سالانه به یک میلیون و ۶۵۰ 
هزار دستگاه می رسید، اما در سال های اخیر با کاهش حجم تولید، هزینه ثابت به تعداد 
محصول کمتری سرشکن شده که این موجب افزایش قیمت است. در کنار این عوامل، 
باید خروج قطعه سازان واقعی از بازار را به دلیل سیاست های نادرست دولت اضافه کرد که 
وابستگی به واردات قطعات خودرو و تأثیرپذیری از قیمت ارز را به صنعت خودروسازی 

تحمیل کرده است.
وی در پاسخ به این سؤال که چگونه می توان قیمت تمام شده خودرو را کاهش داد، 
گفت: کاهش قیمت باید به عنوان یک هدف تعیین شود و برای آن برنامه ریزی شود. 

خودروسازی از سال ۱۳۳۸ در کشور آغاز شده، اما با وجود گذشت چند دهه ، صنعت 
خودروسازی به معنای واقعی وارد کشور نشده است. برنامه ریزی برای قیمت گذاری 
صحیح خودرو باید در قالب برنامه صنعت خودرو و ذیل برنامه توسعه صنعتی کشور مورد 

توجه قرار بگیرد.
*با وجود ممنوعیت واردات، خودرو ارزان نمی شود

علاوه بر عوامل قیمتی و عدم برنامه ریزی جامع، وجود انحصار، استفاده از منابع دولتی 
و ممنوعیت  وارداتی، عوامل دیگری هستند که به عقیده کارشناسان، مانع کاهش قیمت 
در بازار خودرو هستند. علی خاکساری، عضو هیئت علمی دانشگاه علامه طباطبائی 
و کارشناس صنعت خودرو درباره تأثیر واردات خودرو بر صنعت خودروسازی داخلی به 
خبرنگار ایرناپلاس گفت: قیمت خودروهای وارد شده به ایران، حدود پنج برابر قیمت 
همان خودرو در سایر کشورهاست، در صورتی  که با اعمال تعرفه قانونی فعلی بر واردات 
یعنی ۴۰ تا ۴۵ درصد نیز، قیمت خودروی وارداتی در بازار، باید یک سوم قیمت های 
فعلی باشد. این در حالی است که اگر واردات خودرو به طور رقابتی و طبق مصوبات 
مجلس انجام شود، شاهد کاهش بیشتر قیمت های هر دو گروه خودروهای وارداتی و 

تولید داخل خواهیم بود.
*در دنیا با حقوق چهار تا ۶ ماه، خودرو می خرند

خاکساری ادامه داد: واردات رقابتی خودرو موجب می شود خودروسازان داخلی هم در 
یک فضای رقابتی قرار گیرند و برای ادامه حضور در بازار، خود را با شرایط کیفی و قیمتی 
جدید، وفق دهند. این در حالی است که قیمت خودروی داخلی در بازار در حال حاضر 
حداقل سه برابر قیمت واقعی آن است که این موضوع با ائتلاف بین ایران خودرو، سایپا، 
قطعه سازان و واردکنندگان انحصاری صورت گرفته است. در سایر کشورهای دنیا، قیمت 
یک خودروی مدل روز با کیفیت و مطابق با آخرین فناوری که تمام مسائل ایمنی و محیط 

زیستی در آن رعایت شده باشد، معادل حقوق چهار تا ۶ ماه یک کارمند دولتی است. 
*ارز دولتی حذف شود، خودرو ارزان می شود

این کارشناس صنعت خودرو در تشریح واردات اصولی گفت: واردات خودرو زمانی 
کاهش قیمت های بازار را به دنبال دارد که در انحصار عده ای خاص نباشد. تعرفه ورودی 
نیز مشابه آنچه در دنیا مرسوم و متعارف است به صورت واقعی و در حدود ۱۰ درصد وضع 
شود و البته همین تعرفه هم در یک زمان مشخص، مثلًا یک یا دو سال در نظر گرفته شود.
خاکساری ضمن مخالفت با اختصاص هرگونه ارز دولتی یا حتی ارز نیمایی به واردات 
خودرو افزود: در صورتی که خودرو با ارز کاملًا آزاد و با تعرفه مصوب وارد کشور شود، قیمت 
خودروهای وارداتی یک سوم قیمت های فعلی خواهد بود، اما سودجویی عده ای خاص 

نمی گذارد قیمت ها واقعی باشد.
*ارابه های مرگ چگونه با قیمت های غیر واقعی فروخته می شوند؟

این عضو هیئت علمی دانشگاه، دلیل قیمت های بالای خودروهای خارجی را در 
نفوذ خودروسازان دانست و گفت: با آزادسازی رقابتی واردات، خودروساز داخلی دیگر 
نمی تواند ارابه های مرگ را به مردم بفروشد و به همین دلیل با استفاده از ارتباط با 
واردکنندگان، تلاش می کند قیمت  خودروی وارداتی را بالا نگه دارد تا بتواند محصول 
تولیدی خود را با قیمت غیرواقعی به فروش برساند؛ البته خود خودروساز هم واردکننده 
و  اجراست  قابل  کشور  در  خودرو  قیمت گذاری  برای  که  درستی  فرمول  تنها  است. 
جنبه های اقتصادی، انسانی و اخلاقی در آن رعایت می شود، آزادسازی واردات خودرو 
با تعرفه  متعارف و مرسوم ۱۰ درصدی، بدون تخصیص ارز دولتی و بدون انحصار برای 
گروه های خاص است که در این صورت هم اقتصاد کشور و هم مردم و محیط زیست 

کشور نفع خواهند برد.

بررسی موانع کاهش قیمت خودرو از دیدگاه کارشناسان

تمام متهمان ارزان نشدن خودرو

 بررسی روند حرکت بازار مسکوکات طلا در یک سال گذشته نشان 
می دهد که اگرچه میانگین بهای سکه تمام بهار آزادی نسبت به مدت 
مشابه پارسال رشد حدود ۱۴۰ درصدی داشته اما در هفته های اخیر 

قیمت آن رو به کاهش بوده است.
انواع سکه طلا در یک سال اخیر مسیر پر نوسانی را طی کرده اند به 
طوری که شاهد رشد بی سابقه قیمت آن بوده ایم، اما پس از موفقیت 
دولت در مهار نرخ دلار، بهای سکه و طلا نیز تثبیت شده و حتی روند 

نزولی به خود گرفته است.
با توجه به همبستگی قیمت طلا و سکه با دلار، رشد قیمت دلار در سال 
گذشته قیمت مسکوکات طلا را در بازارهای داخلی افزایش داد، اما در ماه های اخیر به دلیل کاهش شدید قیمت دلار، نرخ سکه و طلا 

نیز روند نزولی یافته که کارشناسان پیشبینی می کنند همچنان ادامه داشته باشد.
جزئیات نوسان نرخ سکه در فصل بهار

بررسی تازه ترین آمار منتشر شده توسط بانک مرکزی نشان می دهد که در سه ماه اول سال ١٣٩٨ متوسط قیمت فروش یک سکه 
تمام بهار آزادی در بازار آزاد شهر تهران با طرح قدیم چهار میلیون و ۶۷۵ هزار و ۶۰۰ تومان و و با طرح جدید چهار میلیون و ۸۳۴ هزار 

و ۹۰۰ تومان بوه است.
میزان رشد قیمت سکه بهار آزادی طرح قدیم در بهار امسال نسبت به مدت مشابه پارسال ۱۴۰ درصد بوده، افزایش بهای سکه بهار 
آزاد طرح جدید نیز در مقایسه با بهار پارسال ۱۴۱.۱ درصد است. بررسی نرخ سکه تمام بهار آزادی در ماه های مختلف بهار ۹۸ نشان 
می دهد که بیشترین نرخ در اردیبهشت ماه امسال ثبت شده به طوری که میانگین فروش سکه طرح جدید در اردیبهشت ماه مبلغ پنج 

میلیون و هفت هزار و ۴۰۰ تومان بوده است.
کمترین نرخ سکه در فصل بهار نیز مربوط به خردادماه بوده به طوری که میانگین بهای معاملات حدود چهار میلیون و  ۶۳۳ هزار و 
۸۰۰ تومان بوده است.  میانگین نرخ سکه طرح جدید در فروردین امسال نیز چهار میلیون و ۷۹۸ هزار و ۸۰۰ تومان ثبت شده است.

روند نزولی نرخ سکه
در خردادماه ١٣٩٨ متوسط قیمت فروش یک سکه تمام بهار آزادی طرح جدید در بازار آزاد تهران، چهار میلیون ۶۶۳ هزار و ۷۰۰ 

تومان بوده که نسبت به ماه قبل )اردیبهشت( ۶.۹ درصد کاهش و نسبت به ماه مشابه پارسال  ۱۰۵.۳ درصد رشد را نشان می دهد.
بر اساس آمار بانک مرکزی، کمترین و بیشترین نرخ فروش سکه مذکور در ماه یاد شده به ترتیب چهار میلیون و ۴۵۳ هزار و ۳۰۰ 
تومان و چهار میلیون و ۸۵۵ هزار و ۵۰۰ تومان بوده است. میانگین قیمت فروش یک سکه تمام بهار آزادی طرح قدیم در بازار آزاد شهر 
تهران در خردادماه ١٣٩٨ به چهار میلیون و ۵۲۴ هزار و ۸۰۰ تومان رسید که در مقایسه با ماه قبل )اردیبهشت( ۶.۵ درصد کاهش اما 
نسبت به ماه مشابه پارسال ۱۰۵.۹ درصد رشد را نشان می دهد. همچنین حداقل و حداکثر نرخ فروش سکه قدیم در خرداد امسال 

شده به ترتیب چهار میلیون و ۳۰۳ هزار و ۳۰۰ تومان و چهار میلیون و ۷۱۶ هزار و ۷۰۰ تومان بوده است.
مهاجرت سرمایه گذاران از بازار طلا و سکه

بازار طلا و سکه در ماه های اخیر روندی رو به افول داشته به طوری که بررسی ها نشان دهنده خروج سرمایه گذاران از این بازار است.
روند بهای سکه تمام بهار آزادی در روزهای اخیر نشان می دهد که قیمت ها در حال نزدیک شدن به مرز چهار میلیون تومان بوده و 
حتی احتمال سقوط به کانال سه میلیون تومانی نیز وجود دارد. رئیس انجمن صنفی کارفرمایان طلا و جواهر در گفت وگو باخبرنگار 
اقتصادی ایرنا در این باره گفت: : بازار طلا اکنون دچار رکود شده و قیمت ها به شدت متغیر شده است. عبادالله محمدولی با بیان اینکه 
اینکه بخش اصلی نوسان قیمت طلا ناشی از تغییر قیمت دلار است، افزود: جذابیت سرمایه گذاری در بازار طلا از بین رفته است. وی 
با اشاره به کاهش حباب سکه، اضافه کرد: کاهش حباب سکه ناشی از افت خرید و فروش و افت جذابیت سرمایه گذاری در بازار طلا و 
سکه بوده است. این فعال صنعت طلا خاطر نشان کرد: خروج سرمایه گذاران از بازار طلا سبب مهاجرت آنها به بازارهای موازی مانند 

بازار ارز، مسکن و خودرو می شود.

در حالی وزیر اقتصاد از ادغام لایحه مالیات بر عائدی سرمایه در 
درون لایحه اصلاح قانون مالیات های مستقیم خبر داده است که 
یک اقتصاددان معتقد است طولانی شدن فرایند ارائه لایحه مالیات 
بر عائدی سرمایه به مجلس و حالا ادغام آن در یک لایحه دیگر نشان 

می دهد دولت عزمی برای تنظیم این لایحه ندارد.
به گزارش ایسنا، بالاخره بعد از مدت ها ابهام درباره تغییر و تحولات 
رخ داده در زمینه لوایح مالیاتی دولت، وزیر امور اقتصادی و دارایی در 
این باره اظهار کرد: وزارت امور اقتصادی و دارایی بر اساس پژوهش 
های انجام شده، به این نتیجه کارشناسی رسیده است که موضوع 

مربوط به مالیات بر عایدی سرمایه را در دل لایحه اصلاح قانون مالیات های مستقیم گنجانده و به طور یکپارچه به مجلس شورای 
اسلامی تقدیم کند.  

فرهاد دژپسند که روز گذشته برای پاسخ به سوالات نمایندگان مجلس شورای اسلامی در کمیسیون اقتصادی مجلس حضور 
یافته بود، گفت که یکی از دغدغه های نمایندگان مجلس در این جلسه، موضوع مالیات بر عایدی سرمایه بود و اینکه چرا لایحه ای 

در این ارتباط به مجلس تقدیم نمی شود.
وی همچنین با اعلام خبر تدوین لایحه مالیات بر فعالیت های اختلال زا در وزارت اقتصاد و ارائه آن جهت بررسی به دولت، از 

احتمال تقدیم آن به مجلس تا انتهای مهر ماه سال جاری خبر داد.
بررسی لایحه مالیات های مستقیم چند سال طول خواهد کشید

در این باره وحید عزیزی - اقتصاددان - در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه طولانی شدن فرایند ارائه لایحه مالیات بر عائدی 
سرمایه به مجلس و حالا ادغام آن در یک لایحه دیگر نشان می دهد دولت عزمی برای تنظیم این لایحه ندارد، اظهار کرد: اگر قرار 
باشد لایحه مالیات بر عائدی سرمایه در قالب لایحه اصلاح مالیات های مستقیم به مجلس ارسال شود آنگاه باید نیمی از لایحه 

مالیات های مستقیم تغییر کند که در این صورت بررسی آن چند سال به طول خواهد انجامید.
او با اشاره به وعده های مختلف وزارت  اقتصاد برای اجرایی کردن لایحه مالیات بر عائدی سرمایه از سال گذشته و سرانجام اقدام 
آن در لایحه ای دیگر، درباره جایگاه مساله مسکن در این لایحه اظهار کرد: مالیات بر عائدی سرمایه از ۱۵۰ سال پیش برای بحث 

مسکن در نظر گرفته شده اما برخی کشورها طلا و ارز را هم به آن اضافه کرده اند.
مالیات بر مسکن در ۱۸۰ کشور دیگر انجام می شود

عزیزی در پاسخ به این سوال که آیا ممکن است ملاحظاتی درباره اخذ مالیات از مسکن وجود داشته باشد که دولت به طور 
جدی با آن مواجه نمی شود؟ اظهار کرد: طبیعی است که اجرای هر قانونی یکسری نگرانی هایی با خود به همراه دارد اما این 
مسائل غیرقابل کنترل نیستند. قانون مالیات بر مسکن برای بار اول نیست که می خواهد اجرایی شود، این قانون در ۱۸۰ کشور 
دنیا به اجرا آمده و نتایج موفقی هم داشته است. این اقتصاددان با بیان اینکه طرح مالیات بر مسکن توسط چندین بار و توسط 
چندین گروه مورد ارزیابی های کارشناسی قرار گرفته است، ادامه داد: آخرین بار مرکز پژوهش های مجلس گزارشی را در این باره 

تدوین کرده و در آن همه ملاحظات مربوط به اجرای طرح مالیات بر مسکن در نظر گرفته شده است.
او درباره ملاحظات در اجرای قانون مالیات بر عائدی سرمایه و مسکن نیز اظهار کرد: در همه جای دنیا برای هر خانواده فقط 
یک خانه مشمول معافیت می شود اما در ایران می توان این معافیت را برای هر نفر یک خانه در نظر گرفت تا از این طریق بازار خرد 

مسکن تحت تاثیر قرار نگیرد.
وزارت اقتصاد پاسخگوی تغییر و تحولات نیست

در روزهای گذشته در  حالی که همه منتظر ارسال لایحه مالیات بر عائدی سرمایه به دولت بودند اما معاون اقتصادی وزارت  
اقتصاد خبر از ارسال لایحه ای دیگر با عنوان "مالیات بر فعالیت های اختلال زا" داد که اساسا پیش از آن اسمی از آن شنیده نشده 

بود.

ایمان گزارش می دهد؛

بازارطلاوسکهبهچهسمتیمیرود؟
با ادغام در لایحه اصلاح مالیات های مستقیم

لایحهمالیاتبرعائدیسرمایهناپدیدشد!

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق 
قانون مذکور را براساس گزارش ¬¬کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند. 

۱- رأی شماره ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۴۵۸۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۴۹۱ آقای علی ناموران بچه آباد 
فرزند داداش در  ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت  ۱۲۱/۳۵ متر مربع پلاک شماره ۱۱۵۸۵  اصلی واقع در قم بخش یک حوزه 

ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از محمد حسن برزگر . )م الف ۲۲۴۲(
مورد تأیید قرار گرفته و ار آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به 

عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 
۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از 
تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به 

توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱3۹۸/۰5/۱۲ تاریخ انتشارنوبت دوم: ۱3۹۸/۰5/۲۸
محمدرضا ادیبان- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم  

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه 
مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان 

و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۹۰۳۱ شماره  رأی   -۱
۱۳۹۴۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۴۱۳ آقای اسماعیل ملکی فرزند ولی قلی در قسمتی از 
ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  ۶۳ متر مربع پلاک 
شماره فرعی از ۲۳۷۳-  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 
عادی/ سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از محمد عیسی نجفی . )م الف 

) ۲۲۴۱
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۲۷۹۲ شماره  رأی   -۲
۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۵۶۱ آقای ابراهیم واحد یگانه فرزند  محمد علی در قسمتی 
از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  ۵۷/۲۹  متر مربع 
پلاک شماره فرعی از ۲۲۰۷-  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی/ سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از وراث سید محمد رضویان 

نسبت به یک دوم سهم و یوسف راستگو نسبت به یک دوم سهم . )م الف ۲۲۴۰ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۱۰۳۶ شماره  رأی   -۳
از  قسمتی  در  حسین   فرزند  نوراللهی  علی  آقای   ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۲۱۲
ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۷۲  متر مربع پلاک 
شماره فرعی از ۲۱۶۱-  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 
عادی/ سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از معصومه و زهرا و انسیه فاطمی 

ورثه سید حسین فاطمی . )م الف  ۲۲۳۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۲۷۹۰ شماره  رأی   -۴
۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۶۶۵ آقای علمدار برزو فرزند جعفر در قسمتی از ششدانگ 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  ۱۴۱ متر مربع پلاک شماره ۱ 

فرعی از  ۲۳۳۵- اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/ 
سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از محمد میری )توسط ابوالقاسم(. )م 

الف ۲۲۳۸ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۱۲۲۸ شماره  رأی   -۵
از  قسمتی  در  حسن  فرزند   مهدیلو  اله  روح  آقای   ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۱۸۸
ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۰۰  متر مربع پلاک 
شماره فرعی از ۲۱۹۰-  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 
عادی/ سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از حسن کاشف . )م الف ۲۲۳۷ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۲۷۸۹ شماره  رأی   -۶
از  قسمتی  در  اژدر  فرزند  فرید  کریمی  کریم  آقای   ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۴۷۷
ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  ۱۶۹/۴۷ متر مربع 
پلاک شماره فرعی از ۲۲۸۳-  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی/ سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از ابوالفضل صفری. )م الف 

) ۲۲۳۶
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۷۲۹۴ شماره  رأی   -۷
۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۶۶۲ آقای ابوالفضل پارسی فرزند حمزه علی در قسمتی از 
ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  ۱۴۳/۱۰ متر مربع پلاک 
شماره فرعی از  ۲۳۴۱- اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 
عادی/ سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از وراث حمزه علی پارسی . )م 

الف ۲۲۲۱ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۸۳۱ شماره  رأی   -۸
۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۷۶۷ آقای مجید زاهدی فرزند اشرف در قسمتی از ششدانگ 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  ۶۰ متر مربع پلاک شماره فرعی 
از ۲۲۱۵-  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/ سند 

رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از حسن کاشف . )م الف ۲۲۲۲ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۱۲۱۴ شماره  رأی   -۹
۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۸۶۱ آقای حسین جعفری ورزنه فرزند  سلمان در قسمتی از 
ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  ۱۰۷/۹۲  متر مربع 
پلاک شماره فرعی از ۲۲۶۹-  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی/ سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از محمد علی دادخواه  . )م 

الف ۲۲۲۳ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۸۷۷۴ شماره  رأی   -۱۰
از  قسمتی  در  حمزه  فرزند  سرمدی  مهدی  آقای   ۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۲۹۳
ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  ۶۳ متر مربع پلاک 
شماره ۳۰ فرعی از ۲۳۰۵-  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی/ سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از غلامرضا کارگر )توسط 

ورثه( . )م الف ۲۲۲۴ (
مورد تأیید قرار گرفته و ار آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد 
مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب 
در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف 
مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی 
دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه 
مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل 
نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر 

به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱3۹۸/۰5/۱۲ 
تاریخ انتشارنوبت دوم: ۱3۹۸/۰5/۲۸
مرتضی نورائی آرانی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم 
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مهاجم جدید تیم پرسپولیس، بازیکنی است که سابقه گلزنی به 
تیم هایی چون چلسی و پاری سن ژرمن را در کارنامه دارد.

پس از مدت ها گمانه زنی و مذاکره با گزینه های مختلف، به 
نظر می رسد سرخپوشان گزینه نهایی خود برای پست خط حمله 
را پیدا کرده اند. مادیبو مایگا مهاجم 31 ساله که سابقه بازی در 
کشورهای مختلف را دارد، بامداد پنج شنبه وارد تهران شد و حالا 

فاصله او تا رسیدن به پیراهن پرسپولیس تنها یک امضا است.
 * سابقه بازی در 7 لیگ مختلف 

مادیبو مایگای مالیایی سابقه بازی در لیگ های مختلف و تیم 
های پرشماری را دارد. او فوتبال خود را از لیگ مالی آغاز کرد، 
سپس به مراکش رفت، در ادامه بازی در لوشامپیونه و لیگ جزیره 
را نیز تجربه کرد. پس از آن در لیگ هایی چون عربستان، امارات 
و تایلند نیز حضور داشت تا بازی در لیگ خلیج فارس، هشتمین 

تجربه حضورش در یک کشور جدید باشد. 
* گلزنی به پاری سن ژرمن، چلسی و لیون

 مهاجم جدید سرخ ها سابقه طولانی بازی در لوشامپیونه و لیگ 
جزیره را دارد. او اولین گل خود در فرانسه را به تیم لیل زد. در ادامه 
توانست 6 بار دروازه پاری سن ژرمن را باز و گلزنی به تیم هایی 
چون لیون را هم تجربه کند. از جمله دیگر تیم های معروفی که 
مایگا به آن ها گل زده می توان به نیس، مارسی، ساوتهمپتون، 

بورنموث و... اشاره کرد.
 * 200 بازی در سطح اول اروپا

 مایگا در کارنامه حرفه ای خود سابقه انجام 172 بازی در لیگ 
فرانسه را دارد. او همچنین 48 گل و 12 پاس گل در لوشامپیونه 
ثبت کرد. انجام 34 بازی در لیگ برتر انگلیس و به ثمر رساندن 4 

گل نشان می دهد که او مهاجمی نسبتا سرشناس است.

 * تجربه لیگ قهرمانان آسیا و آفریقا 
این مهاجم مالیایی با پیراهن تیم راجا کازابلانکا بازی در لیگ 
قهرمانان آفریقا را تجربه کرد و همچنین با این تیم موفق شد 
قهرمان لیگ قهرمانان عرب شود. نکته جالب توجه این که مادیبو 

مایگا در لیگ قهرمانان آسیا نیز بازی کرد تا مهاجمی باتجربه 
باشد. علاوه بر این، وی سابقه قهرمانی در جام حذفی مراکش 

را هم دارد.
 * دبل در فرانسه، هت تریک در عربستان

 مایگا پیروزی های بزرگی را در لیگ های مختلف تجربه کرده 
است. او سال 2011 در ترکیب تیم سوشو و در جریان بازی با 
تیم فوتبال رن، موفق شد دبل کند تا تیمش به پیروزی پنج گله 
برسد. این مهاجم 31 همچنین در لیگ حرفه ای عربستان نیز 
توانست در یک بازی دو گل بزند اما اوج کارش هت تریک در جام 

پادشاهی این کشور برابر النهدا بود.
 * گلزنی با طعم قهرمانی در تایلند

 مادیبو مایگا عملکرد خیلی خوبی در تایلند نداشت اما به هر 
حال برای بوریرام اثرگذار ظاهر شد. این مهاجم که بیشتر گل 
هایش را با ضربه سر و پای چپ به ثمر رسانده، در فینال جام 
حذفی تایلند نیز یک گل زد تا تیمش به قهرمانی این مسابقات 

برسد. 
* پایان کار در تیم ملی با بازوبند کاپیتانی

 مهاجم سابق تیم وستهام، 46 بار پیراهن تیم ملی را برتن کرد و 
11 گل نیز به ثمر رساند. از جمله گل های مهم او در برابر تونس 
و الجزایر بود. وی همچنین دو گل در مقدماتی جام جهانی زد. 
آخرین بازی ملی او به سال 2016 و دیدار با گابن برمیگردد، 

جایی که بازوبند کاپیتانی را برای اولین و آخرین بار بر بازو بست.
 * دهمین آفریقایی پرسپولیس

سرخپوشان پایتخت تاکنون 9 بازیکن آفریقایی را در ترکیب 
خود داشتند و حالا مایگا دهمین آفریقایی این تیم خواهد بود. 
پیش تر ابراهیم توره، منشا و... نتوانستند آنچنان که باید و شاید 
در ترکیب پرسپولیس بدرخشند اما حالا مهاجم مالیایی به تهران 
آمده تا نشان دهد می تواند مهاجمی کارآمد باشد؛ هدف او بی 
تردید شکستن رکورد 42 ساله آلن ویتل است که همچنان آقای 

گل خارجی های باشگاه پرسپولیس به شمار می رود.

لژیونر والیبال زنان ایران گفت: تجربه حضور در لیگ والیبال ترکیه 
را در ایران هرگز بدست نمی آوردم زیرا که لیگ کشورمان کوتاه و 

قهرمان و نایب قهرمان آن در هر فصل تکرار می شوند. 
مائده برهانی اظهار داشت: با شناختی که از سیستم باشگاه 
دولتی کچورن داشتم تصمیم گرفتم که دوباره با این تیم تمدید کنم 
اما اکنون سیستم این باشگاه خیلی تغییر کرده است. مدیریت، 
مربی و حتی بازیکنان به دلیل مسائل انتخاباتی ترکیه عوض شده 
اند. وی افزود: تجربه ای که در لیگ ترکیه بدست آوردم در لیگ 
ایران کسب نخواهم کرد. چرا که لیگ ایران زمانش خیلی کوتاه و در 
نهایت چهار ماه است اما لیگ ترکیه به مدت هفت ماه برگزار می شود. 

طولانی بودن لیگ خیلی به رشد بازیکن کمک می کند ضمن اینکه 
بازیکنان خارجی خوبی در لیگ ترکیه بازی می کنند. بازیکنانی از 
آمریکا، برزیل و صربستان که در سطح مسابقات جهانی و المپیک 
هستند. بازی کردن در کنار آنها بسیار به بهبود تکنیک و تاکتیک های 
ما کمک می کند. لیژیونر والیبال زنان ایران در پاسخ به این پرسش 
که تعداد باشگاه ها برای تیم داری والیبال زنان در سوپرلیگ افزایش 
بازی ها  کیفیت  افزایش  این پس شاهد  از  و می توان  است  یافته 
باشیم، گفت: افزایش تیم ها، می تواند در ارتقای بازی ها موثر باشد. 
امیدوارم در فصل جدید حامیان از لحاظ مالی بسیار پشتتیبانی و 
تیم های قدرتمند بازیکنان خارجی را وارد لیگ ایران کنند تا به رشد 

بازیکنان ایرانی و بالا بردن کیفیت لیگ کمک کند. وی درخصوص 
سطح بازی ها در تورنمنت کرواسی، تصریح کرد: این تورنمنت از 
لحاظ روانی، اعتماد بنفس، خودباوری و بعد فنی به تیم ما کمک 
کرد. مثبت ترین نکته این بازی ها شکست نمایندگان چین و ژاپن 
برای نخستین بار بود. تیم چین خیلی خوب بازی می کرد و بازی ما با 
این تیم در سطح باشگاه های آسیا بود. برهانی ادامه داد: بازی فوق 
العاده ای را در این تورنمنت به نمایش گذاشتیم. در این رقابت ها 
به خودباوری هایی رسیدیم که در مسابقات آسیایی از آن استفاده 
خواهیم کرد. پس از تورنمنت کرواسی نیز به آمادگی 90 درصدی 
رسیده ام و می توانم در کنار دیگر ملی پوشان بازی خوبی را ارائه کنم. 

وی عنوان کرد: رقابت های آسیایی فوق العاده برای ما سخت است 
و هر کار دشواری نیاز به زحمت بسیار دارد اما کسب مقام بالا در 
این مسابقات برای تیم ملی زنان والیبال ایران دور از دسترس نیست.
کاپیتان تیم ملی والیبال زنان یادآور شد: مشکلات در والیبال زنان 
همواره وجود داشته اما ما تنها به هدف خود دست می یابیم و  برای 
از افشین داوری سرپرست فدراسیون تشکر  آن تلاش می کنیم. 
می کنم که شرایط حضور ما در تورنمت کرواسی را فراهم کرد. تیم 
ملی والیبال زنان به این تورنمنت ها نیاز دارد. امیدوارم این دیدارهای 
دوستانه افزایش یابد و بتوانیم روز به روز شاهد پیشرفت والیبال زنان 

باشیم.

از گلزنی به چلسی و PSG تا سفر به تهران؛ 

خرید جدید پرسپولیس را بشناسید 

لژیونر والیبال زنان ایران: 

تجربه لیگ ترکیه را در داخل هرگز بدست نمی آوردم

علی اصغر مدیرروستا: 

ضعف باشگاه ها، گریبان تیم های ملی را می گیرد
کارشناس فوتبال ایران گفت: نسل فوتبال ما در حال کمرنگ شدن است و ضعف 

باشگاه ها در فوتبال پایه گریبان تیم های ملی ما را می گیرد. 
 علی اصغر مدیرروستا در مورد شکست تیم نوجوانان ایران مقابل افغانستان و تاجیکستان 
در تورنمنت کافا گفت: این اتفاق نشان می دهد ما در تیم های پایه دچار ضعف هستیم 
که البته صرفاً برای تیم نوجوانان نیست و فکر می کنم در تیم های جوانان و امید هم به 
این مشکل برخورد کنیم. رقم خوردن چنین نتایجی به خاطر اصولی نبودن توجهات 
به تیم های پایه است. نسل فوتبال ما در حال کمرنگ شدن است و ضعف باشگاه ها در 
فوتبال پایه گریبان تیم های ملی ما را می گیرد.  مدیرروستا در مورد اینکه نوجوانان ایران در 
جام جهانی عملکرد درخشانی داشتند؛ اما حالا در تورنمنت آسیای میانه نتایج ضعیفی را 
از این رده شاهد هستیم، گفت: گاهی اتفاقاتی رقم می خورد و جرقه ای صورت می گیرد 
اما باید پرسید چرا این موضوع در این دو سال ادامه دار نبوده است؟ باید ببینیم خروجی 
آن تیم ها در فوتبال ما چیست و چند نفر از آن بازیکنان به رده های بالاتر انتقال پیدا کردند. 
اینها مواردی است که باید اصولی بررسی شوند. ضمن اینکه ما نمی دانیم در تیم های پایه 
چه اتفاقاتی می افتد. آیا شرایط سنی در بعضی از تورنمنت هایی که شرکت کردیم واقعی 
بوده است؟ به نظر من تمام این ها در مجموع باعث پسرفت تیم های پایه ما شده است. 
کارشناس فوتبال ایران در ادامه گفت: من چند سال پیش هم گفته بودم که مبادا روزی 
برسد که ما مانند برمه بشویم، برمه در دهه های 50 و 60 میلادی در فوتبال آسیا آقایی 
می کرد اما اکنون هیچ چیزی ندارد. ما هم اگر همین  طور پیش برویم شاید با این معضل 
مواجه شویم البته ممکن است به این شدت نباشد اما به هر حال این مسأله می تواند یک 
زنگ خطر برای فوتبال ما باشد. نرسیدن به تیم های پایه و فساد در تیم های پایه در کنار 
بها ندادن و از رده خارج کردن استعدادها باعث این مصیبت و مشکلات می شود.  وی در 
مورد اینکه چه راهی را باید در پیش بگیریم تا این مشکلات درست شود، گفت: راهش این 
است که ما در مدارس فوتبال و تیم های پایه از بهترین مربیان خودمان استفاده کنیم. چرا 
مربیانی که اسم و رسم دارند، رغبتی برای کار در فوتبال پایه ندارند؟ چون مسائل مالی آنها 
در فوتبال پایه برطرف نمی شود. اگر به پایه ها علاقه مندیم و می خواهیم به آن ها بها بدهیم 
باید هزینه کنیم. کدام یک از باشگاه های ما پول 2 یا 3 بازیکن بزرگسال در تیم های پایه 
هزینه می کنند؟ مدیرروستا در ادامه گفت: ما فقط صحبت می کنیم که باید فوتبال پایه 
تقویت شود اما در عمل اصلًا این طور نیست. ما باید از مربیان خوبمان در تیم های پایه 
استفاده کنیم و به آنها حقوق کافی بدهیم، این یعنی سرمایه گذاری. مشکلات مالی نباید 
باعث شود؛ بازیکنانی که پدران پولدار دارند و می توانند از لحاظ رفاهی آنها را تأمین کنند 
جایگزین بازیکنان بااستعداد شوند. این را همه می دانند و سال هاست در مورد آن صحبت 
می کنیم اما متولیان فوتبال ما به فکر درست کردن موضوع نیستند. ما هر سال باید این 
حرف ها را تکرار کنیم و این شکست ها به وجود بیاید و باز هم همین صحبت ها را تکرار 
کنیم! ولی هیچ زمانی نشده که جلوی این اتفاقات را بگیریم. به نظر من سرمایه گذاری در 
فوتبال پایه نه به حرف بلکه به عمل باید از سوی باشگاه ها و فدراسیون فوتبال انجام بگیرد. 
مانند به کارگیری مربیانی که حتی در لیگ برتر و لیگ یک کار می کنند. اگر با آن ها قرارداد 

خوب بسته شود و آن ها در فوتبال پایه وقت بگذارند این اتفاقات نمی افتند.
  

ناصر محمدخانی :

جذب بازیکن خارجی بی کیفیت
 خیانت به پرسپولیس است 

پیشکسوت سرخپوشان پایتخت گفت: جذب بازیکن بی کیفیت خارجی خیانت به 
پرسپولیس است و عاملان حضور چنین بازیکنانی باید پاسخگو باشند. 

ناصر محمدخانی با اشاره به حضور »مادیبو مایگا« در پرسپولیس گفت: این بازیکن در 
سال های اخیر نتوانسته در لیگ های درجه چندم آسیا هم موفق عمل کند و به طور حتم 
در لیگ ایران هم نمی تواند موفق باشد. وی با تاکید بر اینکه جذب بازیکن خارجی بی 
کیفیت خیانت به پرسپولیس و هوادارانش است، اظهار داشت: مدیران  وقتی از آنها انتقاد 
می شود، تلفن هایشان را خاموش می کنند. به طور حتم در قبال ناکامی چنین مهاجمی 
هم آنها ساکت خواهند ماند. پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس اضافه کرد: سطح بازیکنان 
ایرانی از خارجی هایی که در این چند سال به پرسپولیس آمدند، بسیار بالاتر است. بازیکنی 
مانند بودیمیر از تیم اول کرواسی که در اروپا اسم و رسمی برای خود دارد به پرسپولیس آمد 
و موفق نبود، حالا اما مدیران پرسپولیس از لیگ تایلند بازیکن جذب کرده اند. محمدخانی 
تاکید کرد: این بازیکنان خارجی جای بازیکنان داخلی و استعدادهای  ما را می گیرند. 
به طور حتم اگر روی جوان ها سرمایه گذاری شود و به جای بازیکن خارجی به جوان ها 
میدان بدهند، نتیجه خواهد داد و برای حال حاضر و آینده پرسپولیس هم مفید خواهد 
بود. وی تاکید کرد: بازیکن خارجی که بیش از 30 سال سن دارد، فقط برای پول به ایران 
می آید و کارایی ندارد. آنها اگر بازیکنی مانند مهدی شریفی را به خاطر چنین بازیکنی خط 
زدند، اشتباه بزرگی را مرتکب شدند. حداقل شریفی در سپاهان و تراکتورسازی گل های 
زیادی را به ثمر رسانده بود. این بازیکن تا بخواهد با سایر نفرات هماهنگ شود و با فضا 
هماهنگی پیدا کند، فصل تمام شده و باید باشگاه کلی خسارت بدهد. مهاجم اسبق تیم 
ملی اضافه کرد: در صورت ناکامی این بازیکن چه کسی پاسخگو خواهد بود؟ آنهایی که 
چنین بازیکنانی را به پرسپولیس می آورند آیا در صورت ناکامی هم پاسخگو خواهند بود؟  
محمدخانی ادامه داد: از هنگامی که اتفاقات حاشیه ای در پرسپولیس رخ داده تلفن همه 
مدیران از دسترس خارج شده و به طور حتم در آن مقطع هم دوباره تلفن های مدیران 

خاموش خواهد شد. پیش بینی این موضوع کر سختی نیست.

با اقدامات وزارت ورزش صورت گرفت؛

داورزنی: لیگ برتر فوتبال تا ۲۳ مرداد 
آغاز می شود

معاون وزیر ورزش و جوانان از آغاز مسابقات لیگ برتر فوتبال تا 23 مرداد ماه خبر داد.
محمدرضا داورزنی، معاون وزیر ورزش که در مجمع عمومی و سالانه فدراسیون تیراندازی 
شرکت کرده بود اظهار کرد: با توجه به اقدامات وزارت ورزش، فدراسیون فوتبال قرعه کشی 
مسابقات لیگ برتر را ظرف امروز و فردا اعلام می کند و مسابقات هم نهایتا بیستم تا بیست 
و سوم مرداد آغاز می شود. معاون وزیر ورزش با بیان اینکه ورزشگاه آزادی تهران 99 درصد 
برای برگزاری مسابقات آماده شده است تاکید کرد: ورزشگاه های یادگار امام تبریز، نقش 
جهان و فولاد شهر اصفهان، فولاد اهواز و آبادان هم آماده شده اند. دغدغه ما ورزشگاه های 
قائم شهر و مسجد سلیمان بود که نصب صندلی، تکمیل ورودی ها و رختکن ورزشگاه قائم 
شهر با پیگیری های استاندار به پایان رسیده است. او با بیان اینکه فدراسیون برای برگزاری 
مسابقات، نصب صندلی، فروش الکترونیکی بلیت، نصب دوربین های امنیتی و گیت های 
ورودی را الزام آور کرده است گفت: به جز گیت های ورودی مابقی کارها در این ورزشگاه ها 
انجام شده است. دو استادیوم جم بوشهر و مسجد سلیمان هنوز مشکلشان حل نشده 
که در صورت آماده نشدن، مسابقات آن ها در مرکز استان برگزار خواهد شد. داورزنی 
درباره پرداخت پاداش قهرمانان ورزشی هم گفت: پاداش قهرمان مسابقات آسیایی 
و پاراآسیایی جارکارتا پرداخت شده و پاداش سایر مسابقات جهانی هنوز به آنان داده 
نشده است. پاداش سایر رشته های مسابقات آسیایی و قهرمانی جهان را هم ان شاءالله 
تا پایان سال پرداخت خواهیم کرد. معاون توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای وزیر ورزش و 
جوانان، تکمیل طرح های نیمه تمام و با بیش از 60 درصد پیشرفت را در اولویت دانست و 
گفت: تکمیل سالن های 6000 نفری هم در اولویت تکمیل قرار دارند. این سالن ها مانند 
سالن های 6000 نفری ارومیه و اردبیل می توانند میزبان مسابقات جهانی باشند. همواره 
3 تا 4 هزار طرح نیمه تمام ورزشی در کشور وجود دارد که با توجه به محدودیت ها و بر 
اساس اولویت آن ها را به بهره برداری خواهیم رساند. داورزنی در پاسخ به این سوال که آیا 
تجهیز سالن و مجموعه های ورزشی وظیفه شرکت توسعه و نگهداری اماکن ورزشی است 
گفت: این شرکت به صورت عمومی فقط زیرساخت های ورزشی را فراهم می کند و تجهیز 

آن ها وظیفه فدراسیون ها و هیات های ورزشی است.
 

آشنایی با گزینه جدید آبی ها؛ 

پیشنهاد استقلال به مدافع سابق سمپدوریا 
نشریه ایتالیایی اعلام کرد با نظر آندره آ استراماچونی، باشگاه استقلال با مدافع سابق 

تیم سمپدوریا وارد مذاکره شده است. 
به گزارش ایلنا، پس از اینکه روزپنچشنبه  شایعاتی مبنی بر پیوستن بوکاری درامه 
به استقلال تهران مطرح شد، سایت معتبر ایتالیایی خبر داد که آبی پوشان تهرانی در 
ایتالیا به دنبال جذب یک بازیکن شناخته شده هستند. سایت توتومرکاتووب اعلام کرد 
دانیل پاولویچ، مدافع 31 ساله سوئیسی با پیشنهاد تیم استقلال مواجه شده که هدایت 
آن در دستان آندره آ استراماچونی سرمربی ایتالیایی است. این بازیکن در ایتالیا سابقه 
برتن کردن پیراهن تیم های سمپدوریا و فروزینونه را در کارنامه دارد. او به غیر از استقلال 
چند پیشنهاد دیگر هم دارد. تیم های هلاس ورونا و فروزینونه دیگر تیم هایی هستند که از 
ایتالیا به او پیشنهاد همکاری داده اند.  پاولویچ که در تیم های رده پایه ملی سوئیس بازی 
کرده و از سال 2017 به عضویت تیم ملی فوتبال بوسنی و هرزگوین درآمده است توانایی 
بازی در پست وینگر چپ و هافبک دفاعی را دارد و پست اصلی او دفاع چپ است. او در 
زمستان گذشته به تیم پروجیا ایتالیا ملحق شد و با فرا رسیدن تابستان این تیم را ترک 
کرد. این مدافع فصل گذشته آمار موفقی نداشته و در هیچ یک از بازی های تیم پروجیا 
حضور نداشت. او دچار مصدومیت نبوده اما در لیست بازیکنان قرار نمی گرفت. در تیم 
کروتونه)فصل18-2017( پالوویچ نسبتا بیشتر بازی کرد)11 مسابقه(. در دو فصل پیش 
هم او به دلیل مصدومیت از ناحیه زانو چندین مسابقه در نیم فصل اول را از دست داده بود 
و تنها موفق شد در 10 مسابقه رسمی برای سمپدوریا به میدان برود؛ او پس از پشت سر 
گذاشتن مصدومیت اغلب نیمکت نشین بود. در سه فصل پیش او به دلیل مصدومیت از 
ناحیه لگن و پهلو چند مسابقه را از دست داده بود و اما در 22 بازی رسمی برای فروزینونه 
به میدان رفت. ارزش فعلی پاولوویچ در سایت معتبر ترانسفرمارکت 200 هزار یورو است. 

او با قراردادی 400 هزار یورویی به تیم پورجیا ملحق شده بود.

رابطه ایرج عرب و هواداران پرسپولیس چطور سرد شد؟

مروری بر سخت ترین روزهای زندگی آقای مدیرعامل!
این روزها بدون شک سخت ترین روزهای زندگی مدیرعامل 
پرسپولیس است. کسی که همچنان با هواداران رابطه چندان 
خوبی ندارد و به تازگی در جریان دیدار جام شهدا مقابل سایپا 

فریادهای اعتراضی تماشاگران به گوشش رسیده. 
پرطرفدار  و  دولتی  باشگاه  دو  مدیران  انتخاب  پروسه 
فوتبال ایران طی سال های اخیر تبدیل به یکی از بزرگ ترین 
میز  پشت  مدیرعامل  یک  اینکه  شده.  فوتبالی  چالش های 
ریاست خودش در باشگاه های استقلال و پرسپولیس بنشیند و 
با اقبال عمومی از سوی هواداران روبرو شود، اتفاق بزرگی است 
که تا به امروز برای تعداد کمی از مدیران سرخابی های پایتخت 
رخ داده. این روزها مسئولان باشگاه پرسپولیس و در راس آنها 
ایرج عرب بار دیگر با این چالش تکراری روبرو شدند. عرب به 
عنوان مدیرعامل پرسپولیس بعد از رفتن برانکو ایوانکوویچ مورد 
حمله های زیادی از سوی هواداران قرار گرفت. این روند تا جایی 
ادامه پیدا کرد که حتی برخی از بازیکنان تیم هم علیه آقای 
مدیر زاویه گرفتند. از بازیکنانی که در لیست مازاد قرار گرفتند 
و بابت رفتار غیرحرفه ای از عرب گله داشتند تا بازیکنانی که 
هنوز هم در تیم هستند و به حمایت از هم تیمی های سابق شان 

اقدام کردند.
ایرج عرب و همکارانش طی چند وقت گذشته سخت ترین 
روزهای کاری خود را پشت سر گذاشتند. رفتن برانکو، تمدید 
و مذاکره  پیشنهاد خارجی داشتند  بازیکنانی که  با  قرارداد 
برای حضور یک مربی خوب خارجی تصمیمات مهمی بودند 
که عرب در راس اعضای هیئت مدیره باید آنها را رسما اعلام 
می کرد. مدیرعامل پرسپولیس در تمام این مدت با خونسردی 

خاص خودش کار را پیش برد و به نوعی هرطور که در ذهن 
خودش زمینه چینی کرده بود، هواداران را با تصمیمات مهم 
باشگاه روبرو کرد. عرب در طی این چند وقت شیوه ای در نظر 
گرفته بود و در راستای آن شیوه هیچوقت با هواداران پرسپولیس 
وارد چالش نشد. هرچند هواداران بابت اتفاقاتی که رخ می داد 
به  را  بارها صدای خودشان  را مقصر می دانستند و حتی  او 
موبایل شخصی عرب که شماره آن پخش شده بود، رساندند!  

اگرچه سرمربی خارجی پرسپولیس کمی زودتر از چیزی که 
بدبین ترین هواداران تیم فکر می کردند از سوی مدیران باشگاه 
انتخاب شد و کار خود را شروع کرد اما باز هم آتش خشم عده 
زیادی از هواداران فروکش نکرد. امضای قرارداد با بازیکنانی 
که در زمان مدیریت قبلی تیم را در شرایط بدی تنها گذاشتند 
نسبت  به  هواداران  بین  که  ستاره هایی  با  همکاری  قطع  و 
خریدهای جدید محبوب تر بودند شاید یکی از دلایل چنین 

اتفاقی باشد. البته که هنوز هم درصد قابل توجهی از هواداران 
پرسپولیس توانایی دیدن نیمه پر لیوان را دارند و از نگه داشتن 
ستاره هایی مثل علیپور، بیرانوند، نوراللهی و محمد انصاری به 

عنوان یک دستاورد یاد می کنند.
کاری  روزهای  سخت ترین  در  گفت  می توان  شک  بدون 
مدیریت  میز  پشت  نشستن  با  که  ایرج عرب  نام  به  مدیری 
شد،  شناخته  هواداران  نزد  ایران  اخیر  فصل  سه  قهرمان 
اختلافاتی که چند بازیکن بعد از جدایی با او داشتند تاثیر 
زیادی در افزایش نارضایتی هواداران داشت. سروش رفیعی و 
شایان مصلح دو بازیکن فصل پیش پرسپولیس بودند که بعد از 
قرار گرفتن در لیست مازاد با چالش های زیادی برای برگزاری 
یک ملاقات ساده روبرو شدند. رفیعی و مصلح بارها در رسانه ها 
از بدقولی عرب در برگزاری جلسات برای تعیین تکلیف آنها 
صحبت کردند و این باعث شد نگاه ها دوباره بار منفی زیادی 
به خود بگیرند. در هر حال پرسپولیس لیگ نوزدهم با سرمربی 
جدید خود آماده حضور در رقابت ها شده. عبور از بحران رفتن 
برانکویی که سه فصل متوالی تیم را قهرمان ایران کرد و یک 
بار تا فینال آسیا پیش برد بدون شک سخت ترین پروژه کاری 
ایرج عرب در طول دوران زندگی خودش بوده. او که ماه هاست 
با هواداران پرسپولیس زندگی می کند و بیشتر از شیرینی، 
تلخی های شغلی که دارد را تجربه کرده. تیم تحت مدیریت 
عرب در حال حاضر یکی از تیم های لیگ است که به نسبت 
حریفان از برنامه های خود عقب نیست و به سمت شروع لیگ 
پیش می رود اما باز هم این رابطه سرد طرفین هنوز که هنوز 

است تغییری به خود ندیده.

جیانگسو  پیشنهاد  شدن  منتفی  با 
برای جذب گرت بیل این بازیکن باید از 
بین دو گزینه ای که پیش رو دارد یکی را 
انتخاب کند، کاهش دستمزد و رفتن به 

انگلیس یا یافتن تیم چینی جدید.
فوتبال  تیم  به  نیست  قرار  بیل  گرت 
چینی جیانگسو سانینگ ملحق شود، 
نخواهد  اتفاق  این  فصل  این  حداقل 
افتاد و دلیلش هم این است که باشگاه 
چینی تمرکزش را روی ایوان سانتینی گذاشته است. پیوستن این بازیکن کروات 
به جیانگسو در را به روی بیل بست و از آنجایی که تیم چینی کامل شده، بیل باید 
گزینه های دیگرش را بررسی کند. به نظر دو گزینه برای بیل وجود دارد، اولین راه این 
است که باشگاهی دیگر در چین پیدا کند که حاضر شود ترانسفر فی و دستمزد بالای 
او را پرداخت کند و جاناتان بارنت، مدیر برنامه  های او توان این کار را دارد. دومین راه 
هم این است که مدیر برنامه های او به تیم های لیگ برتری که قبلا برای داشتن او اقدام 
کرده بودند چراغ سبز نشان داده و سعی کند با آن ها مذاکره کند. پیش از این موضوع 
علاقه تاتنهام و منچستریونایتد به این بازیکن مطرح شده بود، تنها مشکل تاتنهام 
پرداخت دستمزد سنگین این بازیکن خواهد بود و به محض این که راهی برای این 
مشکل پیدا کند انتقال عملی خواهد شد، مخصوصا که خود بیل هم بی میل به بازی 
در تیم سابقش نیست. دومین تیم انگلیسی یونایتد است که با توجه به علاقه رئال به 

جذب پوگبا، شانس بیل برای رفتن به آن تیم زیاد است.

یووه و یونایتد بر سر تعویض دیبالا 
و لوکاکو به توافق رسیدند، اما بازیکن 
ازای  در  نیست  حاضر  آرژانتینی 
دستمزد پیشنهادی یونایتد به این تیم 

برود.
نقل و انتقالات تابستانی به مرحله 
اروپایی  تیم های  و  رسیده  حساسی 
به  از  قبل  تا  می کنند  را  سعی شان 
پایان رسیدن زمان و آغاز فصل جدید 

بازیکنان مورد نظرشان را جذب کنند. یکی از ترانسفرهای احتمالی جدایی پائولو 
دیبالا از یوونتوس است و در روزهای اخیر مدام این بازیکن به تیم هایی توسط 
مطبوعات نسبت داده شده است. مشتری این بازیکن منچستریونایتد است که 

سعی دارد او را با روملو لوکاکو تعویض کند.
طبق ادعای گاتزتادلو اسپرت یونایتد 83.5 میلیون یورو برای لوکاکو می خواهد 
و یوونتوس هم اعلام کرده رقم درخواستی شان برای دیبالا همین مقدار است. به 

همین دلیل احتمال می رود جابه جایی این دو بازیکن صورت گیرد.
گفته می شود تیم ایتالیایی مشکلی با این ترانسفر ندارد، اما خود دیبالا نظر 
دیگری دارد. بازیکن آرژانتینی حاضر نیست در ازای دستمزد کمتر از سالی 9 
میلیون یورو ایتالیا را ترک کند. این درخواست او باعث شده تا یونایتد زمانی را 
برای بررسی شرایط بخواهد و البته تحلیل این است که تیم انگلیسی به سختی 

حاضر به پرداخت چنین رقمی شود.

دلیل  به  ژرمن  سن  پاری  برزیلی  مهاجم 
حضور نداشتن در بین بهترین های فیفا و نیز 
عدم رفتار مناسب با ضرر 5 میلیون یورویی 

روبرو شد.
 نیمار مهاجم برزیلی پاری سن ژرمن با ضرر 
5 میلیون یورویی روبرو شد. باشگاه پاری سن 
ژرمن قرار بود 3 میلیون یورو به این بازیکن در 
بازیکنان  بهترین  فهرست  در  حضور  صورت 
از  ولی  دهد  پاداش   THE BEST جهان 

آنجایی که نام این بازیکن در این فهرست قرار نگرفت،  این جایزه نیز به او نرسید. همچنین 
او به دلیل تاخیر در حضور در تمرینات این تیم فرانسوی، دو میلیون یورو نیز جریمه شد تا 

در مجموع نیمار که این روزها در شرایط خوبی قرار ندارد، 5 میلیون یورو ضرر کند. 
نیمار در تابستان 2017 تصمیم گرفت که از بارسلونا جدا شود تا پیراهن پاری سن ژرمن 
را بر تن کند. این ستاره برزیلی در دو فصل حضورش در پاری سن ژرمن نتوانسته انتظارات 
را برآورده کند و از یک طرف آسیب دیدگی های زیاد و از طرف دیگر هم حاشیه سازی در 
بیرون از مستطیل سبز باعث شده انتقادها از او زیاد شود. نیمار به جدایی از پاری سن 
ژرمن فکر می کند و دوست دارد به بارسلونا برگردد اما تیم پاریسی به راحتی دست بردار 

این ستاره خود نیست.
او فصل قبل در 28 دیدار برای تیمش موفق شد 23 گل به ثمر برساند و 13 پاس گل نیز 
ثبت کرد ولی به دلیل مصدومیت نتوانست در لیگ قهرمانان این تیم را در مراحل حذفی 

همراهی کند و کوپا امه ریکا را نیز از دست داد.

ضرر ۵ میلیون یورویی برای نیمار»دیبالا« به یونایتد نخواهد رفت»بیل« در دوراهی چین - انگلیس

سرپرست تیم فوتبال استقلال گفت:من چیزی در مورد اینکه قرار است چند بازیکن دیگر 
توسط استراماچونی کنار گذاشته شوند نشنیده ام اما فوتبال حرفه ای است و این مربی است 

که باید در مورد بازیکنانش نظر نهایی را بدهد. 
 جواد زرینچه در خصوص دیدار تدارکاتی آبی پوشان مقابل ماشین سازی تبریز که منجر به 
برتری استقلال شد، گفت: بازی خوبی صورت گرفت و در این بین بازیکنان هم تلاش زیادی 
کردند و خیلی امیدوار هستیم که آنها به هماهنگی برسند. این 4 گلی که در بازی دوستانه 
زده شد، نباید باعث ایجاد غرور شود و خود کادر فنی و بازیکنان هم این موضوع را می دانند. 
اگرچه مسابقه یک دیدار لیگ برتری تلقی می شد، ولی ما دلخوش به این نتایج نیستیم و 

سعی می کنیم در ادامه تیم خوبی را روانه مسابقات کنیم.
وی در خصوص برنامه آبی پوشان تا شروع لیگ گفت: ما قطعا به دنبال بازی تدارکاتی 
هستیم و احتمالا آخر هفته یک دیدار دیگر برگزار می کنیم، البته منتظر هستیم تا ببینیم 
قرعه کشی لیگ برتر به چه صورت است و می خواهیم بدانیم در هفته های ابتدایی چه 
قرعه ای نصیب ما می شود و اگر بازی تدارکاتی در نظر گرفتیم با تیم هایی نباشد که در 

هفته های اول به مصافشان می رویم.
سرپرست تیم فوتبال استقلال با اشاره به این موضوع که در بازی روز گذشته تماشاگران 
مسابقه دو تیم استقلال و ماشین سازی را از نزدیک تماشا کردند گفت:  زمانی که به محل 
تمرین استقلال مراجعه می کنم، واقعا به یاد بچگی های خودم می افتم. این روزها وقتی 
به محل تمرینات می روم می بینم که تماشاگران یک ساعت زیر آفتاب منتظر مانده اند که 
اجازه بدهیم آنها به محل تمرین بیایند. نیمی از آنها هم از شهرستان ها به تهران آمده اند. 
در مجموعه نفت هم تعداد زیادی از کودکان به مدرسه فوتبال می آیند حضور دارند و ما هم 
سعی کرده ایم هر وقت تماشاگر آمده با وجود محدودیت ها از آنها پذیرا باشیم. دوست نداریم 
اصلا جلوی ورود تماشاگران را بگیریم، ولی انتظامات ورزشگاه نفت واقعا محدود است و ما 

هم سعی می کنیم با آنها همکاری کنیم.
برتر  لیگ  قوانین  دلیل  به  سنگالی  مدافع  حضور  شدن  منتفی  خصوص  در  زرینچه 
ایران افزود: من اطلاعاتی از این بازیکن نداشتم ولی طی هفته  آتی درخواست هایی که 

استراماچونی داشته مورد بررسی قرار می گیرد.
وی با اشاره به حضور یک دروازه بان در تمرینات استقلال گفت: روز گذشته هم یک گلر به 
محل تمرین تیم استقلال آمد و 20 دقیقه ای هم برای ما بازی کرد. در هر صورت قرار است 

غلامپور نظر نهایی را روی این بازیکن بدهد و باشگاه هم تصمیم لازم را اتخاذ کند.
کنار گذاشتن چند  پیرامون  استقلال در خصوص شایعاتی که  فوتبال  تیم  سرپرست 
بازیکن دیگر توسط استراماچونی در هفته آینده مطرح شده است، گفت: من چنین چیزی 
نشنیدم. البته فوتبال حرفه ای است و به هر حال مربی هم نظر نهایی را در مورد بازیکنانش 
می دهد. قرار بر این شده که رضا آذری و زکریا مرادی از شنبه به تمرینات ما برگردند. این 
نفرات سرمایه های استقلال هستند و بحث هم این بوده که آیا بازی به آنها می رسد یا خیر. 
باشگاه هم می خواهد سرمایه سوزی نکند و خود این بازیکنان هم علاقه دارند که در استقلال 

باشند و نظر سرمربی را عوض کنند.
با شماره 10 به قائدی انگیزه دادیم 

زرینچه در خصوص انتقاداتی که به مهدی قائدی بابت انتخاب پیراهن شماره 10 این 
تیم وارد شده است، گفت: ما این کار را کردیم که برای قائدی ارزش قائل باشیم. مطمئنا 
با جدیت و تلاشی که خود مهدی نشان می دهد، امسال می تواند خودش را ثابت کند. این 
بچه )قائدی( پر از انگیزه است. ما هم کاری کردیم که او به حقش برسد. قائدی در این یکی 
دو سال به آن چیزی که استحقاقش را داشته نرسیده و خوشبختانه مسائل و مشکلاتش حل 
شده و پوشیدن پیراهن شماره 10 هم می تواند برای او انگیزه باشد و هم اینکه خودش به 

دنبال فرصت می گردد.

وی در پایان در خصوص اینکه شماره 10 استقلال بر تن بازیکنان بزرگی بوده و آیا قائدی 
می تواند با این پیراهن احساس مسئولیت بیشتری کند، گفت: بزرگانی که شما گفتید با 
پیراهن استقلال بزرگ شده اند و ما هم حمایت می کنیم مهدی قائدی به آنچه که لیاقتش 

را دارد برسد.

جواد زرینچه:
کنارگذاشتن چند بازیکن دیگر از استقلال شایعه است
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مذاکره برای انتخاب بدون قرعه کشی صندلی سبز مجلس

تلاش پایداری ها برای محو نشدن در مجلس

»همسایه ات را نمی توانی انتخاب کنی«؛ این اصل گویا در همه جا حاکم است، 

حتی در »خانه ملت«.گاهی هم بخت یار می شود و همسایگان همانی هستند که می 
خواهی، مانند آنچه این روزها پایداری های مجلس تجربه می کنند و همنشین هم در 
ردیف های جلویی صحن مجلس شده اند.فائزه عباسی: از روزهای اوج شان خیلی فاصله 
گرفته اند؛ نه دیگر از آن برو بیای »فراکسیون انقلاب اسلامی« در مجلس هشتم که اولین 
خاستگاه شان بود خبری هست و نه دیگر آن روزهای خوش مجلس نهم برایشان تکرار 
می شود. سال ۹۴ همان زمانی بود که از آن جمعیت پرتعدادشان تنها نزدیک به ۲۰ الی 
۲۵ نفر توانستند اقبال حضور در مجلس دهم را پیدا کنند تا روزگار انزوا  به سراغ »جبهه 
پایداری« هم برود. در اقلیت بودنشان حتی آنقدر به چشم آمد که تعدادی  از اعضای این 
تشکل دیگر حاضر نشدند اسمشان با »جبهه پایداری« گره بخورد و از در انکار درآمدند. 
همین انکار کردن ها باعث شد تا در کنار نمایندگان »جبهه پایداری« اصطلاح نمایندگان 
»نزدیک به جبهه پایداری« هم خلق شود. اما با وجود خط مرزی که کشیده شد اما رفتار 

این دو طیف چندان متفاوت از  هم نیست.
* تلاش پایداری ها برای محو نشدن در پارلمان

هرچقدر در مجلس نهم ایام به کام پایداری ها بود در مجلس دهم با کم  شدن 
تعدادشان، ظهور و بروزشان هم کم شد. دیگر از آن جولان دادن ها در صحن و لابی 
پارلمان خبری نبود، نه آنکه اصلا خبری نباشد بلکه از شدت و حدتش کاسته شد. در 
روزهای اول مجلس دهم که جای خالی  رهبران و سرلیست هایشان یعنی »مرتضی 
آقاتهرانی« و » روح الله حسینیان« و ...  برای پایداری ها محسوس شده بود تمام تلاش شان 
را به کار بستند تا مانع از سیر نزولی این جبهه بشوند اما چندان فایده ای نداشت. یکی از 
آن نمایندگانی که در این راستا تلاش بی وقفه ای داشت »کریمی قدوسی« بود که البته 
امروز می گوید دیگر  عضو این جبهه نیست و در دسته همان »نزدیک به پایداری« تعریف 
می شود.چند ماه به انتخابات اسفند ماه اما دوباره این طیف از نمایندگان فعال شده اند و 
یک سر جنجال های درون صحن به این طیف ختم می شود اما هنوز دامنه این فعالیت ها 
نه تنها با دوران اوج شان در مجلس نهم که با روزهای آغازین مجلس دهم هم فاصله دارد.

* تجمع یاران پایداریچی در ردیف اول
هر شش  ماه یک بار نمایندگان به قید قرعه بر روی یکی از صندلی های سبز بهارستان 
جای  می گیرند و اینکه چه کسی در کنارشان بنشیند بستگی به بخت و اقبال دارد. حال 
در شش ماهه اول سال ۹۸ گویا بخت و اقبال با پایداری ها یار بوده و انها را در دو ردیف 
اول از گوشه سمت چپ صحن جمع کرده است موضوعی که خودشان آن را نشانه 
شانس شان می دانند.محمدجواد ابطحی نماینده خمینی شهر و عضو جبهه پایداری که 
صندلی شماره ۱۳ به نامش ثبت شده است درباره حال و هوای این نزدیکی و هم نشینی 
در این دو ردیف صندلی گفت: این همنشینی برای ما بی تاثیر نیست و ما توانستیم 
تبادل نظر خوبی داشته باشیم.او ادامه می دهد: اینکه من بتوانم درباره موضوعات مختلف 
با همفکران خودم در صندلی کناری مشورت کنم کار را برایم خیلی آسان تر می کند تا 
برای هر موضوعی مجبور شوم از یک گوشه صحن به گوشه دیگری بروم.ابطحی شعری 
هم در وصف این همنشینی خواند و گفت: »جان گرگان و سگان از هم جداست/ متحد 
جان شیران خداست« او با بیان اینکه این همنشینی عمدی نبوده است و به قید قرعه 
رخ داده گفت: خوشبختانه در این شش ماه صندلی ما کنار هم قرار گرفته  است و این 
مایه خوشبختی ماست.ابطحی می گوید کنار من آقای آزادی خواه و آقای حاجی )نماینده 
شاهین شهر( می نشیینند و چند صندلی آن طرف تر آقای ذالنور و آقای فولادگر هستند. 
پشت سر من هم آقای زاهدی و ... می نشینند که الحمدالله دیدگاه هایمان خیلی نزدیک 

به هم است و در بیانیه دادن ها، موافقت مخالفت  کردن ها و ... خیلی موثر است.
* حال و هوای همسایه های هم فراکسیونی

احد آزادی خواه نماینده ملایر و عضو فراکسیون اصولگرایان ساکن صندلی شماره 
۱۴ است که درباره این همنشینی گفت: صندلی ها که هر چندماه یک بار تغییر می کند 
و اینکه همسایه ات چه کسی باشد به شانس بستگی دارد. در این چندسال مجلس دهم 
همسایه های مختلفی داشتم و از هم طیف تا جریان مخالف در کنارم نشسته اند که البته 
همین تغییرات علاوه بر تنوع باعث می شود چیزهای زیادی یاد بگیریم.او با گفتن این 
موضوع که ترجیح می دهد همسایه هایش از هم فراکسیونی هایش باشد چون راحت تر 
می تواند تبادل نظر کند گفت: در مورد دو ردیف اول صحن که چندماهی است در 
آنجا ساکن شده ایم  باید بگویم خوشبختانه این اتفاق رخ داده است و من این فرصت را 
دارم که از نظر مشورتی آنها استفاده کنم.آزادی خواه این را هم می گوید که من از نظر 
مخالفان خود هم استفاده می کنم؛ او به صندلی سمت چپش که اردشیر نوریان از لیست 
امید بر آن می نشیند اشاره می کند و می گوید از طیف مقابل هم در این ردیف هستند 
اما ترجیحم این است که در کنا هم جناحی های خودم بنشینم.او درباره مشورت دادن 
و مشورت گرفتن ها هم گفت: چون آقای ابطحی صندلی کناری من می نشیند خیلی 
مواقع با او صحبت و مشورت می کنم اما بیشتر مواقع به دیگران مشورت می دهم مثلا 
خیلی از مواقع شده است که متن نطق همکاران را تهیه می کنم یا پیشنهاد سر فصل 
به آنها می دهم. به هر حال تبادل اطلاعات صورت می گیرد.آزادی خواه گفت: در طول 
این چند سال و تغییر صندلی در این دوره من بیشترین همسایگان اصولگرا را دارم و 
این موضوع بر روحیه آدم  تاثیر می گذارد و در رای دادن ها و موافقت، مخالفت کردن ها 

خیلی تاثیر می گذارد.

* مذاکره برای هم نشینی در صحن
علیرضا سلیمی نماینده مردم محلات از همان دست نمایندگان دو آتشه فراکسیون 
اصولگرایان ولایی محسوب می شود. او به خبرآنلاین می گوید برایش مهم نیست 
همسایه اش چه کسی است او معتقد است در مجلس که اسم آن هم شورا یعنی محل 
مشورت است فرقی نمی کند چه طیفی باشید باید با هم کاری کارها را به پیش ببرید.

سلیمی گفت: من شخصا در هر موضوعی ممکن است با نمایندگان مختلف مشورت کنم 
و خیلی موارد شده است که با امیدی ها مشورت کرده ام و یا آنها به سراغ من آمده اند.

او گفت: من نظر خود را دارم درست است که در موضوعات سیاسی عضو فراکسیون 
اصولگرایی هستم اما اینگونه نیست که تمام و کمال تابع نظرآنها باشم.سلیمی این را هم 
گفت: صندلی ها با انتخاب نمایندگان مشخص نمی شود و آنها دخل و تصرفی ندارند البته 
می توانند صحبت کنند تا کنار هم باشند مثلا آقای قاضی پور و آقای محجوب که کنار 
هم می نشینند حاصل توافق با نمایندگان است یا آقای علیجانی که صندلی کنار عارف 
می نشیند حاصل همین توافقات است.او ادامه داد: نمایندگان نظرات خودشان را دارند و 
شاید از نظرات دیگران استفاده کنند اما این طور نیست که خیلی سیاسی عمل کنند و 

تصمیم بگیرند.

نکتـه

بامداد پنج شنبه مقامات آمریکایی که از حدود یک ماه پیش 
گفته بودند، قصد دارند محمدجواد ظریف را تحریم کنند، اعلام 
کردند که وزارت خزانه داری آمریکا، وزیر امور خارجه ایران را تحریم 
کرده است، هر چند همان یک ماه قبل برخی از رسانه های غربی 
گزارش دادند که آمریکا احتمالا به خاطر عواقب این موضوع در 
تصمیم خود تجدیدنظر خواهد کرد، ولی این اتفاق نیافتاد، و ظریف 

از سوی آمریکا تحریم شد.
تحریم محمد جواد ظریف از سوی آمریکا مانند دیگر اقدامات 
ماه های اخیر این کشور علیه ایران در تحریم سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی و سپس حضرت آیت الله خامنه ای موجی از واکنش ها در 
سطح داخلی و بین المللی را به همراه داشت که ایمان به مرور آن 

بدین شرح پرداخت :
رییس جمهور :

کاخ سفید از توانایی های دیپلماتیک ظریف ترس دارد 
حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی رییس جمهور ایران 
نیز که برای افتتاح چند پروژه به استان آذربایجان شرقی سفر کرده 
بود، پیش از ظهر پنجشنبه در مراسم افتتاح بخش گاز نیروگاه 
سیکل ترکیبی هریس به تحریم وزیر کابینه خود از سوی آمریکا 
واکنش نشان داد و گفت: دشمنان ملت ایران که در یکسال و چند 
ماه گذشته ادعا می کردند قادرند نظام جمهوری اسلامی ایران را 
سرنگون کنند، امروز به واسطه ایستادگی ملت ایران و قرار گرفتن 
کشورمان در مسیر پیشرفت و توسعه، به اقدامات کودکانه ای مانند 

تحریم وزیر امور خارجه کشورمان متوسل شدند.
البته روحانی در حسن روحانی واکنشی دیگر در قالب در پیامی 
توییتری نوشت: تحریم محمدجواد ظریف وزیر امور خارجه نشانگر 
این است که کاخ سفید از توانایی های دیپلماتیک ظریف ترس دارد. 
اگر واقعا مایل به مذاکره هستند، چه کسی جز وزیر امور خارجه 
می تواند با آن ها مذاکره کند؟ ظریف مسئول دیپلماسی جمهوری 

اسلامی است و از طرف کل کشور صحبت و مذاکره می کند.
اسحاق جهانگیری :

تحریم ظریف دلیلی  بر ریاکاری و دروغگویی 
در باب دعوت به مذاکره است 

اسحاق جهانگیری معاون اول رییس جمهور نیز مانند دیگر 
مقامات ایرانی به تحریم ظریف در قالب پیامی توییتری واکنش 
نشان داد و نوشت : »تحریم وزیر امور خارجه ایران از سوظن دولت 
ترامپ نشانه جدیدی از بی منطقی، درماندگی و ماجراجویی یک 
قدرت زورگوست. دکترظریف نماد و نماینده توانای دیپلماسی 
مقبول و قانونمند ایرانی است. حتی دشمنان عاقلِ ظریف بر دانش، 
مهارت و توانمندی کم نظیرش در گفتگو وخلق فرصتهای پرهیز از 
منازعه و جنگ واقف اند. تحریم ظریف دلیل دیگری بر ریاکاری و 

دروغگویی در باب دعوت به مذاکره است.«
سید حسن خمینی در تماس تلفنی با ظریف:

 مردم به شما اعتماد دارند
 یادگار امام خمینی )ره( در تماس تلفنی با »محمدجواد ظریف« 
ضمن محکومیت اقدام اخیر آمریکا تاکید کرد: مردم به شما اعتماد 
دارند و باوجود ادعاهای بی اساس آمریکایی ها، همگان می دانند که 
شما مسئول اصلی سیاست خارجی ایران هستید و تاکنون نیز آن 
را به خوبی پیش برده اید. حجت الاسلام و المسلمین »سید حسن 
خمینی« در این تماس تلفنی که شب شامگاه پنج شنبه انجام شد 
با محکوم کردن اقدام  وزارت خزانه داری آمریکا در تحریم وزیر امور 
خارجه ایران اظهارداشت: دود این اقدام به چشم خود آنها خواهد 
رفت.وی خطاب به ظریف اظهار داشت: مردم به شما اعتماد دارند 
و باوجود ادعاهای بی اساس دولتمردان امریکا، همگان می دانند که 
شما مسئول اصلی سیاست خارجی ایران هستید و تاکنون نیز آن 
را به خوبی پیش برده اید.به گزارش پایگاه اطلاع رسانی جماران، 
یادگار امام راحل، بالاترین شاهد این حُسن عملکرد را رضایت مردم 

و محبوبیت ظریف در میان مردم دانست.
* پُرنشاط به کار خویش ادامه می دهم

در ادامه این تماس تلفنی، ظریف رئیس دستگاه دیپلماسی 
ضمن تشکر از حمایت های مردم تصریح کرد: پُرنشاط به کار 

خویش ادامه خواهم داد.
وی افزود: بزرگ ترین دلیل بی اثر بودن اقدام اخیر آمریکا، اعتماد 

عمومی مردم به دستگاه سیاست خارجی است.
آیت الله سید احمد خاتمی:

 تحریم ظریف گویای استیصال آمریکا است 
 عضو هیات رییسه مجلس خبرگان رهبری در واکنش به تحریم 
محمد جواد ظریف گفت: تحریم های آمریکا نشان می دهد که 
آنها در عرصه شکست محض هستند. از زمانی که ترامپ عهدش 

را شکست در عرصه سقوط به دره بداخلاقی و بی حثیتی افتاد.  
آیت الله سید احمد خاتمی با تاکید بر این که  تحریم تاکنون 
جواب نداده و به یاری خداوند جواب نخواهد داد گفت: آنچه در این 
عرصه بسیار شگفت آور است تحریم های صد در صد بی اساسی 

مانند تحریم  مقام معظم رهبری است که دنیا به آن می خندد.
عضو هیات رییسه مجلس خبرگان رهبری افزود: دنیا به تحریم 
رهبر معظم انقلاب نگاه سخریه می کند چرا که رهبران مذهبی 
در کل دنیا تحریم شدنی نیستند.وی با اشاره به آخرین تحریم  
آمریکاکه تحریم وزیر خارجه یک کشور است، ادامه داد: در متن 
این تحریم تناقضی آشکار نهفته است چرا که از طرفی دولتمردان 
و دولت زنان آمریکا از دیپلماسی سخن می گویند و از طرف دیگر 

تابلوی دیپلماسی یک کشور را تحریم می کنند.
آیت الله خاتمی با تاکید بر این که این تناقض ها گویای 
استیصال آمریکا در رابطه با ایران است گفت: گویای این حقیقت 
است که نسخه شفا بخش ما فقط مقاومت است و بس، و به یاری 
خداوند ملت ایران در این عرصه پیروزند، صبر و ظفر هر دو دوستان 

قدیمند و بر اثر صبر نوبت ظفرآید.
محمد جواد ظریف :

گفت وگو و صلح خواهی تهدیدی
 برای موجودیت »تیم بی« است 

خود محمد جواد ظریف نیز در همان ساعات اولیه به خبر تحریم 
شدنش از سوی آمریکا آن هم  در دوران مسئولیت، واکنشی در 
قالب یادداشت در توییتر داشت و نوشت :» ما می دانیم گفت وگو و 
صلح خواهی تهدیدی برای موجودیت »تیم بی« است؛ و از آنجا که 

دلیل تحریم من را سخنانم عنوان کرده اند، آیا مردم آمریکا به مجوز 
اوفک برای خواندن نوشته های من و یا گوش دادن به مصاحبه هایم 

نیاز دارند؟!«
تخت روانچی:

 تحریم ها نمی توانند زبان گویای ظریف را خاموش کنند
 نماینده دائم جمهوری اسلامی ایران در سازمان ملل متحد 
تحریم وزیر امور خارجه را نشانه ای از عدم صداقت آمریکایی ها 
برای مذاکره با ایران دانست و گفت تحریم ها نمی توانند زبان گویا و 

مستدل ظریف را خاموش کنند. 
مجید تخت روانچی افزود: تحریم رئیس دستگاه و فرمانده 
دیپلماسی ایران مهمترین دلیل بر عدم صداقت مقامات آمریکایی 
برای مذاکره با ایران است.نماینده دائم جمهوری اسلامی ایران در 
سازمان ملل متحد درباره تاثیر تحریم های جدید بر فعالیت های 
وزیر امور خارجه اظهار کرد: همانگونه که محدودیت های دو هفته 
قبل علیه دکتر ظریف تاثیری بر فعالیت های روشنگرانه ایشان در 
سفر به نیویورک نگذاشت، تحریم های اخیر نیز نخواهد توانست 
فعالیت های ایشان را تحت تاثیر قرار دهد و زبان گویا، منطقی و 
مستدل ایشان را خاموش کند .تخت روانچی با اشاره به درخواست 
های متعدد رسانه های اصلی خارجی برای مصاحبه با ظریف از 
طریق وسایل ارتباط راه دور یا با سفر به ایران یا در کشورهای ثالث 
طی دیروز و امروز، اظهار کرد:  این درخواست ها نشان می دهد 

دولت آمریکا باز هم به بیراهه رفته است.
سخنگوی وزارت خارجه ایران :

آمریکایی ها از هنر مذاکراتی دکترظریف
 به شدت واهمه دارند 

عباس موسوی سخنگوی وزارت خارجه ایران از اولین مقامات 
رسمی کشورمان بود که به خبر تحریم ظریف واکنش نشان داد و 
در صفحه توییتر خود نوشت :» اوج  تناقض و حماقت رهبران آمریکا 
آنجاست که بارها دکتر ظریف را در سیاست ایران کاره ای نمی 
دانند اما با نابخردی محض دست به تحریم او می زنند آمریکایی 
ها از منطق دکتر ظریف و هنر مذاکراتی او به شدت واهمه دارند.«

آشنا: 
در ایران، ظریف پشتیبان سلیمانی 

و سلیمانی پشتیبان ظریف است
 حسام الدین آشنا مشاور رییس جمهور ایران نیز در واکنش 
به تحریم  وزیر امور خارجه کشورمان به نوعی گروه ب را رد این 
تصمیم تامل برانگیز آمریکا موثر دانست و در توییتر نوشت: »اگر 
خواستار مصالحه اید با دکتر ظریف طرف هستید؛ سردار سلیمانی 
هم پشتیبان اوست.  اگر خواستار مبارزه اید با سردار سلیمانی طرف 
هستید؛ ظریف هم پشتیبان اوست.  می دانید چرا؟  چون ملت ایران 
فقط یک رهبر، یک رئیس جمهور و یک ستاد کل نیروهای مسلح 

دارد.  در ایران از تیم ب خبری نیست.  خیالتان راحت«
رییس دفتر رییس جمهور :

تحریم ظریف جز رسوایی عاید آمریکایی ها نمی کند
محمود واعظی رییس دفتر رییس جمهور نیز در صفحه 
شخصی خود در توییتر با معمار دیپلماسی خواندن ظریف نوشت: 
»تحریم ظریف جز رسوایی عاید آمریکایی ها نمی کند. ظریف معمار 
دیپلماسی، صدای رسای حقانیت ایرانیان و نماد استقبال افکار 
عمومی دنیا از منطق ایرانی است.  منطق با تحریم از کار نمی افتد؛ 

بلکه کاراتر و موجب عزت و اقتدار بیشتر او می شود. «
سخنگوی شورای نگهبان :

تحریم ظریف یعنی سقوط مجسمه آزادی
عباسعلی کدخدایی سخنگوی شورای نگهبان نیز در قالب پیام 
در توییتر تحریم ظریف را سند دروغ بودن ادعای ترامپ برای 
مذاکره با ایران خواند و نوشت : » آمریکا نه تنها از موشک که از سخن 
گفتن ایران نیز هراس دارد. تحریم وزیر امور خارجه ایران یعنی 
دروغ بودن همه گفته های دونالد ترامپ و دیگر سران رژیم او برای 
تمایل به گفتگو و مذاکره. تحریم محمد جواد ظریف یعنی کذب 
بودن آزادی بیان مورد ادعای آمریکا. تحریم ظریف یعنی سقوط 
مجسمه آزادی.«حسین امیرعبداللهیان نیز که زمانی از معاونین 
وزیر امور خارجه بود نیز در واکنش به تحریم رییس پیشین خود 
در صفحه شخصی اش در توییتر نوشت:»تحریم دکتر ظریف وزیر 
خارجه جمهوری اسلامی ایران دلیل روشنی بر رفتار غیرمعقول 
و غیرمتمدنانه سیاستمداران آمریکاست. ترامپ نه قادر به جنگ 
است و نه توانسته از مسیر تهدید ایران را وادار به مذاکره کند. تیم 
ترامپ به شدت دچار سرگیجه سیاسی شده اند و بی تردید انتهای 

این سرگیجه سقوط است.«
پس از سخنگوی وزارت امورخارجه حسین قریبی، دستیار وزیر 
امور خارجه ایران  دویمن مقام وزارت خارجه بود که به تحریم 
ظریف از سوی آمریکا واکنش نشان داد و در توییتر نوشت: »تصمیم 
ترامپ نه در راستای منافع آمریکا است و به ایران و ظریف که فردی 
توانمند و حرفه ای است، آسیبی وارد نمی کند. بیش از پیش روشن 

است که تحریم های یک جانبه، بی اثر و بی فایده می شوند. ملت ها این 
اقدامات را تهدیدهایی برای روابط مدرن بین المللی تلقی می کنند 

که باید در عصر ما متوقف شوند.«
سپاه: 

تحریم ظریف مضحک است
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی که چند ماه قبل توسط آمریکایی 
ها در فهرست گروه های تروریستی قرار گرفت، در بیانیه ای با 
محکومیت و مضحک خواندن این اقدام غیر قانونی و نابخردانه، آن 
را در امتداد راهبرد به اصطلاح فشار حداکثری بر ایران قلمداد و 
یاد آور شد: هر چند قرار گرفتن نام مقامات، مسئولین و فرماندهان 
نظام مقدس جمهوری اسلامی در فهرست به اصطلاح تحریمی 
آمریکا اقدامی بی تاثیر و مسبوق به سابقه است،   اما امریکایی ها با 
تحریم وزیر محترم امور خارجه به عنوان مسئول دستگاه دیپلماسی 
کشورمان ، بار دیگر عصبانیت خود از پژواک گفتمان الهام بخش و 
ضد استکباری انقلاب اسلامی را نمایان و خباثت و دشمنی خود با 

نظام و ملت عزت مند ایران را بر همگان آشکار کردند.
همچنین ستادکل نیروهای مسلح در واکنش به تحریم رییس 
دستگاه دیپلماسی ایران  در بیانیه ای اقدام از سر ضعف، زبونی و 
غیرقانونی دولت آمریکا در قرار دادن نام وزیر امور خارجه جمهوری 
اسلامی ایران در لیست تحریم های این کشور را محکوم  و نوشت: 
ایالات متحده آمریکا که این روزها بیش از هر زمانی در منطقه و 
جهان تحقیر و منزوی شده و اعتبار خود را حتی نزد متحدانش 
از دست رفته می بیند به برخی رفتارها و اقدامات ماجراجویانه 
روی آورده است که نتیجه ای جز شکست در پی نخواهد داشت و 
ادعاهای دروغین و فریبکارانه حاکمان این کشور و نشان دادن چهره 

طرفدار گفتگو و مذاکره را بیش از پیش برملا ساخت.
پرویز اسماعیلی معاون ارتباطات و اطلاع رسانی دفتر رئیس 
جمهوری نیز در واکنش به قرار گرفتن نام ظریف وزیر امور خارجه 
کشورمان در لیست تحریم های آمریکا، در حساب کاربری خود 
در توئیتر نوشت: »کاخ سفید، قهرمان با اخلاق  گفت وگو و معمار 
بزرگترین دستاورد  دیپلماسی را تحریم کرد و  تیم  بی؛ مهمترین 
نقطه ضعف  ترامپ در انتخابات ۲۰۲۰ را به رقبای او نشان داد: 
عقلانیت،  ایران و ظریف.«وی با اشاره به تحریم محمد جواد ظریف 
از سوی آمریکا، گفت: امیدوار باشیم اهانت های سریال "گاندو" 

آمریکایی ها را درباره وزیر امور خارجه به اشتباه نینداخته باشد.
حمید بعیدی نژاد سفیر ایران در لندن که زمانی در مذاکرات 
هسته ای همراه با ظریف از حقوق ایران دفاع کرد، در صفحه 
اینستاگرام خود نوشت: آمریکایی ها بعد از واکنش تند جهانی در 
مقطع اولی که می خواستند علیه دکتر ظریف تحریم اعلام کنند از 

موضع خود عقب نشینی کرده بودند.
امیدوار باشیم که اهانت های سریال "گاندو" آمریکایی ها را به 

اشتباه نینداخته باشد.
عباس عراقچی :

ظریف زبان پرصلابت دیپلماسی ایران است 
عباس عراقچی عضو ارشد تیم مذاکره کننده ایران با گروه ۵+۱ 
و از معاونین وزیر امور خارجه نیز در صفحه رسمی اینستاگرامش 
نوشت: تحریم محمد جواد ظریف این فرمانده با اقتدار سیاست 
خارجی جمهوری اسلامی ایران نشان داد آمریکا در عرصه های 
سیاسی و دیپلماتیک توان رویارویی با فرزندان شجاع و غیور این مرز 
و بوم را ندارد.ظریف زبان پرصلابت دیپلماسی ایران و نماینده مقتدر 
جمهوری اسلامی در تمامی عرصه های جهانی و بین المللی است. 
نه تیر دشمن، نه بند تحریم، نه طعنه دوست، نه هیچ چیز دیگر ما 
را از پیشبرد منافع ملی این کشور و این مردم بازنخواهد داشت. بر 

عهد و پیمان خود با ایران و انقلاب قوی تر از گذشته ایستاده ایم.
علی اکبر ولایتی مشاور رهبری در امور بین الملل با اشاره به 
تحریم وزیر امور خارجه کشورمان از سوی آمریکا گفت: آمریکا حتی 
توان مقابله با بیان دقیق و منطق اثبات شده جمهوری اسلامی 

ایران را ندارد.
مقام های خارجی: 

تحریم ظریف کمکی به صلح در جهان نمی کند
»وندی شرمن« مقام سابق وزارت امور خارجه آمریکا در توئیتی 
با اشاره به ادعای ترامپ درباره مذاکره بدون پیش شرط، نوشت 
که تصمیم دولت او برای تحریم محمدجواد ظریف وزیر امور 
خارجه ایران کمکی به دیپلماسی نمی کند.»کارلوس مارتین روئیز« 
سخنگوی فدریکا موگرینی مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا 
تصریح کرده است که این تصمیم آمریکا باعث تاسف است. اتحادیه 
اروپا به نوبه خود، به دلیل اهمیتی که به حفظ روابط دیپلماتیک با 
تهران قائل هستیم، همکاری با محمدجواد ظریف به عنوان عالی 
ترین دیپلمات ایران را ادامه می دهیم.»هوآ چون اینگ« سخنگوی 
رسمی وزارت امور خارجه چین روز پنجشنبه اعلام کرد که مقامات 
پکن شدیداً مخالف تحریم های یک جانبه دولت آمریکا علیه ظریف 
هستند. سخنگوی وزرات خارجه چین در ادامه گفته است: »دولت 

چین مخالف این اقدام یکجانبه آمریکاست که از لحاظ حقوقی یک 
اقدام شدیداللحن بشمار می رود. ما معتقدیم که این مساله هیچ 

کمکی به حل و فصل اوضاع نمی کند.«
خورخه آریزا وزیر امور خارجه ونزوئلا نیز در پیامی توییتری در 
در واکنش به تحریم شدن ظریف، نوشت:دولت آمریکا باور دارد 
که با اعمال تحریم های نامشروع علیه ظریف می تواند صدای وی 

را خاموش کند.
آمریکا هیچ  وقت مذاکره و دیپلماسی را نمی پذیرد. شان ملت 

جمهوری اسلامی ایران و سایر مردم آزاده جهان تنزل ناپذیر است.
در واکنش های بین المللی به تحریم وزیر امور خارجه ایران، 
وزارت خارجه فرانسه با ابزار نگرانی از اقدام آمریکا مبنی بر تحریم 
ظریف، تاکید کرد که کشورش به همراه انگلیس و آلمان این اقدام 

واشنگتن مخالف هستند.
همچنین وزارت خارجه آلمان نیز روز پنجشنبه در واکنش 
به قرار گرفتن محمدجواد ظریف وزیر امور خارجه کشورمان در 
لیست تحریم های آمریکا با اشاره به اینکه این کار واشنگتن نفی راه 
حل های دیپلماتیک است، اعلام کرد: ما این اقدام ایالات متحده را 

نادرست می دانیم. 
محمدرضا عارف :

ظریف وزیری صدای رسای صلح طلبی ملت ایران است 
محمدرضا عارف رئیس فراکسیون امید مجلس شورای اسلامی 
نیز در صفحه شخصی خود در توییتر نوشت:»دکتر ظریف وزیری 
صاحب سبک و صدای رسای صلح طلبی ملت ایران است و با 
اقدامات ایذایی نمی توان این صدا را خاموش کرد. مقامات کاخ سفید 
با تحریم وزیر امور خارجه کشورمان اوج استیصال خود را نشان 
دادند. در چنین شرایطی است که یک صدا باید از داخل کشور در 
عرصه بین الملل شنیده شود و آن هم حمایت از دستگاه دیپلماسی 
و سیاست های راهبردی آن است که همان حمایت از منافع ملی 

است.«
محمود صادقی نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی 
نیز در صفحه شخصی خود در توییتر نوشت: »دولت نامتعادل 
ترامپ با تحریم وزیر خارجه ایران صلاحیت کشور متبوع خود برای 
میزبانی ملل متحد را زیر سؤال برده است؛ تحریم وزیر خارجه یک 
کشور به این دلیل که سخنگوی حاکمیت و رهبری کشور متبوعش 
در روابط بین المللی است، یعنی تحریم یک وزیر خارجه به این دلیل 

که وزیر خارجه است.«
معصومه ابتکار :

نمی توانید صدای حق طلبی و صلح جویی
 مردم ایران را خاموش کنید 

معصومه ابتکار معاون رییس جمهور کشورمان نیز در واکنش 
به تحریم ظریف از سوی آمریکا در صفحه توئیتر خود نوشت: با 
تحریم محمدجواد ظریف که سخنگو و مذاکره کننده موفق مردم 
ایران است، نمی توانید صدای حق طلبی و صلح جویی مردم ایران 

را خاموش کنید.
امیر سرتیپ حاتمی وزیر دفاع کشورمان نیز در واکنش به تحریم 
ظریف از سوی آمریکا اعلام کرد : نظام دیکتاتوری آمریکا با تحریم 
وزیر امور خارجه قانونی یک دولت و مسئولان عالی و ارشد یک 
کشور نشان دادند در اصرار چند باره برای مذاکره بدون پیش شرط 
با ایران هم صادق نیستند و با این لفاظی ها به دنبال عملیات روانی ، 

عوام فریبی  و شوی تبلیغاتی برای فریب افکار عمومی هستند.
دبیر شورای اطلاع رسانی دولت  :

ظریف، صدای ایرانی است 
که به انزوا و ظلم تن نمی دهد

علی رضا معزی، دبیر شورای اطلاع رسانی دولت  نیز در توییتر 
نوشت:پیکار و کارزار دیپلماتیک ظریف روی دیگر مقاومت بود؛ 
مقاومتی که به سخنرانی بر میز مذاکره و شعار در رسانه های داخلی 
تنزل نیافت.او نه در انزوا که درمیانه ی میدان می رزمد و این است که 

در واشنگتن، عصبیت می آفریند.
ظریف، صدای ایرانی است که نه به انزوا تن می دهد و نه به ظلم.

احزاب و شخصیت ها: 
تحریم ظریف اوج استیصال آمریکاست

همزمان با اعلام خبر تحریم وزیر امور خارجه بسیاری از فعالان 
سیاسی و احزاب از هر دو جناح سیاسی در بیانیه هایی این اقدام 
را محکوم کردند. »امیر محبیان« نظریه پرداز اصولگرا درباره تحریم 
ظریف گفت: »ترامپ به رغم ایجاد محدودیت علیه ظریف در سفر 
اخیر او فهمید ظریف با دست و پای بسته هم کار خود را کرده 
و پمپئو به انفعال افتاد. طبیعی بود که ترامپ بخواهد ظریف را از 
صحنه خارج کند. امید ترامپ آنست که با کنار زدن ظریف یک فرد 

ضعیف روبروی تیم آمریکایی بنشیند.«
»مصطفی تاجزاده« معاون سیاسی وزیر کشور دولت اصلاحات 
در توییتی نوشت: تحریم ظریف احتمال گفت وگوی دو دولت را 
به شدت کاهش داد و ثابت کرد سفرهای او به نیویورک و مصاحبه با 
رسانه ها و مذاکره با مقامات امریکایی، مواضع جناح جنگ افروز را در 
افکار عمومی ایالات متحده به چالش کشیده است. قصد تیم "بی" 

بستن راه تعامل ظریف با جامعه و نخبگان امریکاست.«
»آذر منصوری« قائم مقام حزب اتحاد ملت هم در توییتی 
نوشت: »این رفتار و ادبیات دولتی است که با تحریم شعار مذاکره 
سر می دهد. چیزی نمانده تا دولت آمریکا منطق و استدلال را هم 
تحریم کند. در هیچ زمانی از تاریخ٬ آمریکا به این درجه از استیصال 
و درماندگی نرسیده بود.«در ادامه، حزب اتحاد ملت ایران اسلامی 
ضمن محکومیت تحریم وزیر امور خارجه در بیانیه خود آورده 
است: »تحریم ظریف نشان از اعتراف به شکست دولت ترامپ برابر 
دیپلماسی علنی ایران و نقض ادعاهایی است که دولت آمریکا در 
حمایت از جریان آزاد اطلاع رسانی دارد.«حزب مستقل و اعتدال 
ایران هم در بیانیه ضمن محکومیت این اقدام نوشت: »آمریکایی ها 
با تحریم مسئول دستگاه دیپلماسی بار دیگر عصبانیت خود از 
پژواک گفتمان الهام بخش و ضد استکباری انقلاب اسلامی نمایان 
و خباثت و دشمنی خود با نظام و ملت عزت مند ایران را بر همگان 
آشکار کردند.«حزب جوانان ایران اسلامی هم  تحریم ظریف را 
نشان دهنده اوج استیصال دیپلماسی »به بن بست رسیده« ترامپ 
دانست و تاکید کرد: حرکت قطار دیپلماسی مبتنی بر منطق ظریف 

با این سنگ اندازی ها متوقف نخواهد شد.

محکومیت های داخلی و خارجی تحریم ظریف

تحریم ظریف صدای دیپلماسی را خاموش نمی کند

ائتلاف سـازی در منطقـه خلیـج فـارس و تنگه هرمـز به هر بهانـه ای نه تنها کمکی به امنیـت منطقه نمی کند، 
بلکه زمینه سـاز افزایش تنش، برخود و تصادم را در منطقه افزایش می دهد و در چنین محیطی بیشـترین آسـیب 

را کسـانی می بیننـد کـه منابع و امکانـات خود را در اختیار چنین سیاسـت و راهبـردی قرار می دهند. 
آمریکا حدود یک ماه پیش، روز ۶ تیرماه در گردهمایی وزیران دفاع ناتو در بروکسـل پیشـنهاد تامین امنیت 
ناوبـری انـرژی را ارائـه کرد و پیشـنهاد داد کـه یک ائتلاف بین المللی بـرای حفاظت از تنگه هرمـز و باب المندب 
ایجاد شـود. آن روزها این پیشـنهاد توسـط فرانسـه و آلمان پذیرفته نشـد. اسـتدلال این دو کشـور این بود که 
ایـن ائتـلاف در نهایـت به سـوی مواجهـه با ایران خواهـد رفت.  تنها کشـوری که با این پیشـنهاد مخالفت نکرد، 

بود. بریتانیا 
پـس از توقیف کشـتی اسـنتا ایمپرو توسـط ایـران به دلیـل نقض قوانین، لندن پیشـنهاد تاسـیس یک ائتلاف 
اروپایـی را بـرای راه انـدازی نـاوگان اروپایـی و با هدف پشـتیبانی از ناوبری امن در منطقه خلیج فـارس مطرح کرد. 
پیشـنهاد لندن کاملا مشـابه آمریکا اسـت با این تفاوت که در این ائتلاف آمریکا حضور ندارد و دیگر اینکه محدوده 

عملیاتی آن تنگه هرمز اسـت و شـامل باب المندب نمی شـود.
تاکنـون کشـورهای فرانسـه، ایتالیـا و دانمـارک موافقـت اولیه خـود را با این طـرح اعـلام کرده اند. امـا آلمان به 
عنـوان یکـی از اعضـای مهم اروپا تاکنون در این خصوص تصمیمی نگرفته اسـت و شـبکه دویچه وله گـزارش داده 
که پیوسـتن به طرح انگلیس برای ایجاد نیروی دریایی در تنگه هرمز موجب شـکاف در دولت آلمان شـده اسـت. 
نوبرت راتگن یکی از اعضای ارشـد حزب دموکرات مسـیحی آلمان و رئیس کمیته امورخارجه پارلمان در این مورد 

گفتـه اسـت کـه باتوجه به وابسـتگی اقتصاد آلمان، وظیفه اخلاقی کشـور اسـت که به این طـرح بپیوندد.
امـا سوسـیال دموکرات هـای چپ که هایکو مـاس وزیر امورخارجه آلمان یکی از آنهاسـت در ایـن مورد احتیاط 
زیـادی بـه خـرج می دهنـد. کارل هاینس برونر، عضو کمیته دفاعی پارلمان آلمان در این مورد گفته اسـت: »به طور 
قطـع تامیـن امنیـت آبراه های تجـاری اهمیت زیادی دارد اما مـن بر این باورم که ایـن از طریق ابزارهای دیپلماتیک 

نیز ممکن اسـت. در شـرایط کنونی گزینه های نظامی تنها به بی ثبات تر شـدن منطقه منجر می شـود.«
ایـده و طـرح تشـکیل چنیـن ائتلاف هایی هرچند به نظر می رسـد بخشـی از سـروصدای واشـنگتن و لندن در 
منطقـه باشـد. بـا ایـن حال این دو کشـور خـوب می داننـد که چنین ایده هـای نپختـه ای روی کاغذ خواهـد و  نه 
تنهـا نقشـی در تامیـن امنیت منطقه نخواهد داشـت  ممکن اسـت بـا نظامی کردن فضـا زمینه تنشـها را افزایش 
خواهـد داد طبیعـی اسـت کـه دود چنین اقدامات نپخته ای به چشـم ملت هـای منطقه می رودبا ایـن وجود برخی 
کشـورهای منطقه بدون توجه به تبعات چنین رفتارهایی در زمینی باززی می کنند که دشـمنان ملتهای منطقه 

طراحی کـرده اند.
آن طور که گفته می شـود بحرین احتمالا پاییز امسـال میزبان نشسـتی برای گفت وگو در مورد امنیت آب های 
خلیج فارس خواهد بود.    انتظار می رود این نشسـت هم از جنس نشسـت ورشـو باشـد که بهمن ماه سـال گذشته 
در لهسـتان برگزار شـد و دسـتاورد چندانی برای عاملان آن نشسـت نداشـت کما اینکه به دلایل مختلف بسیاری از 

مقامات ارشـد کشـورهای دعوت شده در آن شرکت نکردند.
وزارت خارجه بحرین اواخر تیرماه در بیانیه ای تأکید کرد که این کشـور آماده میزبانی نشسـت مربوط به امنیت 

کشـتیرانی و هوانوردی با همکاری آمریکا و لهسـتان و مشارکت بیش از ۶۰ کشور است.
طبـق ایـن بیانیـه »هـدف از ایـن اقـدام بحرین، ایفـای نقش برای کمـک به برقـراری امنیت و ثبـات منطقه به 
دلیـل خطراتی اسـت که، منطقـه را تهدید می کند و خطری بزرگ بـرای دریانوردی و هوانوردی در منطقه اسـت.« 
در ایـن بیانیـه همچنین تأکید شـده اسـت که این نشسـت »فرصتی بـرای رایزنی و تبـادل دیدگاه کشـورها درباره 
دسـتیابی بـه راهکارهایـی جهت مقابله با خطر ایـران و تضمین آزادی کشـتیرانی در این منطقه راهبردی اسـت«.

روزنامه نشـنال امارات در این خصوص نوشـت: شـیخ خالد بن احمد آل خلیفه، وزیر خارجه بحرین در شـورای 
آتلانتیـک گفتـه اسـت که هدف کنفرانس بحرین رسـیدن به یک توافق مشـترک در مـورد چالش به وجـود آمده 
در خلیج فارس اسـت. به نوشـته این روزنامه اماراتی، ۶۵ کشـور از جمله کشـورهای خاورمیانه و کشـورهای حاشیه 

خلیج فارس در نشسـت ورشـو در ماه فوریه شـرکت داشتند.
قبول میزبانی این نشست توسط بحرین نشان می دهد حاوی نکات قابل تاملی است؛

نخسـت اینکـه  حاکمـان  این کشـور هوشـیاری  لازم را در مواجهه با شـرایط منطقه ندارند. انتظار مـی رفت آل 
خلیفـه حداقـل نگاهـی به همسـایگان خـود بیندازند که طـی یکی دو سـال اخیر از هیـچ اقدام خصمانـه ای علیه 
تهـران فروگـذار نکردند. دولت هایی که بعد ازمشـاهده قاطعیت تهـران در دفاع از منافع خود و سسـت بودن بنیادی 
کـه بـه آن تکیـه کـرده اند اکنون متوجه تبعـات و پیامدهای اقدامات غیر مسـئولانه خود شـده و  در مسـیر اصلاح 
رفتارهـا و سیاسـت های خـود گام برمی دارنـد. منامه که پیش از این هم میزان نشسـت مقدماتی معامله موسـوم به 
معاملـه قـرن بود احتمالا متوجه نیسـت که این دسـت اقدامات زمینه سـاز تخریـب وجهه این رژیـم نزد ملت های 
منطقـه بـوده و  سـودی بـرای آنهـا نخواهـد داشـت. در این شـرایط خوب اسـت حاکمـان بحرین نگاهی بـه  اظهار 
نظرهـای اخیـر ترامـپ در مواجهه با اتفاقات یکی دو ماه اخیر منطقه داشـته باشـند و بدانند کـه از این نمد کلاهی 

بـرای آنها بافته نخواهد شـد.
اکنـون دیگـر  نمـی تـوان گفـت ترامـپ غیـر قابل پیش بینی اسـت؛ بـه طـور خلاصـه  او می خواهد اهـداف و 
سیاسـت های خـود را بـا هزینـه دیگـران پیگیری کنـد. موضوع ائتـلاف اخیر هم از این قاعده مسـتثنی نیسـت در 
واقع مواجهه با ایران موضوع و محملی برای دوشـیدن کشـورهای منطقه شـده اسـت با این حال ترامپ هر هدفی 
داشـته باشـد بدیهی اسـت تشـکیل چنیـن ائتلافی زمینه تنـش در منطقـه را افزایش می دهد و نخستین آسـیب 

دیـدگان از چنین تنشـی کشـورهای ذره ای حاشـیه خلیج فـارس خواهند بود.
 بدیهـی اسـت جمهوری اسـلامی ایـران در دفاع از منافع خـود تردید به خود راه نمـی دهد. نظامی کردن خلیج 
فارس که واشـنگتن به دنبال آن اسـت،  هرگز ایران را وادار به عقب نشـینی نمی کند بلکه تهران را مصمم می کند 
تـا اقداماتـی قاطعانه تـر را اتخاذ کند. همانطور که جدیت خود را با سـاقط کردن پهپاد آمریکایی نشـان داد و توقیف  

نفتکش متخلف انگیسی نشان داد.

ایران در دفاع از منافع خود تردید به خود راه نمی دهد 

ائتلاف سازی در خلیج فارس؛ هزینه ها را چه کسی می دهد 
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پافشارى بر گناه، ايمن شمردن ت
خويش از مكر خداست

شنبه - 12 مرداد 1398- سال بیست و دوم - شماره  4854

استاندار قم گفت: جاری شدن آب در قمرود موجب 
شادابی و نشاط شهروندان و افزایش نشاط اجتماعی در 

قم شده است. 
بهرام سرمست روز چهارشنبه در بیست و هفتمین 
جلسه شورای گفت وگوی دولت و بخش خصوصی افزود: 
شرکت آب منطقه ای در این زمینه خوب عمل کرد و آبی 
که در قمرود جاری است، نه تنها باعث استفاده شهروندان 
در جوار رودخانه شده، بلکه منافعی برای کشاورزان نیز در 

پی داشته است.
وی اضافه کرد: آبی که در قمرود جاری است، حقابه 
محیط زیست است و باعث بهره مندی انسان ها، گیاهان و 

حیوانات در مسیر آب شده است.
وی ادامه داد: از ابتدا تاکید کردم زمان و دبی رهاسازی 
آب به نحوی انجام شود که تا پایان شهریور در داخل 

قمرود آب در جریان باشد که این وعده عملی خواهد شد.
۴۵ میلیون مترمکعب حقابه از ۲ سد کوچری و ۱۵ 
خرداد برای احیای محیط زیست و تقویت کشاورزی 
استان قم اختصاص یافته که از محل رودخانه قمرود وارد 

دشت های پایین دست می شود.
سرمست گفت: برای استفاده از مزایای سد ساوه نیز 
جلسه مشترکی بین استان های حاشیه دریاچه نمک و 
تالاب ها با هماهنگی استان مرکزی و وزیر نیرو برگزار 

می شود تا حقابه استان قم محقق شود.
وی در ادامه بیان کرد: مدیران در برخورد با ارباب رجوع 
به ویژه در ارتباط با حقوق اصناف باید سعه صدر داشته 
باشند و مشکلات را حل نمایند، در غیر این صورت با 

مدیران خاطی برخورد می شود.
تا  باید عملیاتی شود  قانون  تاکید کرد: روح  وی 

آسیب های اجتماعی و مسائلی که در شان و وجهه جامعه 
اسلامی و دینی به ویژه شهر قم نیست، حل و قانون 
اجرایی شود.استاندار قم در بخش دیگری از سخنان خود 
گفت: سیاست کلی استان ارتقاء سطح خانه های مسافر به 
مهمان پذیر و مهمان پذیر به هتل است و در این راستا باید 
منافع گردشگری، حقوق اصناف هتل داران، مهمانپدیرها 
و خانه مسافرها تامین و خدمات بهینه به مسافران و 
گردشگران ارائه شود.۲۸۷ واحد اقامتی شامل ۳۵ واحد 
هتل، ۲۸ واحد هتل آپارتمان، ۵۸ واحد مهمان پذیر، ۱۶۶ 
واحد خانه مسافر و ۱۰۰ مجتمع بین راهی و پذیرایی در 

قم میزبان مسافران است.
وی همچنین به تقویت امکانات آتش نشانی در شهرک 
صنعتی شکوهیه قم و احصاء ضعف ها و کمبودها در این 

زمینه تاکید کرد.

استاندار قم مطرح کرد

افزایش نشاط اجتماعی با جاری شدن آب در قمرود 

نامحـرمانه

دریـچه

اخبــار

جزئیات حقوق و مزایای سربازان متاهل 
سردار موسی کمالی رئیس اداره سرمایه انسانی سرباز ستاد کل نیرو های مسلح در تشریح شرایط 
ویژه ای که برای سربازان متاهل در نظر گرفته شده است، اظهار کرد: سربازان متأهل چه افرادی که 
قبل از سربازی متاهل شده اند و چه افرادی که حین خدمت ازدواج می کنند باید در شهر محل سکونت 
همسرشان به کارگیری شوند.وی افزود: سربازان متأهل مانند پایور ها )رسمی ها( از سالی ۳۰ روز 
مرخصی یعنی ماهی ۲.۵ روز برخوردار هستند.رئیس اداره سرمایه انسانی سرباز ستاد کل نیرو های مسلح 
سربازان متأهل حداقل هفته ای سه روز بعد از ساعات اداری باید مرخص شوند و این جز مرخصی شان 
حساب نمی شود.کمالی با اشاره به شرایط کسرخدمت برای سربازان متاهل گفت: سربازان متأهل به ازای 
هر فرزند تا سه ماه کسری برخوردار می شوند.وی ادامه داد: افرادی که غایب هستند اگر تا ۳۰/۰۲/۹۵ 
غیب کرده باشند و الان خودشان را برای سربازی معرفی کنند می توانند از این کسری )سه ماه برای 
هر فرزند( برخوردار شوند.رئیس اداره سرمایه انسانی سرباز ستاد کل نیرو های مسلح تصریح کرد: بعضاً 
ما داریم کسی که ۴-۵ فرزند دارد و برای سربازی خودش را معرفی می کند و ۱۵ ماه کسری خدمت 
می خورد. کمالی با اشاره به وضعیت امریه گرفتن دستگاه های دولتی از سربازان متاهل گفت: سربازان 
متأهل برای گرفتن امریه در اولویت قرار دارند و این موضوع به تمامی دستگاه های دولتی هم ابلاغ شده 
است. وی با اشاره به هدیه ای که برای ازدواج و یا صاحب فرزند شدن برای سربازان در نظر گرفته شده 
است، گفت: اگر سربازان حین خدمت ازدواج کنند و یا صاحب فرزند شوند به میزان نصف هدیه ای که 

به سربازان کادر یا پایور داده می شود، به آن سربازان هم داده می شود.

کمبود ۱۰ هزار معلم در تهران 
مدیرکل آموزش و پرورش شهر تهران با بیان اینکه عدم پرداخت حق التدریس ها انگیزه معلمان 
حق لتدریس را برای سال آینده پایین آورده و امید است با پرداخت سریعتر معوقات،  بخشی از مشکل 
رفع شود گفت: با ۱۰ هزار کمبود نیرو مواجهیم.عبدالرضا فولادوند ، درباره روند ساماندهی نیروی انسانی 
در آموزش و پرورش شهر تهران توضیحاتی ارائه و اظهار کرد: ساماندهی نیروی انسانی در حال انجام 
است اما متاسفانه عدم پرداخت مطالبات حق التدریس  انگیزه معلمان حق التدریس  را در سال آینده 
پایین آورده است.وی افزود: اگر بتوانیم پرداخت ها را سریعتر انجام دهیم شاید مشکلات کم شود.

مدیرکل آموزش و پرورش شهر تهران با اشاره به اینکه جذب حق التدریس آزاد بنا بر مصوبات ممنوع 
است افزود: ولی احتمال دارد بتوانیم از استان های دیگر حق التدریس های کددار را جذب کنیم.فولادوند 
درباره کمبود معلم در تهران اظهار کرد: ۱۰ هزار کمبود نیرو داریم.وی درباره کمک طرح معلم تمام 
وقت به جبران کسری نیرو گفت: طرح معلم تمام وقت داوطلبانه است و هرکس بخواهد می تواند در 

این طرح شرکت کند.

کشف محموله یک تنی هروئین توسط وزارت اطلاعات 
حجت الاسلام و المسلمین محمود علوی وزیر اطلاعات  در سفر یک روزه خود به آذربایجان غربی، 
به کشف محموله حدود یک تنی هروئین در استان اشاره کرد و افزود: خوشبختانه نیروهای اطلاعاتی 
به بلوغ بالایی رسیده و چندین اقدام ضدجاسوسی را شاهد بودیم.وزیر اطلاعات تاکید کرد: بی شک 
وزارت اطلاعات به صورت ریشه ای با تروریسم مبارزه می کند و در رابطه با کشف یک  تن هروئین نیز، 
تنها افراد ایرانی در این کار دخیل نبوده ، بلکه از کشورهای دیگر نیز در این کار دست داشتند و آنها نیز 
باید بدانند که جمهوری اسلامی ایران کشوری نیست که بتوانند از آن برای تحقق منویات شوم خود در 

زمینه سوداگری استفاده کنند.

واکنش خطیب نماز جمعه تهران به تحریم ظریف 
خطیب نماز جمعه این هفته تهران گفت: دیپلماسی التماسی آمریکا به جایی نرسید، وزیر امور 
خارجه مان را تحریم کردند؛ ظاهرا دلشان خوش می شود، اگر دلتان خوش می شوید بفرمایید.

حجت الاسلام والمسلمین حاج علی اکبری در خطبه های این هفته نماز جمعه تهران در واکنش به 
تحریم محمد جواد ظریف وزیر امور خارجه کشورمان اظهار کرد: رفتار سبک وخنده دار دولتمردان 
آمریکا علیه ظریف را شنیدید. البته برای آقای ظرف و دستگاه سیاست خارجی مایه افتخار است، اما 
نشان سقوط اخلاق و سیاست در آمریکا است.وی ادامه داد: دیپلماسی التماسی آمریکا به جایی نرسید، 
وزیر امور خارجه مان را تحریم کردند؛ ظاهرا دلشان خوش می شود. اگر دلتان خوش می شود، بفرمایید. 

ولی این قبیل کار ها نشان دهنده سردرگمی آن ها است.

کنایه بعیدی نژاد به سریال »گاندو«  و تحریم ظریف
سفیر ایران در لندن با اشاره به تحریم محمد جواد ظریف از سوی آمریکا، گفت: امیدوار باشیم 
اهانت های سریال "گاندو" آمریکایی ها را درباره وزیر امور خارجه به اشتباه نینداخته باشد. حمید 
بعیدی نژاد در صفحه اینستاگرام خود نوشت: آمریکایی ها بعد از واکنش تند جهانی در مقطع اولی که 
می خواستند علیه دکتر ظریف تحریم اعلام کنند از موضع خود عقب نشینی کرده بودند.امیدوار باشیم 

که اهانت های سریال "گاندو" آمریکایی ها را به اشتباه نینداخته باشد.

مدیرکل ثبت احوال استان قم  خبرداد

کاهش میزان ثبت واقعه ولادت در قم 
 مدیرکل ثبت احوال استان قم گفت: ثبت واقعه ولادت در این استان در چهار ماه امسال نسبت به 

مدت مشابه سال گذشته ۱۲۱۵ واقعه کاهش داشته است. 
خلیل مرادی افزود: در چهار ماه سال ۹۷، هفت هزار و ۹۴۴ ولادت و در سال ۹۸، ۶ هزار و ۷۲۹ 
واقعه ولادت ثبت شده است.وی با بیان این که در چهار ماه گذشته ، ماهیانه یک هزار و ۶۸۲ و روزانه 
حدود ۵۴ واقعه ولادت در قم ثبت شده است، اضافه کرد: اگر این روند ادامه داشته باشد، تا پایان سال 
تعداد ولادت ها کاهش چشمگیری خواهد داشت.وی بیان کرد: از سوی دیگر در سال ۹۶، ۲۵ هزار و 
۱۷۸ واقعه ولادت و سال ۹۷، ۲۳ هزار و ۲۲۶ واقعه ولادت شده و نشان دهنده کاهش یک هزار و ۹۵۲ 
واقعه ولادت است که این میزان برابر با ولادت یک ماهه در قم است.مرادی تصریح کرد: سال گذشته 
به ازای هر یک هزار تَن، ۱۹.۱ واقعه ولادت در قم ثبت شده است.وی خاطرنشان کرد: اگر به ازای هر 
زن و مرد ۲ فرزند متولد شود، نرخ جایگزینی صورت می گیرد و در صورتی می توان رشد جمعیت 
داشت که میانگین تعداد فرزندان هر خانواده بیش از ۲ فرزند باشد.وی با بیان این که مسائل اقتصادی به 
تنهایی دلیل کاهش نرخ جمعیت نیست، افزود: در خانواده های متوسط به بالا و متمکن تک فرزندی 
یا ۲ فرزندی داریم، در حالی که در اقشار کم درآمد تعداد فرزندان بیشتر است. مدیرکل ثبت احوال 
قم افزود: از سازمان های فرهنگی و تبلیغی درخواست کرده ایم برای فرهنگ سازی افزایش فرزند در 
خانواده ها مشارکت داشته باشند و برنامه های تبلیغی انجام دهند.وی تاکید کرد: دستگاه متولی باید 
در کشور تبلیغات ولادت را عهده دار شود تا بتوانیم نرخ رشد جمعیت را افزایش دهیم و از سالخوردگی 

جمعیت کشور جلوگیری نماییم.

معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی قم:

روزانه ۲۰۰ تن تخم مرغ در قم تولید می شود
 معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی قم گفت: روزانه ۲۰۰ تن تخم مرغ در قم تولید 
می شود که پنج برابر نیاز استان است. علی اصغر همت بیان کرد: میزان مصرف روزانه تخم مرغ در قم 
حدود ۴۰ تن است و بقیه تخم مرغ های تولیدشده در مرغداری های استان به سایر مناطق کشور صادر 
می شود.وی بیان کرد:  در حال حاضر بیش از ۹۵ درصد واحدهای پرورش پولت و حدود ۶۰ درصد 
واحدهای تخم گذار با ظرفیت بیش از پنج میلیون و دویست قطعه در قم فعال است.وی ادامه داد:  
خوشبختانه با اقدامات صورت گرفته از ابتدای سال جاری تاکنون هیچ گونه گزارشی مبنی بر ابتلای 
واحدهای صنعتی به آنفلوانزای فوق حاد پرندگان در استان اعلام نشده است.همت گفت: پس از خسارت 
سنگین واردشده به مرغداران قمی در سال ۹۶ و معدوم شدن بیش از ۸۵ درصد واحدهای پرورش 
پولت و تخم گذار استان در اثر بیماری آنفلوانزای فوق حاد پرندگان،  مقرر شد همه واحدهای پرورش 
پولت و تخم گذار به منظور صدور مجوز فعالیت نسبت به اصلاح ساختار فنی و اعمال شرایط و ضوابط 
بهداشتی اقدام کنند که نتیجه آن گزارش نشدن انتشار این ویروس در سال ۹۷ و همچنین مدت 
سپری شده از سال جاری است.وی بیان کرد: صنعت طیور به خصوص در بخش مرغ تخم گذار یکی از 
مهم ترین بخش های اقتصادی قم است که حمایت مسئولان استان از آن می تواند سطح کمی و کیفی 

محصولات مرتبط با این صنعت را ارتقا و بازارهای جدیدی صادراتی را در مقابل آن قرار دهد.

یادداشت های شهر سیل زده/۵۴
محمد خامه یار

وقتی زندگی مردم را می بینم می گویم اینجا آخر خط خدمت به مردم است و بالاتر از این جا، 
جایی نیست.

امکان عبور با ماشین شاسی بلند دوستم جعفر اسکندری نیست و باید مثل مردم سوار تراکتور شویم.
به اتفاق حاج آقا جلالی که تازه در اداره تبلیغات اسلامی آق قلا با او دوست و آشنا شده ایم سوار 
تراکتور می شویم. جلالی مثل دوست روحانی سنی مذهب اش آخوند ایزدی لباس نیروهای جهادی که 
یک دست لباس پلنگی که آرم سپاه بر سینه آن نقش بسته است بر تن دارد. جلالی که نشان جانبازی 

را بر سینه دارد و به خاطر جراحت های شیمیایی گاهی با مشکل تنفسی مواجه می شود. 
به اتفاق به طرف آبگرفتگی ها به راه می افتیم. 

حرکت تراکتورها مشکلات عدیده ای را به همراه دارد. وجود چاله چوله های کف خیابان و جوی آب 
و پل های پیاده رویی که ممکن است حادثه آفرین باشد از جمله این مشکلات است.

وسط راه به آخوند ایزدی می گویم سن و سالی از شما گذشته است و حالا وقت استراحت شماست. 
او با لبخندی که بر لب دارد می گوید: من تازه برادران شیعه مذهب خود را مثل همین آقای جلالی پیدا 

کرده ام و چه فرصتی برای خدمت به مردم بهتر از حالا و  در کنار چنین افرادی؟
ایزدی که نزدیک به هفتاد سال از عمر او می گذرد می گوید: زمانی که آب هم فروکش کند من 
هر روز به دیدن برادران شیعه مذهب خود خواهم آمد؛ چرا که این ها را در سخت ترین شرایط زندگی 

مردم شناختم و به خاطر کارهای جهادی به آنان ایمان پیدا کردم.

امام جمعه قم گفت: امروز دشمنان 
بدانند که ملت ایران در برابر تحریم و ظلم و 
ستم آنان تسلیم نخواهد شد و با تمام توان 

ایستادگی خواهد کرد.
آیت الله علیرضا اعرافی در خطبه های 
نماز جمعه این هفته قم که در مصلی قدس 
برگزار شد، با تسلیت فرارسیدن سالروز 
شهادت حضرت امام جواد علیه السلام 
اظهار داشت: نهمین امام شیعیان با سن کم 
خود و در دوران نوجوانی با علم و دانش 
همه را شگفت زده کردند و در دوران جوانی 
به لقاء الله شتافتند و از شهادت در راه خدا 

استقبال کردند.
فرا رسیدن  به  اشاره  با  ادامه  در  وی 
ماه ذی الحجه بیان داشت: این ماه، یک 
ماه روحانی است و دهه اول آن هم تراز 
ماه  این  در  و  است  رمضان  مبارک  ماه 
مناسبت های زیادی از جمله روز عرفه، عید 
قربان و غدیر وجود دارد که باید با آمادگی از 

این ماه استقبال کنیم.
مدیر حوزه های علمیه سراسر کشور 
افزود: سالروز ازدواج حضرت زهرا)س( و 
امام علی)ع( به نام روز ازدواج نامگذاری 
و  می داریم  گرامی  را  روز  این  که  شده 
جوانان برای زندگی سعادتمند، نیازمند 
ازدواج و اشتغال هستند و ازدواج نیز باید 
به موقع و در زمان مناسب صورت گیرد که 

مسئولان و خانواده ها در این زمینه وظایفی 
بر عهده دارند.

زمینه مشکلات  در  امروز  افزود:  وی 
ازدواج و همچنین افزایش آمار طلاق و 
کاهش رشد جمعیت همگان مسئولیت 
دارند و باید خانواده ها و مسئولان وظایف 

خود را بشناسند و به آن عمل کنند.
* جریان رسانه در دنیا در دست 

امپراتوری های ظالم است
آیت الله اعرافی همچنین با اشاره به در 
پیش بودن روز خبرنگار با گرامیداشت این 
روز بیان داشت: از تلاش های اصحاب رسانه 
تشکر می کنیم و متأسفانه امروز جریان 
امپراتوری های  دست  در  دنیا  در  رسانه 
ظالم است و آنان همانند اختاپوسی بر همه 

شریان های خبری جهان احاطه دارند، هر 
چند که جریان انقلاب اسلامی توانست این 

روند را تغییر داد.
مهارت  و  دانش  داشتن  افزود:  وی 
و  درست  تحلیل  و  بینش  همچنین  و 
نقد  و  جامعه  برای  شفقت  و  دلسوزی 
سازنده و حمایت از خدمات صورت گرفته 
از ضروریات جامعه خبرنگاری سالم است و 
امروز باید در برابر جریان های سکولاری دنیا 

ایستادگی کرد.
عضو فقهای شورای نگهبان در بخش 
دیگری از خطبه های نمازجمعه قم با اشاره 
به تحریم وزیر امور خارجه ایران از سوی 
امور  وزیر  که  امروز  داشت:  بیان  آمریکا 
خارجه با زبان نرم با دنیا صحبت می کند 

وی نیز از تحریم ها در امان نمانده است.
دنیا  با  زبان  دو  با  ایران  ملت   *

صحبت می کند
وی با بیان اینکه ملت ایران با دو زبان 
با دنیا صحبت می کند افزود: زبان و بیان 
نرم، عقلانی و با منطق و قوانین صحیح و 

درست، یکی از زبان های ملت ایران است.
آیت الله اعرافی اضافه کرد: اما زورگویان 
بدانند در برابر زبان تحریم، ستم، کشتار 
و جنایت و همچنین تجاوز آنها به ملت 
بزرگ ایران و امت اسلام از زبان زور استفاده 

خواهد شد.
وی با اشاره به توقیف کشتی انگلیسی 
توسط ایران اظهار داشت: وقتی انگلیسی ها 
کشتی ایران را توقیف کردند پس از مدتی 
نیروهای نظامی ما توانستند کشتی آنها را 
که از قوانین تابعیت نمی کرد توقیف کنند 
و ما در ۲۰۰ سال گذشته هر بار که دچار 
شکست شدیم به دلیل نبود نیروهای قوی 
دریایی بوده است و این اولین باری است که 
دشمنان در برابر نیروی دریایی ملت ایران 

تسلیم شدند.
امام جمعه قم عنوان کرد: امروز دشمنان 
بدانند که ملت ایران با منطق و عقلانیت 
رفتار می کند و در برابر تحریم و ظلم و ستم 
دشمنان تسلیم نخواهد شد و با تمام توان 

ایستادگی خواهد کرد.

آیت الله اعرافی در خطبه های نماز جمعه قم :

ملت ایران در برابر تحریم و ظلم تسلیم نخواهدشد

ماشین خوابی پدیده جدیدی در تهران!کاریکاتور

محمدعلی رجبی

رئیس کمیسون عمران و حمل و نقل شورای اسلامی شهر قم :

شهرقم بیش از ۳۰۰ هکتار 
بافت فرسوده دارد 

رئیس کمیسون عمران و حمل و نقل شورای اسلامی شهر قم عنوان 
کرد:دولت بودجه کافی در جهت احیای بافت های تاریخی و نوسازی بافت 
های فرسوده ندارد و حضور بخش خصوصی و مشارکت های مردمی و 

سازمان های مردم نهاد نقش مهمی در این امر دارند.
 روح الله امراللهی شامگاه چهارشنبه در نخستین گفتمان مدیریت 
شهری در حوزه محدوده مصوب بافت تاریخی شهر قم، عنوان کرد: بافت 
تاریخی و کهن دارای شاخصه ها و ویژگی هایی است که آن را از بافت 
فرسوده و ناکارآمد جدا می کند.عضو شورای اسلامی شهر قم افزود:عناصر 
کالبدی مهمی،هویت بافت تاریخی را شکل می دهد و تعریف مناسبی از 
این نوع بافت وجود دارد.وی اظهار کرد: هر اثر معماری فاخر بر جای مانده از 
تاریخ که اصیل و بیان گر دوره ای از تاریخ است را بافت تاریخی می نامیم.

امراللهی بیان کرد: قانون حمایت از بافت های تاریخی در ۱۷ ماده به ماهیت 
حقوق مالکان و تکلیف دستگاه اجرایی به تامین نیازها و اقدامات جبرانی 
برای محدودیت های اعلام شده می پردازد.وی اظهار کرد:در قم بیش از 
۳۰۰ هکتار بافت فرسوده وجود دارد که بخشی از آن بافت تاریخی به شمار 
می رود، ولی در حال حاضر وضعیت بهسازی و احیای بافت های تاریخی 
قم،هنوز مطلوب نیست.وی گفت: باید برای بافت تاریخی حریم و احترام 
قائل باشیم و به احیای این بافت های تاریخی قبل از تخریب کامل، توجه 
کنیم؛ در احیای بافت های تاریخی می توان از تجربیات شهرهای دیگر 
استفاده کرد تا بتوان تناسبی جذاب میان بافت های تاریخی در کنار سایر 
بافت ها به وجود آورد.وی اظهار کرد: نباید مرمت ها به گونه ای باشد که 
در بلند مدت از پایداری و ثبات برخوردار نباشد و استحکام لازم را نداشته 
باشد.رئیس کمیسون عمران و حمل و نقل شورای اسلامی شهر قم عنوان 
کرد:دولت،بودجه کافی در جهت احیای بافت های تاریخی و نوسازی بافت 
های فرسوده ندارد و حضور بخش خصوصی و مشارکت های مردمی و 
سازمان های مردم نهاد نقش مهمی در این امر دارند.وی گفت:گاهی بافت 
های تاریخی دارای ارزشهای فرهنگی و یا خاطرات ارزشمندی است که باید 

از آن صیانت شود و در مدیریت شهری برای آن برنامه داشت.

معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم :

سهم حمل و نقل عمومی در قم 
باید به بالای ۵۰ درصد برسد

معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم گفت: سهم حمل و 
نقل عمومی در برنامه چشم انداز قم باید از حدود ۶ درصد به بالای ۵۰ 
درصد برسد.محسن رنجبر یکی از گزاره های چشم انداز قم را شهری خدا 
محور، مردم مدار بر پایه توازن و تعادل حقوق و تکالیف شهروندی دانست 
و گفت: شاخصی با عنوان سهم بازارهای شهرداری در تامین نیازهای خانوار 
در این زمینه پیش بینی شده است.معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی 
شهرداری قم گزاره ششم چشم انداز این شهر را شهری هوشمند، جهانی، 
خلاق و برخوردار از اقتصاد مقاومتی متکی بر درآمدهای پایدار عنوان کرد و 
گفت: در حال حاضر دو خدمت الکترونیک ارائه می شود که تا سال ۱۴۰۰ 
باید به ۳۵ خدمت برسد.رنجبر خاطرنشان کرد: در حال حاضر در پورتال 
شهرداری بخشی به عنوان قمیار پیش بینی شده که بسیاری از خدمات در 
این قالب برای مردم به نمایش در آمده است.وی با بیان اینکه سهم حمل 
و نقل عمومی در برنامه چشم انداز قم باید از حدود ۶ درصد به بالای ۵۰ 
درصد برسد، خاطرنشان کرد: اقداماتی در این زمینه پیش بینی شده است 
که از آن جمله نوسازی ناوگان اتوبوسرانی است؛ مترو هم در مرحله ای 
است که تا پایان سال آینده به بهره برداری خواهد رسید.معاون برنامه ریزی 
و سرمایه انسانی شهرداری قم بیان کرد: به دنبال این هستیم که برای حل 
محله یک برنامه ارتقاء کیفیت زندگی طراحی کنیم که این برنامه جز با 

مشارکت مردم محقق نخواهد شد.

شهردار منطقه ۴ قم  خبرداد

اجرای عملیات روکش آسفالت 
بلوار جمهوری و بلوار عطاران

شهردار منطقه ۴ قم گفت: اجرای عملیات روکش آسفالت بلوار 
جمهوری و بلوار عطاران با اعتباری بالغ بر ۲۰ میلیارد ریال انجام شده است.

مهندس مهدی اصفهانیان مقدم شهردار منطقه ۴ افزود: در راستای 
خدمت رسانی به شهروندان با رویکرد افزایش ضریب ایمنی و مناسب سازی  
معابر و شوارع  در راستای تسهیل در عبور و مرور شهروندان بیش از ۴۵۰۰ 
تن آسفالت در مساحت ۴۰۰۰۰ متر مربع از شوارع بلوار جمهوری و بلوار 
عطاران با هزینه ای بالغ بر ۲۰ میلیارد ریال روکش آسفالت و لکه گیری شد.

وی در ادامه از اجرای بیش از ۱۴۰۰۰ تن آسفالت در مساحت ۱۲۰۰۰۰ 
متر مربع و  با هزینه ای بالغ بر۵۵۰ میلیارد ریال در معابر و شوارع سطح 
منطقه در ۴ ماه نخست سال جاری خبر داد و بیان کرد:استاندارد سازی 
و افزایش ضریب ایمنی در جهت تسهیل در عبور و مرور و نیز پیشگیری 
از ایجاد ترافیک و حل مشکلات و باز سازی بافت شهری معابر و شوارع از 
جمله اهداف مهم مدیریت شهری می باشد که با پیش بینی و برنامه ریزی 
های به عمل آمده و تخصیص در بودجه ۹۸ عملیات اجرای روکش آسفالت 
و لکه گیری معابر و شوارع مورد نیاز سطح منطقه با در نظر گرفتن اولویت 

ها اقدام خواهد شد .

مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم  خبرداد

نصب سامانه هوشمند ناوگان اتوبوسرانی  
بر روی اتوبوس های قم

مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم از نصب سامانه هوشمند 
ناوگان اتوبوسرانی )FMS( بر روی اتوبوس های درون شهری خبر داد و 
گفت: با نصب این سامانه رفتار رانندگان و نقص فنی خودرو به صورت آنلاین 

به مرکز کنترل و نظارت مخابره می شود.
امیر یزدی با اشاره به لزوم هوشمند سازی سیستم اتوبوسرانی برای ارائه 
خدمات بهتر به شهروندان، اظهار داشت: با وجود آسیب های زیست محیطی 
و تراکم شهرها در استفاده از خودروهای شخصی نیازمند ارائه خدماتی 
هستیم که شهروندان را به استفاده از حمل  و نقل عمومی تشویق کنیم.

مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم نظارت بر رفتار رانندگان و عدم 
وجود نقص فنی اتوبوس را یکی از راه های تشویق مردم به استفاده از حمل  
و نقل عمومی دانست و افزود: نصب سامانه های آنلاین برای کنترل و نظارت 
می تواند از ایجاد بسیاری از تنش های رفتاری و اجتماعی در حمل  و نقل 
عمومی جلوگیری کند.یزدی از نصب سامانه هوشمند ناوگان اتوبوسرانی 
)FMS( بر روی اتوبوس ها خبر داد و تصریح کرد: با نصب این سامانه رفتار 
رانندگان و نقص فنی خودرو به  صورت آنلاین به مرکز کنترل و نظارت 

مخابره می شود.

رئیس مرکز هوشمند سازي ترافیك شهرداری قم :

تابلوهای هوشمند راهنما 
در سطح شهر قم نصب می شود

رئیس مرکز هوشمند سازي ترافیك شهرداری قم گفت: به زودی 
تابلوهای VMS و VSL در سطح شهر و ورودهای شهر قم به منظور 

راهنمایی نصب می شود.
اکبر قلیچ با بیان لزوم حرکت به سمت ساخت شهری هوشمند، اظهار 
داشت: شهر قم با توجه به  قرار گرفتن در مسیر مواصلاتی ۱۷ استان کشور 
بیش از هر شهر دیگر نیازمند حرکت به سمت شهری هوشمند است.رئیس 
مرکز هوشمند سازی ترافیک شهرداری قم یکی از نیازهای شهر قم را 
پارکینگ هوشمند اعلام کرد و افزود: تنها هوشمند سازی پارکینگ ها برای 
ایجاد ایمنی و کنترل ترافیک کافی نیست.قلیچ ادامه داد: هدایت درست 
مسافران به سمت پارکینگ باید از ابتدای ورودی های شهر و با تمرکز بر 
اصل ترافیک زدایی انجام شود.وی از نصب تابلوهای VMS و VSL در 
 VMS سطح شهر و ورودیهای شهر خبر داد و تصریح کرد: با نصب تابلوهای
و VSL  مسافران می توانند مسیرهای خود را به درستی انتخاب کرده و در 

صورت نیازمندی به پارک نزدیک ترین پارکینگ را انتخاب کنند.

اخبــار

پیام آموزشی 
سرعت زیاد در رانندگی

 شتاب برای رسیدن به حوادث است.
پلیس راهوراستان قم - فرهنگ ترافیک

مدیرعامل شهرک صنعتی شکوهیه قم گفت: تعدادی از واحدهای فعال این شهرک 
به صورت طرح صنعتی است به گونه ای که هم اکنون ۲۳۰ طرح صنعتی در حال ساخت 

و ساز می باشد و هنور تجهیزات و ماشین آلات آن نصب نشده است. 
نبی الله آمره ای روز چهارشنبه در نشست صمیمی با خبرنگاران و اصحاب رسانه قم 
در جریان تور بازدید خبرنگاران قم از واحدهای صنعتی شهرک شکوهیه اظهار داشت: 

۸۶۰ واحد صنعتی این شهرک از ۱۰ تا ۱۰۰ درصد فعال می باشد.
وی تعداد واحدهای غیر فعال این شهرک را نیز ۲۹۰ واحد ذکر کرد و افزود: ۲۵ 

درصد واحدهای شکوهیه قم در تعطیلی مطلق قرار دارد.
وی بیان داشت: ازمجموع یکهزار و ۴۵۰ تفاهم نامه صورت گرفته برای سرمایه گذاری 
جهت ایجاد واحد تولیدی در شهرک صنعتی شکوهیه قم، یک هزار و ۱۵۰ واحد به بهره 

برداری رسیده است.
مدیر شهرک شکوهیه قم همچنین با بیان اینکه شهرک شکوهیه به اذعان صنعتگران 
و مقایسه هایی که صورت می گیرد جز شهرک های برتر و خوب کشور به شمار می آید، 
گفت: در این شهرک زیرساخت های خوبی اعم از شبکه جمع آوری فاضلاب و تصفیه 

خانه که مشکل های واحدهای صنعتی را برای استقرار کم می کند، وجود دارد.
آمره ای یادآور شد: اگر شبکه جمع آوری فاضلاب نباشد، هر واحد صنعتی ملزم به 

مدیریت فاضلاب است که این امر هزینه های گزافی را دارد.
وی وجود اینترنت و فیبرنوری را از دیگر زیر ساخت های موجود در شهرک شکوهیه 
دانست و گفت: با توجه به قرار داشتن شکوهیه در اقلیم گرم و خشک قم وضعیت آب 

این شهرک در مقایسه با شهرک های مشابه خوب است.
وی گفت: شهرک شکوهیه فضای سبز خوبی دارد و به عنوان شهرک برتر سبز نیز 

انتخاب شده است.آمره  همچنین با بیان اینکه برغم وضعیت خوب برق شکوهیه ولی 
از این نظر هنوز کمبودهایی وجود دارد که باید جبران شود، تصریح کرد: در شهرک  
شکوهیه واحدهای مختلف شیمیایی، فلزی، نساجی، برق الکترونیک، غذایی و کانی غیر 
فلزی فعال است.وی افزود: این شهرک به قطب برخی محصول ها مانند گرانول پی وی 

سی برای کفش و پلی استایرن برای ظروف یک بار مصرف تبدیل شده است.
مدیر شکوهیه خاطرنشان کرد: برخی واحدها در این شهرک هستند که محصول 

تولیدی آنها مانند متالیک و بیوتین مواد اولیه واحدهای دیگر را تشکیل می دهند.
وی ادامه داد: در زمینه نساجی کارخانه های توانمندی در شهرک شکوهیه وجود دارد 
که ریسندگی و بافندگی دارند و در انواع مختلف نخ پنبه و نخ پولی استر فعالیت می کنند.

وی صنایع غذایی بسته بندی شده شامل سوهان، سوسیس و کالباس و صنایع لبنی را از 
دیگر واحدهای شکوهیه دانست و افزود: این شهرک در زمینه خوراک دام نیز فعال است، 

و واحدهایی در خصوص فرآوری انواع آردها ، در آن فعالیت دارند.
آمره  با اشاره به واحدهای تولید سرب، انواع ظروف آلومینیوم، شمش های فولادی از 
آهن گداخته شده در شکوهیه گفت: سه شرکت معروف قطعه سازی خودرو کشور نیز 

در این شهرک مستقر است.
وی شکوهیه را قطب تولید موتور سیکلت کشور دانست و گفت: در صنایع کانی های 
غیر فلزی نیز واحدهایی در شکوهیه فعال هستند و در برق الکترونیک واحدهایی داریم 

که به تازگی پا به عرصه تولید گذاشتند.
وی با اشاره به واحدهای تولید داروهای گیاهی و شیمیایی در شکوهیه بیان کرد: در 
زمینه تولید تجهیزات پزشکی واحدهای پیشرفته ای داریم و دو واحد نیز در هفته دولت 

به بهره برداری می رسد.

مدیر شهرک شکوهیه قم:

۲۳۰ طرح صنعتی در شهرک شکوهیه درحال ساخت است

مدیرکل انتقال خون استان قم گفت: میزان شاخص 
اهدای خون در استان قم ۳۰ تَن به ازای هر یک هزار 
تن است که این رقم در کشور ۲۷ تن به ازای هر یک 
هزار تن می باشد و قم جزو استان هایی است که در این 

زمینه از میانگین کشوری بالاتر قرار دارد. 
خون  اهدای  برنامه  حاشیه  در  نوریان  مرتضی 
توسط تعدادی از اصحاب رسانه استان قم در مرکز 
اهدای  کرد:  اظهار  روح الله  حضرت  خون  اهدای 
خون توسط هر فرد، حداقل موجب نجات سه بیمار 

می شود.
کرد:  بیان  خونی  های  فرآورده  به  اشاره  با  وی 
پلاسمای خون گرفته می شود و برای تهیه دارو به 
کشورهای مربوط ارسال می شوند و در نهایت داروها 

برای بیماران خاص به کشورمان باز می گردند.
فرآورده های  اهدایی  واحد خون  هر  از  افزود:  وی 
گوناگونی همچون پلاکت، پلاسما، گلبول قرمز، گلبول 

سفید و کرایوپرو تهیه و تولید و این فرآورده ها در 
مرکزهای درمانی و بالینی بر مبنای نیاز بیماران توزیع 

می شود.
نوریان ادامه داد: خون هیچ گونه جایگزین مصنوعی 
ندارد، افرادی که خون اهدا می کنند، عضوی از بدنشان 
را اهدا می نمایند که آقایان در طول سال چهار مرتبه و 

بانوان سه مرتبه مجاز به اهدای خون هستند.
وی با تاکید بر اینکه نیاز به فرآورده های خونی 
مراکز درمانی استان به صورت صد در صد تامین شده 
است، اعلام کرد: در چهار ماه نخست سال جاری، ۱۸ 
هزار فرآورده خونی به مراکز درمانی استان ارسال شده 

است.
وی خاطرنشان کرد: میزان تعداد مراجعه کنندگان 
اهدای خون در سال جاری کاهش یافته است که لازم 
اهمیت  زمینه  ها در  باشد که رسانه  و ضروری می 

اهدای خون به مردم اطلاع رسانی کنند.

هدف  با  سپاس  طرح  گفت:   همچنین   نوریان 
پذیرش اهداکنندگان سلول های بنیادی خون ساز از 

بین افراد غیر خویشاوند بیمار در قم اجرا می شود.
وی در این رابطه افزود: سلول های بنیادی خون ساز 
در بدن هر شخص مسئول ساختن اجزای خون است 
که یکی از روش های درمان بیماری ها و بدخیمی های 
خون )سرطان خون( پیوند سلول های بنیادی خون 

ساز به بیمار می باشد.
وی ادامه داد: شرط اولیه برای پیوند سلول های 
بنیادی خون ساز به بیمار، سازگاری ژنتیکی سلول های 
بیمار و اهداکننده است، از این رو با توجه به این که 
احتمال یافتن اهداکننده مناسب با سازگاری ژنتیکی 
بین بیمار و خویشاوندان او محدود می باشد، طرح 
مذکور در این اداره کل با هدف پذیرش اهداکنندگان 
سلول های بنیادی خون ساز از بین افراد غیر خویشاوند 

بیمار طراحی و اجرا می شود.

مدیرکل انتقال خون استان قم:

شاخص اهدای خون در قم از میانگین کشوری بالاتر است


